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روز چهارشنبه  30 /4 / 1400 شمسی مطابق با دهم ذیحجه 
1442 ه ق عید قربان است دراین روز حاجیان در منـــی نزدیک 
مکه مراسم قربانی کردن را انجام می دهند . روز عید قربان را یوم 
النحرویوم اضحی هم می گویند شأن نزول قربانی کردن حجاج 
در این روز بر می گردد به حضرت ابراهیم ) ع ( که قصد داشــت 
برای اجابت فرمان الهی فرزند خود اسماعیل را در راه خدا قربانی 
نماید تفضیل آن در کتب آسمانی و تفاسیر بطور کامل آمده است 
. البته امسال بدلیل شرایط کرونایی مسلمانان کشورهای کمتری 
موفق به حضور درمراسم شدند ، حاجیان با رعایت فاصله از لحاظ  
نسب چادرها و ماسک زدن مشغول اعمال حج میشوند ،هر سال 
وقتی ماه ذیحجه فرا می رسد از سراسر جهان مسلمانان در مکه 
گردهم آمده بعد از مراسم و طواف کعبه حاجی می شوند .  قربانی 
کردن منحصر به گوسفند نیست. گاو و شتر هم در این روز قربانی 
می کنند . بزرگترین و معروفترین شهر درعربستان سعودی شهر 
مکه است که علاوه به اینکه خانه خدا در این شهر قرار دارد شهر 
مکه محل تولد پیامبر اســلام نیز می باشــد . شــهر مکه از قبل از 
اســلام هم شــهرت جهانی داشتند . زیرا یکی از بزرگترین مراکز 
تجارتی و مذهبی بوده که بیشــتر داد وســتدهای مردم در این 
شهرانجام می شده است . قبل از اسلام مردم عربستان بت پرست 
بودند وخدایان مصنوعی و متعدد خود را در خانه کعبه میگذاشتند 
و آنرا پرستش می نمودند تا اینکه به فرمان خداوند حضرت ابراهیم 
)ع ( بت های مکه را شکست و نابود کرد ومردم را به یکتاپرستی 
دعوت نمود . خانه کعبه دروسط مسجد بزرگی بنا شده که به آن 
مسجدالحرام می گویند . ساختمان کعبه یک ساختمان مکعب 
شــکل سنگی اســت که حجرالسود در یک طرف آن نصب شده 
است چون روایت شده یا می نویسند که وقتی رسول خدا بیش 
از 35 ســال نداشــت مردم مکه در نظر داشتند خانه کعبه را از نو 
بســازند وقتی می خواســتند این سنگ مقدس را به دیوار نصب 
کنند میان سران قبایل اختلاف افتاد چرا که نصب سنگ افتخار 

بزرگی برای قبایلی بود که در اینکار پیش قدم می شوند .
ادامه در صفحه 14
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رییس انجمن صنایع همگن قطعه سازی کشور گفت: امروز تولید هر خودروی جدید با زیانی بین ۵۰ تا ۶۰ میلیون تومان برای خودروساز همراه است. محمدرضا نجفی منش با اشاره به مشکلات تولید قطعه در 
کشور، گفت: خودروسازان و قطعه سازان بعد از تحریم کمر همت بستند تا این صنعت را سرپا نگه دارند، اما متاسفانه با مشکلات جدی مواجه شدند. متاسفانه مطالبات قطعه سازان هر روز در حال افزایش 
است و اکنون این مطالبات به ۶۰ هزار میلیارد تومان رسیده است. وی با بیان اینکه این ظرفیت در کشور وجود دارد که اگر خودرویی وارد کشور شد، می توانیم قطعات آن را در داخل تولید کنیم، ادامه داد: 
چند وقت است که واردات خودرو های مونتاژی در کشور رونق گرفته است و قطعه سازان این آمادگی را دارند حتی برای این خودروها، قطعه تولید کنند. او معتقد است اگر پول قطعه سازان سر وقت پرداخت 
شود و دولت نیز در قیمت گذاری )چه ارز و چه خودرو( دخالت نکند، شرکت های قطعه ساز می توانند اقدام به داخلی سازی قطعات تا مرز ۹۰ درصد کنند و مشکلی در این کار وجود ندارد. وی با بیان اینکه بارها 
در خصوص قیمت گذاری دستوری خودرو هشدار داده بودیم اما گوش شنوایی وجود ندارد و این روال همچنان ادامه داد و باعث افزایش ضرر و زیان خودروساز و قطعه ساز شده است، گفت: در ماه های 
گذشته بار ها هشدار داده بودیم که تاکید بر قیمت گذاری دستوری خودرو شرایط را در این بخش به شدت دشوار می کند. این مقام مسوول با تاکید بر اینکه متاسفانه هیچ یک از تصمیم گیران، جرات اتخاذ 
تصمیمی جدید در خصوص قیمت گذاری دستوری ندارند، گفت: این موضوع کار را به جایی رسانده که امروز تولید هر خودرو جدید با زیانی بین ۵۰ تا ۶۰ میلیون تومان مواجه شده است. / باشگاه خبرنگاران 

زیانتولید
هرخودرو۶۰
میلیونتومان
است

رهبر انقلاب اسلامی در پیام حج، راه جبران عقب ماندگی کشورهای اسلامی را مقاومت خواندند؛

کل منطقه اسلامی؛ میدان سربرافراشتن مقاومت در مقابل شرارت های آمریکا و همراهانش
حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به مسلمانان جهان 
به مناســبت ایام حج، استمرار حســرت دلهای مشتاق از 
حضــور در ضیافت بیــت الله را امتحانی گذرا خواندند و با 
تأکید بر لزوم کمرنگ نشــدن پیام های حج، مقاومت در 
برابر قدرتهای متجاوز به ویژه آمریکا را از جمله این پیام های 

متعالی دانستند.
ایشــان ضمن اشاره به مشکلات و ناگواری های دنیای 
اســلام، سربرافراشتن عناصر مقاومت و بیداری بخصوص 
در فلســطین، یمــن و عــراق را از واقعیت های امیدآفرین 
منطقه خواندند و تأکید کردند: وعده صادق الهی، نصرت 
مجاهدان اســت و نخســتین اثر این مجاهدت، بازداشتن 
آمریکا و دیگر زورگویان از دخالت و شرارت در کشورهای 

اسلامی است.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم اللهّ الرّحمن الرّحیم
و الحمــد لّله ربّ العالمیــن و صلیّ الّله علی محمّد و آله 
الطّاهرین و صحبه المنتجبین و مَن تبَِعهم باِحســان الی 

یوم الدّین.
برادران و خواهران مسلمان در سراسر جهان!

امســال نیز امّت اســلامی از نعمت عظیم حج محروم 
ماندند و دلهای مشتاق، با آه و افسوس، ضیافت در خانه ی 
محترمــی را کــه خدای حکیم و رحیم برای مردم بنا نهاده 

است، از دست دادند.
این دوّمین ســال اســت که موسم شــادمانی و بهجت 
معنوی حج، به موسم فراق و حسرت تبدیل میشود و بلای 
بیماری همه گیر، و شــاید نیز بلای سیاســتهای حاکم بر 
حرم شــریف، چشم مشــتاق مؤمنان را از مشاهده ی نماد 
وحدت و عظمت و معنویتّ امّت اســلامی محروم میسازد 

و این قلّه ی پرُشکوه و سرافراز را با ابر و غبار میپوشاند.
ایــن امتحانی همچون دیگــر امتحانهای گذرای تاریخ 
امّت اسلامی است که میتواند فردایی تابناک در پی داشته 
باشــد؛ مهم آن اســت که حج در شاکله ی حقیقی اش، در 
دل و جان آحاد مســلمانان زنده بماند و اکنون که کالبد 
مناســکیِ آن موقّتاً حضور ندارد، پیام متعالی آن کمرنگ 
نشــود. حج، عبادتی پرُ رمز و راز اســت. ســاخت و ترکیب 
زیبای حرکت و سکون در آن، سازنده ی هویتّ فرد مسلمان 
و جامعه ی مســلمان و نمایش دهنده ی زیبایی های آن در 
چشــم جهانیان است. از ســویی دلهای آحاد بندگان را با 
ذکر و خشــوع و تضرّع، عروج معنوی میبخشــد و به خدا 
نزدیک میکند، و از ســویی با پوشــش و پویش یکســان و 
حرکات هماهنگ، برادران را که از چهارگوشــه ی جهان 
گِرد آمده اند، به یکدیگر پیوند میدهد، و از ســویی برترین 
نماد امّت اسلامی را با همه ی مناسک پرُمعنی و رازآلودش 
در برابر چشم جهانیان میگذارد و عزم و عظمت امّت را به 

رخ بدخواهان میکِشد.
امســال، حجّ بیتِ معظّم در دســترس نیست ولی توجّه 
به ربّ البیت و ذکر و خشوع و تضرّع و استغفار در دسترس 
اســت؛ حضور در عرفات میسّــر نیســت امّا دعا و مناجاتِ 
معرفت افزا در روز عرفه میسّــر اســت؛ رَمی شیطان در منا 
ممکن نیست امّا دفع و طرد شیاطین قدرت طلب در همه 
جــا ممکن اســت؛ حضور یکپارچــه ی بدنها در گِرد کعبه 
فراهم نیست امّا حضور یکپارچه ی دلها بر گِرد آیات روشن 
قرآن کریم و اعتصام به حبل الّله وظیفه ی همیشگی است.
ما پیروان اســلام که امروز از جمعیّت عظیم، ســرزمین 
گسترده، ثروتهای طبیعی بی شمار، و ملّتهای زنده و بیدار 
برخورداریــم، باید با داشــته ها و ممکنهای خود، آینده را 
رقم بزنیم. ملّتهای مسلمان در 150 سال اخیر، نقشی در 
سرنوشــت کشــورها و دولتهــای خود نداشــته و به جز 
اســتثناهای معدود، یکســره با سیاست دولتهای متجاوز 
غربی مدیریتّ شــده و دســتخوش طمع ورزی و دخالت و 
شرارت آنها بوده اند. عقب ماندگیِ علمی و وابستگی سیاسیِ 
امروزِ بســیاری از کشورها محصول آن انفعال و بی کفایتی 
اســت. ملّتهای ما، جوانان ما، دانشمندان ما، علمای دینی 
و روشــنفکران مدنــی مــا، سیاســت ورزان و احــزاب و 
جمعیّت هــای مــا، امروز باید آن گذشــته ی بی افتخار و 
شــرم آور را جبران کنند؛ باید باِیستند و در برابر زورگویی 

و دخالت و شرارت قدرتهای غربی »مقاومت« کنند.
همه ی سخنِ جمهوری اسلامی ایران که دنیای استکبار 
را نگران و خشــمگین کرده اســت، دعوت به این مقاومت 
اســت: مقاومت در برابر دخالت و شــرارت آمریکا و دیگر 
قدرتهای متجاوز و به دســت گرفتنِ سررشــته ی آینده ی 

دنیای اسلام با تکیه بر معارف اسلامی.

طبیعتاً آمریکا و همراهانش در برابر عنوان »مقاومت« 
دچار حسّاســیّتند و به انواع دشمنی با »جبهه ی مقاومت 
اسلامی« کمر بسته اند. همراهی برخی از دولتهای منطقه 
با آنان نیز واقعیّت تلخی در جهت تداوم آن شرارتها است.

صراط مســتقیمی که مناســک حج -ســعی و طواف و 
عرفات و جمرات- و شعائر و شُکوه و وحدت حج به ما نشان 
میدهــد، تــوکّل به خدا و توجّه به قــدرت لایزال الهی، و 
اعتماد به نفْسِ ملّی، و اعتقاد به تلاش و مجاهدت، و عزم 

راسخ بر حرکت، و امید وافر به پیروزی است.
واقعیّــات صحنــه در منطقه ی اســلامی بــر این امید 
می افزاید و آن عزم را تقویت میکند. از سویی ناگواری های 
دنیای اســلام، عقب ماندگی های علمی و وابســتگی های 
سیاســی و نابســامانی های اقتصادی و اجتماعی، ما را در 
برابــر وظیفه ای بزرگ و مجاهدتی خســتگی ناپذیر قرار 
میدهد؛ فلســطین مغصوب، مــا را به یاری میطلبد؛ یمَن 
مظلوم و خون آلود دلها را به درد می آورد؛ مصائب افغانستان 
همه را نگران میســازد؛ حوادث تلخ در عراق و ســوریه و 
لبنان و برخی دیگر از کشورهای مسلمان که دست شرارت 
و دخالت آمریکا و یارانش در آن مشــهود اســت، غیرت و 
همّت جوانان را برمی انگیزد، و از سوی دیگر، سر برافراشتنِ 
عناصر مقاومت در همه ی این خطّه ی حسّــاس، و بیداری 
ملتّها، و انگیزش نسل جوان و پرُنشاط، دلها را لبریز از امید 
میکند؛ فلســطین در همه ی بخش های خود »شمشــیر 
قــدس« را از نیام بیرون میکشــد؛ قــدس و غزّه و کرانه و 
ســرزمینهای 4۸ و اردوگاه ها همــه برمیخیزند و در طیّ 
دوازده روز بینی متجاوز را به خاک میمالند؛ یمَنِ محصور 
و تنها، هفت ســال جنگ و جنایت و مظلوم کشــیِ دشمن 
شــرور و قســیّ القلب را تاب می آورد و با وجود قحط غذا و 

دارو و امکانات زیستی، تسلیم زورگویان نمیشود و آنها را 
با اقتدار و ابتکار خود سراســیمه میکند؛ در عراق، عناصر 
مقاومت با زبان رســا و صریح، آمریکای اشــغالگر و داعش 
دست نشانده ی آن را به عقب میرانند و عزم راسخ خود بر 
مقابلــه بــا هــر نوع دخالت و شــرارت از ســوی آمریکا و 
همراهانــش را بی لکنــت ابراز میدارنــد. تلاش تبلیغاتی 
آمریکاییــان برای تحریف عزم و خواســته و عمل جوانان 
غیور و عناصر »مقاومت« در عراق و سوریه و لبنان و دیگر 
کشــورها، و منتســب کردن آن به ایران یا هر مرجع دیگر، 
توهین به آن جوانان شــجاع و بیدار، و ناشــی از عدم فهم و 
درک درســت آمریکایی ها از ملّتهای این منطقه اســت. 
همین درک غلط موجب شد که آمریکا در افغانستان تحقیر 
شود، و پس از آن ورود پرُ سر و صدا در بیست سال پیش، 
و پس از به کار بردن ســلاح و بمب و آتش در برابر مردم 
بی دفاع و غیر نظامی، خود را در باتلاق حس کند و نیرو و 
ابزار نظامی خود را از آن بیرون برََد. البتّه ملّت بیدار افغان 
بایــد مراقــب ابزارهای اطّلاعاتی و ســلاحهای جنگ نرم 

آمریکا در کشورش باشد و هشیارانه در برابر آن باِیستد.
ملّتهای منطقه نشان داده اند که بیدار و هشیارند و راه 
و رویکرد آنان از برخی دولتها که برای راضی نگه داشــتن 
آمریکا حتّی به خواسته ی او در مسئله ی حیاتی فلسطین 
تــن میدهنــد، جدا اســت؛ دولتهایی که بــا رژیم غاصب 
صهیونیســت، آشکار و پنهان، نرَد دوستی میبازند، یعنی 
حقّ ملّت فلســطین را در میهن تاریخی اش انکار میکنند. 
این، دستبرد به سرمایه ی فلسطینی ها است. آنها به تاراج 
سرمایه های طبیعی کشورهای خود بسنده نکردند و اکنون 

سرمایه ی ملتّ فلسطین را تاراج میکنند.
برادران و خواهران!

منطقه ی ما و حوادث ســریع و گوناگون آن، نمایشــگاه 
درســها و عبرتها اســت؛ از سویی قدرتِ ناشی از مجاهدت 
و مقاومت در برابر زورگوی متجاوز، و از سویی ذلتّ ناشی 

از تسلیم و اظهار ضعف و تحمّل تحمیلهای او.
وعده ی صادق الهی، نصرت مجاهدان راه خدا است: انِ 
َ ینَصُرکُــم وَ یثَُبِّت اقَدامَکُم. نخســتین اثر این  تنَصُــرُوا اللهَّ
مجاهدت، بازداشــتن آمریکا و دیگر زورگویان بین المللی 
از دخالت و شرارت در کشورهای اسلامی است، ان شاءالّله.

از خداوند متعال نصرت ملتّهای مســلمان را مســئلت 
میکنم و به حضرت بقیّةالّله )ارواحنا فداه( درود میفرستم 
و علوّ درجات امام خمینیِ عظیم الشّأن و شهدای بزرگوار 

را از خدا میطلبم.
والسّلام علی عباد الّل الصّالحین
سیّدعلی خامنه ای
۲6 تیر 14۰۰
6 ذی  الحجّه 144۲

تشکر رهبر انقلاب از پیام جمع زیادی از 
فلسطینیان ساکن در اردوگاه های سوریه

با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی انجام شد؛
انتصاب حجت الاسلام ربانی به نمایندگی 

ولی فقیه در جهادکشاورزی

در پی پیام جمع زیادی از فلســطینیان ســاکن در 
اردوگاه های ســوریه به مناســبت پیــروزی مقاومت 
فلســطین در جنگ 12 روزه علیه رژیم اشغالگر قدس 
و قدردانی آنان از رهبر انقلاب و ملت ایران، رهبر انقلاب 

از پیام این فلسطینیان تشکر کردند.
حجت الاســلام والمسلمین محســن قمی، معاون 
ارتباطات بین الملل دفتر مقام معظم رهبری در نامه ای 
بــه آقای محمد البحیصیف، رئیس جمعیت دوســتی 
فلســطین و ایران، با ابلاغ تشــکر رهبر انقلاب اسلامی، 
نوشــت: عملیات سیف القدس تجلی بخش کوچکی از 
قدرت و اقتدار انباشته جبهه مقاومت بود.حجت الاسلام 
قمی در این نامه افزوده است: دفاع قهرمانانه مردم غیور 
فلســطین از مسجدالاقصی و سرزمین قدس، این بار با 
یکپارچگی و هم افزایی مردم همه مناطق فلســطین و 
هماهنگی تحســین برانگیز همــه گروه های مقاومت 
به خوبــی نشــان داد روزگار تحکــم و قدرت نمایــی 
صهیونیست های غاصب و نژادپرست پایان یافته و دوره 
شکست غاصبان سرزمین مقدس، عهد آزادی فلسطین 

و نوبت رهایی قدس شریف فرا رسیده است.

حضرت آیت الله خامنه ای در حکمی حجت الاســلام 
ربانی را به نمایندگی ولی فقیه در وزارت جهاد کشاورزی 

منصوب کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب حجت الاســلام آقای حاج سیدحســن ربانی 

دامت توفیقاته
با توجه به پایان یافتن مأموریت جناب حجت الاسلام 
تقوی در وزارت جهاد کشــاورزی و با تقدیر از خدمات 
ایشــان، جنابعالی را که بحمدالله از ســوابق مدیریت 
جهادی و کارآمد برخوردار میباشــید به نمایندگی در 
آن وزارت منصوب میکنم. شرح وظائف قانونی در احکام 
مربوطه آمده است. امید است با نشاط کاری و ابتکاری 
که در جنابعالی هســت حضور جنابعالی به پیشــرفت 

مطلوب امور کمک کند.
والسلام علیکم و رحمةالل
سیّدعلی خامنه ای
۲6 تیر 14۰۰

پیام

خبر

سخنگوی قوه قضاییه با اشاره به 10 دستوری 
که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در 
جریان جلسه اخیر شورای عالی قوه قضاییه صادر 
کــرد، تصریح کرد: بخشــی از محور های ده گانه 
اعلامی از ناحیه ریاســت قوه قضاییه برگرفته از 
کانــال ارتباطی ایجاد شــده با اســاتید حوزه و 
دانشگاه و اصحاب فرهنگ و رسانه و پیشنهادات 
واصله از ناحیه آنها بوده است. خبرگزاری میزان 
تیــر،   21 دوشــنبه  روز  صبــح   -
حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای در 
اولین جلســه شــورای عالی قوه قضاییه پس از 
انتصابش به ســمت ریاســت دســتگاه قضا، 10 
دســتور مهم صادر کرد. مأموریت معاونت منابع 
انسانی برای احصا مشکلات کارکنان دستگاه قضا 
و ارائــه راهکار هــای پیشــنهادی؛ مأموریت به 
بازرسی ویژه برای احصا مشکلات مردم در مراکز 
قضایی؛ دستور بررسی عملکرد ۷ هزار نمایندگی 
قوه قضائیه و ارائه گزارش در این حوزه؛ دســتور 
تهیه گزارش از مصوبات بر زمین مانده سفر های 
اســتانی؛ دستور برای شناسایی نیرو های مستعد 
ولایت مدار بــا روحیه جهادی درون قوه قضائیه 
برای استفاده در سطوح مختلف مدیریتی؛ دستور 
به دادســتان کل کشــور برای ارائه راهکار های 
تقویــت همکاری بــا نیرو های امنیتی و انتظامی 
برای کشــف توطئه ها و نفوذ دشمنان؛ مأموریت 
طراحی ســاز و کار پیشــنهادی برای حمایت از 
آمران به معروف و ناهیان از منکر؛ دستور طراحی 
ســاز و کار همکاری قوه قضائیه با ســایر قوا به 
خصوص کمک به دولت؛ دســتور برای نظارت بر 
اجرای سند تحول بر اساس زمان بندی مشخص؛ 
دستور برای بررسی دلیل عدم استفاده همه جانبه 
از ظرفیت های موجود در حوزه فناوری های نوین. 

مــوارد فوق الذکــر 10 دســتوری اســت کــه 
حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای در 
اولین جلســه شــورای عالی قوه قضاییه پس از 
انتصابش به ســمت ریاســت دستگاه قضا، صادر 

کرد.

زمینه صدور بخشی از محور های ده گانه رئیس 
قوه قضاییه ؛ 56۰ پیشنهاد و ظریه نخبگان

غلامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضاییه 
در جریان نشست خبری روز سه شنبه 22 تیر خود 
با اشاره به 10 دستوری که حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در جریان جلسه اخیر شورای عالی 
قــوه قضاییــه صادر کرد، تصریح کرد: بخشــی از 
محور هــای ده گانه اعلامی از ناحیه ریاســت قوه 
قضاییه برگرفته از کانال ارتباطی ایجاد شــده با 
اساتید حوزه و دانشگاه و اصحاب فرهنگ و رسانه 
و پیشنهادات واصله از ناحیه آنها بوده است. بنا به 
گفته اسماعیلی، در همین چند روز که از انتصاب 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به سمت 
ریاســت دســتگاه قضا می گذرد و با ایجاد مسیر و 
کانال ارتباطی با نخبگان و اصحاب فرهنگ و رسانه 
بیش از 5۶0 پیشنهاد و نظریه واصل شده است.

تاکید بر اجرای دستورات ده گانه رئیس قوه 
قضاییه در زمان بندی تعیین شده

سخنگوی دستگاه قضا با بیان اینکه محور های 
ده گانــه صــادره از ســوی رئیس قــوه قضاییه با 
زمان بندی مشخص شده مورد توجه قرار خواهد 
گرفت، تصریح کرد: تاکید شده است که تمام این 
وعده ها و رویکرد ها باید در زمان معین شده حتماً 
منتهی به نتیجه شوند و اگر نتیجه ای حاصل نشد، 
اجرا نشد یا ناقص اجرا شد پاسخ آن همراه با دلایل 

توجیهی عدم انجام این ماموریت ها ارائه شود.

 مأموریت معاونت منابع انسانی برای احصاء 
مشکلات کارکنان دستگاه قضا و ارائه 

راهکار های پیشنهادی
رئیــس قوه قضاییه در جریان جلســه روز 
دوشــنبه 21 تیر شورای عالی قوه قضاییه در 
نخستین دستور خود از معاونت منابع انسانی 
خواســت که با همکاری معاونت های مالی و 
پشــتیبانی و مرکز حفاظــت و اطلاعات قوه 
قضاییــه و ســایر بخش ها ظرف ســه هفته 
مشــکلات کارکنان دســتگاه قضا را احصاء و 
راهکار هــای پیشــنهادی خود برای حل این 
مشــکلات را همراه با یک زمانبندی مشخص 

ارائه دهد.
 حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
در تبیین این موضوع بیان کرد: کار همکاران 
دستگاه قضایی دشوار است و در کنار سختی 
کار، مشــکلات اداری نیز وجود دارد که باید 
همــه تــلاش خود را بــه کار گیریــم تا این 
مشــکلات چه از لحاظ استخدامی و اداری و 
چه از لحاظ رفاهی و معیشــتی برطرف شده 
یا به حداقل برســد. مردم ما نیز در طول 42 
ســال گذشــته امتحان خود را به خوبی پس 
دادنــد و مــا مدیون آن ها خصوصا کســانی 
هســتیم که در راه اســلام و قرآن و انقلاب از 
جان و مال و آبروی خود گذشتند. حل برخی 
از مشکلات مردم در حوزه اختیارات و وظایف 
مجلــس و دولــت اســت، اما بخشــی از این 
مشــکلات مربوط به دستگاه قضا می شود که 
ما وظیفه داریم با حل این مشکلات، صادقانه 

و بی منــت به مردم خدمات ارائه دهیم.

 مأموریت به بازرسی ویژه برای احصاء 
مشکلات مردم در مراکز قضایی

رئیس قوه قضاییه در جریان جلسه اخیر شورای 
عالی قوه قضاییه در دومین دستور خود به بازرسی 
ویژه ماموریت داد که ظرف حداکثر ســه هفته با 
همکاری دادستان انتظامی قضات و دیگر بخش ها 
از جمله سازمان زندان ها، سازمان ثبت و بازرسی 
کل کشور، مشکلات مراجعین به دستگاه قضا را 
احصاء و همراه با راه حل و زمانبندی مشــخص 
برای اقدام لازم ارائه کند.  حجت الاسلام والمسلمین 
محســنی اژه ای در این زمینه به ذکر دو نمونه از 
مشکلات مردم پرداخت و گفت: یکی از مشکلات 
این است که برخی از مردم نمی دانند وقتی مشکل 
قضایــی دارنــد باید به کجا مراجعه کنند و وقتی 
مراجعه می کنند نیز با مشــکلات دیگری مواجه 
می شوند. وی همچنین یکی دیگر از مشکلات را 
دســتگیری یک فرد بدون اطلاع به خانواده وی 
عنوان کرد و گفت که شاید چند ساعت بازداشت 
یک فرد برای ما عادی باشد، اما حتما بی اطلاعی 
خانواده او، برای اطرافیانش نگرانی ایجاد می کند 

که این مسئله باید برطرف شود.
 

دستور بررسی عملکرد 7 هزار نمایندگی 
قوه قضائیه و ارائه گزارش در این حوزه

رئیس قوه قضاییه در ســومین دستور خود 
در جریان جلسه اخیر شورای عالی قوه قضاییه 
با اشــاره به وجود ۷ هزار نمایندگی دســتگاه 
قضایی در دســتگاه های مختلف کشــور اظهار 
داشــت: برخی از نمایندگان قوه قضاییه 10 یا 
15 سال از ماموریت شان گذشته یا حتی برخی 
از آن ها بازنشسته شده اند که باید بررسی شود 
آیا از ظرفیت این مجموعه ها اســتفاده می شود 

و اثربخشــی دارنــد یــا خیر.  حجت الاســلام 
والمســلمین محسنی اژه ای بر همین اساس به 
معاونــت راهبردی ماموریت داد که با همکاری 
بخش های ذی ربط همچون معاونت های مالی 
و پشتیبانی و همچنین معاون امور استان های 
معــاون اول، وضعیت و عملکرد نمایندگی های 
قــوه قضاییه در دســتگاه ها و میزان اثرگذاری 
آن ها را بررسی و در این خصوص گزارش دهد.

  دســتور تهیه گزارش از مصوبات بر 
زمین مانده سفر های استانی

رئیــس قوه قضاییه در چهارمین دســتور 
خود در جریان جلسه اخیر شورای عالی قوه 
قضاییه به رئیس حوزه ریاســت دستگاه قضا 
ماموریت داد که با همکاری معاونت راهبردی 
و دیگــر بخش های مرتبط، ظرف یک هفته 
کلیه مصوبات ســفر های اســتانی رئیس قوه 
قضاییــه در دوران مدیریــت آیت الله آملی 
لاریجانی و آیت الله رئیسی را بررسی و موارد 

بر زمین مانده را همراه با علت اجرا نشــدن 
آن ها و پیشنهادات عملیاتی برای تحقق این 

مصوبات، احصاء و اعلام نماید.
  

دستور برای شناسایی نیرو های مستعد 
ولایت مدار با روحیه جهادی درون قوه قضائیه 

برای استفاده در سطوح مختلف مدیریتی
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
در پنجمین دســتور خود در جریان جلســه 
اخیر شــورای عالی قوه قضاییه به دادســتان 
انتظامــی قضات ماموریت داد که با همکاری 
معاونــت منابع انســانی و مرکــز حفاظت و 
اطلاعات قوه قضاییه و بازرسی دادستانی کل 
کشــور و بازرسی و نظارت دیوان عالی کشور 
ظــرف دو ماه، نیرو های مســتعد ولایتمدار، 
انقلابــی و باروحیــه جهــادی در درون قوه 
قضاییه را برای اســتفاده در سطوح مختلف 

مدیریتی شناسایی و معرفی کند.
 ادامه در صفحه8 

نگاهی به محورهای ده گانه مورد تاکید رئیس قوه قضاییه؛ از »تمرکز بر رفع مشکلات مردم و کارکنان قضایی« تا 
»پیگیری مصوبات بر زمین  مانده سفر های استانی« و »تقویت همکاری با سایر قوا و نیرو های امنیتی و انتظامی«
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با تکمیل زنجیره فولاد از خام فروشی این 
محصول به طور کامل فاصله گرفته ایم

فرمانده کل ارتش در بازدید از گروه ۴۱۱ مهندســی نزاجا تاکید کرد: ارتش با قاطعیت و اقتدار در مقابل دشــمن می ایستد.  امیر سرلشکر 
»سیدعبدالرحیم موسوی« فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با حضور در گروه ۴۱۱ مهندسی پیامبر اعظم)ص( نیروی زمینی ارتش در 
بروجرد، از بخش های مختلف این یگان بازدید کرد. وی خاطرنشان کرد: امروز ارتش، ارزش ها و خصوصیات خوب و والایی دارد که قابل بیان 
است و یکی از آنها حضور بموقع در صحنه است. وقتی قرار است پای نظام بایستد و تودهنی به دشمن بزند، حضور پیدا می کند و یکی 
از این صحنه ها، حضور گسترده کارکنان ارتش و خانواده های آنان در انتخابات ریاست جمهوری بود که قریب به 78 درصد در این 
اقدام ارزشمند شرکت کردند. سرلشکر موسوی، ارتش را مصداق بارز »اشداء علی الکفار رحماء بینهم« دانست و گفت: ارتشی 
که با قاطعیت و اقتدار در مقابل دشمن می ایستد، طاقت دیدن گریه یک دختر بچه را ندارد و فورا به کمک او می شتابد. امروز 
بحمدالله با برنامه ریزی و همت فرماندهان و کارکنان خدوم ارتش، تلاش خوبی برای رفع دغدغه های مردم سیستان و بلوچستان 

در حال انجام است. / تسنیم 

ارتشباقاطعیت
مقابلدشمن

میایستد

هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس جمهور منتخب در دیدار جمعی از اساتید و نخبگان اقتصادی: خبر

اقتصاد بیمار کشور نه بر اساس سلیقه بلکه باید براساس راهکارهای 
علمی و کارشناسی درمان شود

راه برون رفت از مشکلات وجود دارد
 با توجه به شــناختی که از امکانات 
مادی و معنوی، نیروی انســانی کارآمد، 
اراده جــدی مدیران و توان جوانان دارم 
معتقدم که راه برون رفت از مشــکلات 
کشــور وجــود دارد.  به گــزارش روابط 
جمهــور  رئیــس  دفتــر  عمومــی 
منتخب،حجت الاســلام والمســلمین 
ســید ابراهیم رئیسی در دیدار با اعضای 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، جامعه 
مدرسین را مجموعه ای اثرگذار ذکر کرد 
کــه در طــول دوران حیات خود چه در 
جریان مبارزه با حکومت ستمشــاهی و 
حمایت از برپایی نظام اسلامی و چه پس 
از پیــروزی انقلاب اســلامی گام های 

اساســی برداشته است.  از نقش آفرینی 
هدایتگر و روشــنگرانه جامعه مدرسین 
حــوزه علمیه قم در ایام انتخابات تقدیر 

و تشکر می کنم. 
 با توجه به شــناختی که از امکانات 
مادی و معنوی، نیروی انســانی کارآمد، 
اراده جــدی مدیران و توان جوانان دارم 
معتقدم که راه برون رفت از مشــکلات 
کشور وجود دارد.  وی با تاکید بر این که 
مجموعه ای از دیدگاه ها و سیاســت ها از 
انقــلاب و  بیانیــه گام دوم  جملــه 
سیاست های ابلاغی اقتصاد مقاومتی را 
به عنوان اســناد بالادســتی در اختیار 
داریم، افزود: این سیاست ها پایه ای برای 

برنامه ریــزی  در جهت تحول در جامعه 
خواهند بود. 

او با تاکید بر لزوم ارج نهادن به تمام 
خدمات و تلاش های دولت ها و مجالس 
قبلــی افــزود: در این ســال ها زحمات 
بســیاری کشیده شــده که قابل توجه 
اســت، اما در شــرایط موجود که مردم 
ناراضی هستند و نخبگان و دغدغه مندان 
نگرانند، می توان با شــناخت مشکلات، 
اولویــت گذاری مســائل کشــور، کار 
جهادی و شــناخت راهکارها و راه حل ها 

تحول را در کشور عملیاتی کرد. 
در دولت جدید اســتفاده از نظرات و 
دیدگاه هــای علمــا، فضــلا و جامعــه 

مدرســین حوزه علمیه را در عرصه های 
مختلف اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
پشتوانه محکمی برای خود دانسته و از 
پیشــنهادات و انتقــادات اســتقبال 
می کنیم.  امروز فضای مبارزه با فساد در 
کشور ایجاد شده است و باید با ادامه این 
رونــد و همچنین افزایــش کارآمدی، 
سرمایه اجتماعی و اعتماد مردم به نظام 

را افزایش دهیم. 
وی با تاکید بر لزوم چابک سازی نظام 
اداری تصریــح کــرد: تحقــق وعده ها 
نیازمند نظام اداری چابک است و به دور 
از بروکراســی معمول در مســیر تحقق 

وعده ها گام بر می داریم. 

به گزارش روابط عمومی دفتر رئیس 
جمهــور منتخب، آیت الله دکتر ســید 
ابراهیم رئیسی در نشستی سه ساعته با 
اســاتید و صاحب نظــران اقتصادی با 
موضــوع اولویت هــای اقتصادی دولت 
سیزدهم گفت: یکی از جلوه های مردمی 
بودن دولت ســیزدهم همین ارتباط با 
نخبــگان و دریافت نظرات و راهکارهای 

آنان برای حل مشکلات کشور است.
رئیــس جمهور منتخــب در ابتدای 
سخنان خود با تشکر صمیمانه از حضور 
اســاتید و صاحب نظران در این جلسه و 
نظرات کارشناسانه و دغدغه مندانه آنان 
افــزود: امیدوارم این آغاز مبارکی برای 
ارتباط دولت ســیزدهم با کارشناسان 
اقتصادی باشد و جمع حاضر با همکاری 
تیــم اقتصــادی دولت بانی تشــکیل 
کارگروه های مساله محور برای جلسات 
بعدی کارشناسان با رئیس جمهور و تیم 

اقتصادی دولت باشند.
رئیســی با اظهار امیدواری نسبت به 
اینکه در جلســات آینده با کارشناسان، 
مســائل و مشکلات با لحاظ اولویت ها و 
فوریت ها احصا شــده و راهکارهای رفع 
مســائل و چگونگی اجرای این راهکارها 
نیز مطرح شــوند، گفت: دولت سیزدهم 
برای حل مشکلات و درمان اقتصاد بیمار 
کشــور اراده جدی دارد و در این مســیر 
قطعا نه بر اســاس سلیقه بلکه بر اساس 
نظرات و راهکارهای علمی و کارشناسی 

اقدام خواهد کرد.
وی تاکیــد کــرد: از همــه ظرفیت 
کارشناسی نیروی انسانی کارآمد کشور 
فارغ از گرایش های سیاســی و شخصی 

برای پیشــرفت کشــور کمک خواهیم 
گرفت.

رئیــس جمهور منتخب با اشــاره به 
اینکه بیماری اقتصاد کشور مزمن شده 
و در حال ســرایت بــه بخش های دیگر 
اســت، خاطرنشــان کرد: طبیبان این 
بیمار، اســاتید و کارشناسان اقتصادی 
هســتند و دولت بــرای حفظ و تقویت 
ارتبــاط خود بــا این کارشناســان در 
سرتاسر کشور ساز و کار مناسبی ایجاد 

خواهد کرد.
آیت الله رئیســی گفت: دولت درمان 
اقتصاد بیمار کشــور را مسئولیت خود 
می داند، اما راهکارها و نحوه اجرای این 
راهکارها را با تکیه بر نظر کارشناســان 
انتخــاب خواهد کرد. در این مســیر در 
اســتفاده از تجارب آزموده شده دیگران 
با نگاهی باز عمل کرده و محدودیتی در 

بهره گیری از تجارب موفق نداریم.
رئیــس جمهــور منتخــب در ادامه 
ســخنانش محور تمرکز دولت را تحقق 
عدالــت و مقابله با فســاد عنوان کرد و 

افــزود: اجــرای عدالت و مقابله جدی با 
فســاد خواســته مردم از ماست و دولت 
اجرای خواست مردم را با جدیت دنبال 
خواهد کرد. البته اجرای عدالت از مقابله 
با فساد جدا نیست، چرا که به هر میزان 
که عدالت اجرا شود، فساد کاهش خواهد 
یافت. رئیسی با تاکید بر اینکه کشور باید 
با برنامه اداره شــود، اظهار داشــت: اگر 
برنامه های تدوین شــده قبلی در کشور 
اجرا نشــده، نباید این تلقی را داشــته 
باشــیم که نیازی به برنامه نداریم، بلکه 
بایــد دلایل اجرا نشــدن آن برنامه ها را 

بررسی و رفع کنیم.
رئیــس جمهور منتخب تصریح کرد: 
کشور باید با داشتن برنامه اداره شود تا 
اولا همه بتوانند بر اســاس این برنامه از 
آینده پیش بینی داشته باشند و از سوی 
دیگر کارشناســان بتوانند در هر مرحله 

اجرای این برنامه را رصد نمایند.
وی اضافه کرد: راهکارهای جلوگیری 
از بروز کســری بودجه، راهکارهای رفع 
کســری بودجه، اصلاح هزینه کردهای 

غیرضــرور در دولت، ضابطه مند کردن 
رفتار عملکرد بانک ها، اصلاح نظام های 
مالیاتی، مالی، پولی، گمرکی و مســائل 
نظیر اینها، مشــکلاتی هستند که دولت 
انتظار دارد کارشناسان برای اصلاح آنها 

راهکار ارائه کنند.
رئیســی با بیان اینکه دولت متصدی 
خوبی برای امور اقتصادی نیست، اظهار 
داشــت: همانگونه که در این جلسه نیز 
مــورد تاکید قــرار گرفــت، در اجرای 
سیاســت های خصوصی سازی عملکرد 
موفقی نداشــته ایم، امــا این به معنای 

توقف اجرای این سیاست ها نیست.
وی تصریــح کرد: نباید تصور کرد که 
واگــذاری بنگاه هــای دولتی به بخش 
خصوصــی پایــان کار دولــت بــا این 
واحدهاســت، بلکه این تازه آغاز مسیر 
نظارت و حمایت دولت از فعالیت بخش 
خصوصی است. رئیس جمهور منتخب 
در پایان با اشاره به بهره برداری از بعضی 
کشــور  در  اطلاعاتــی  ســامانه های 
خاطرنشــان کرد: سامانه های اطلاعاتی 
در بخش هــای مختلــف بایــد هر چه 
ســریع تر تکمیل و فعال شــوند چرا که 
عملیاتی شــدن این سامانه ها مهم ترین 
ابزار کار دولت در مقابله با فساد است. 

در این نشســت 1۷ نفر از اســاتید و 
صاحب نظــران اقتصادی از گرایش های 
مختلــف به بیان دیدگاه هــا، نظرات و 
راهکارهای مدنظر خود درباره شــرایط 
اقتصادی کشــور، نوع مواجهه دولت با 
مشــکلات بخش اقتصاد و نحوه ورود به 
عرصــه حــل و فصــل این مشــکلات 

پرداختند.

رئیس جمهور با اشــاره به افتتاح طرح های بســیار مهم 
صنعتــی و معدنــی در هفتاد و نهمین هفته از افتتاح طرح 
های ملی کشور، گفت: افتتاح 40 هزار میلیارد تومان طرح 
در یک روز و در یک اســتان نشــانگر توانمندی ملت، برنامه 
ریزی دولت و کارآمدی دولت و ملت اســت که در ســخت 
ترین شــرایط جنگ اقتصادی مهمترین پروژه ها را به ثمر 
رسانده اند. به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی در هفتاد و نهمین پویش تدبیر 
و امیــد بــرای جهش تولید و در آیین افتتاح طرح های ملی 
صنعتی و معدنی در استان کرمان، افزود: افتتاح منظم هر 
هفته طرح ها و پروژه های ملی کشــور از ابتدای ســال ۹۹ 
تاکنون ، پیام روشن و مفهوم بسیار مهمی برای دوستان و 

دشمنان ما دارد.
 توانستیم در شرایط جنگ اقتصادی تولید 

و جهش تولید را پیش برانیم
وی گفت: باز هم در بحث های امروز روشن شد که در زمینه 
فولاد به طور کامل از خام فروشــی فاصله گرفته ایم، در یک 
مقطعی بود که بسیاری از سنگ آهن هایمان را به صورت خام 
به فروش می رســاندیم، از کشــور صادر می کردیم اما امروز 
زنجیره تولید کامل شده و به فولاد رسیدیم و امروز دیگر سنگ 
خــام صادر نمی کنیــم، مراحل مختلف تولیدی را در اختیار 
داریم و این زنجیره در کنار هم متصل است و محصول نهایی 
را تولید می کنیم و نشانگر این است که از ارزش افزوده بالای 
کار و تلاش و فعالیت مردم اســتفاده می کنیم. نه اینکه فقط 
از معدن استخراج کنیم و آن را در اختیار دیگران قرار دهیم. 
به گفته وی، امروز طرح عظیمی در تولید فولاد افتتاح شــد. 
همانطور که شنیدید ظرفیت تولید 1.۷ میلیون تن است که 
ظرفیت بسیار بالایی است. در آغاز به تدریج شروع می شود و 
به ظرفیت کامل می رســد و می تواند برای توســعه کشــور 
تاثیرگذار باشــد و همانطوری که ملاحظه کردید، تقریباً این 
مجتمــع در یک اســتان ادعای خودکفایــی دارد. یعنی هم 
زنجیره اش را در استان تأمین می کند از سنگ آهن گرفته تا 
مراحل بعدی اش. کنســتانتره و گندله تا می رسد به مجتمع 
فولاد و هم آب را از داخل استان از طریق آبفا تأمین می کند 
که این بســیار مهم اســت و همین طور از طریق برق، نیروگاه 
لازم را تولیــد کنــد و خودکفا شــود. روحانی تاکید کرد: این 
خودکفایی حائز اهمیت فراوان است. مشارکت مردم در اینگونه 
طرح ها بسیار مهم است و اینکه همه مردم حضور و مشارکت 

داشته باشند. هر کسی در حد توان خودش باید بیاید.

صدور مجوز برای سفر به عتبات
 به صورت هوایی

بر اساس اعلام سازمان حج و زیارت، از این پس سفر به عتبات 
با اعمال محدودیت هایی مجددا برقرار خواهد شد. در این زمینه 
حجت الاسلام صحبت ا .. رحمانی، مدیرکل امور عتبات سازمان 
حج و زیارت با بیان اینکه ستاد کرونای عراق برای پذیرش زائران 
ایرانی ابلاغیه ای صادر کرده است، گفت: با توجه به اینکه طرف 
عراقی رسما دستورالعملی ابلاغ و موافقت خود را نیز اعلام کرده 
است، با پیگیری های صورت گرفته از سوی ستاد کرونا نیز سفر 
به عتبات برقرار خواهد شد.  وی با بیان اینکه ستاد کرونا شروطی 
را برای ازسرگیری سفر محدود به عتبات اعلام کرده است، افزود: 
با توجه به شــرایط موجود، زائران کمتر از ۶0 ســال که بیماری 
زمینه ای ندارند، با داشتن جوابیه آزمایش منفی PCR می توانند 
به صورت هوایی به عتبات اعزام شوند. اعزام نشدن از شهرهای 
قرمز و نارنجی نیز از دیگر شروط سفر به عتبات است. البته سازمان 
حج و زیارت از مدت ها قبل آمادگی اعزام زائران به عتبات را داشت 
که اکنون با توجه به موافقت ستاد کرونا در حال برنامه ریزی بهتر 
به منظور رفاه زائران هستیم.  این مقام مسؤول یکی از مشکلات 
در زمینه نامشخص بودن زمان اعزام زائران به عتبات را صدور ویزا 
عنــوان کرد و گفت: طــرف عراقی هنوز درباره نحوه صدور ویزا 
اطلاع رسانی نکرده است و فقط مطرح کرده که باید ستاد کرونای 
عراق و ایران این مجوز را بدهند که خوشبختانه با پیگیری ها این 
امر محقق شده است و باید منتظر نحوه صدور ویزا باشیم تا بتوانیم 

زائران را به عتبات اعزام کنیم.  / روابط عمومی 

www.etebar.net

بنابر گفته رئیس بازاریابی و فروش شرکت پالایش نفت اصفهان با هدف تأمین نیاز داخلی بزودی  و برای نخستین بار سه محصول جدید نرمال بوتان، نرمال هگزان 
و نرمال پنتان تولیدی این پالایشگاه ، در رینگ داخلی بورس انرژی عرضه می شود. ابراهیم کاویانی پور با اعلام این خبر و اشاره به اینکه این محصولات در صنایع 
پتروشیمی، سوخت و خوراکی مصرف می شود، افزود: عرضه محصولات مذکور در رینگ بین المللی بورس انرژی نیز در برنامه های شرکت قرار دارد. کاویانی ضمن 
قدردانی از زحمات و تلاش های کارشناسان این شرکت که به تولید فرآورده های جدید و مورد نیاز کشور منتج شده است، ادامه داد: این شرکت همواره  توجه جدی به 
بازار داخل کشور دارد و علاوه بر آن، به منظور ارزآوری برای کشور و توجه ویژه به افزایش منافع سهامداران با اتخاذ تدابیر ویژه و همچنین اصلاح سبد فروش محصولات 
خود، از بازارهای صادراتی غافل نبوده و در زمینه صادرات نیز فعال است.  در حال حاضر محصولات این شرکت مانند انواع حلال، آیزوریسایکل و آیزوفید  در بورس 

انرژی عرضه می گردد و به فروش می رسد. همچنین تاکنون محصولاتی همچون حلال 402 و گوگرد به خارج از کشور صادر شده است. / ایرنا

 اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران گفت: در سه ماهه نخست سال جاری بیش از 100درصد رشد در فروش 
شرکت نسبت به مدت مشابه سال گذشته داشتیم. وی  به وضعیت شرکت اشاره و عنوان کرد: تا پایان تیرماه به اندازه کل سال 13۹۸ فروش 
خواهیم کرد که این یک اتفاق بزرگ است. سعد محمدی با بیان اینکه در حال حاضر روند مناسب و شرایط خوبی را طی می کنیم اظهار کرد: 
در بحث تولید تاکنون بیش از ۸0 هزار کاتد را به همت کارکنان و پرســنل تولید کردیم، شــرایط فروش مساعد است و در توسعه ها نیز اتفاق 
خوبی در حال رقم خوردن اســت و امیدواریم ظرف چهار ســال آینده جزو 10 شرکت برتر دنیا در تولید مس باشیم. مدیرعامل شرکت ملی 
صنایع مس ایران خاطرنشــان کرد: امیدواریم این کار بزرگ را که شــاخصه های عددی بسیار بین المللی دارد به یاری خدا و همت پرسنل و 

کارکنان اجرا کنیم. / روابط عمومی 

عرضهسهمحصولجدیدشرکتپالایشنفتاصفهاندررینگداخلیبورسانرژی رشدبیشاز۱۰۰درصدیفروشدربهارامسال

تولید صفحه سوخت سیلیساید در ایران
 نماینــده دائم ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی 
با اعلام اینکه به زودی اولین صفحه ســوخت سیلیســاید 
برای اســتفاده در رآکتور تهران ســاخته می شود، گفت :  
»این برنامه ۹ روز قبل به اطلاع آژانس رسید و بلافاصله 

امور عملیاتی آن آغاز شد«.
»کاظم غریب آبادی«، سفیر و نماینده دائم جمهوری 
اســلامی ایران نــزد ســازمان های بین المللی در وین و 
همچنین آژانس بین المللی انرژی اتمی سه شنبه شب در 
پی انتشــار اخباری مبنی بر ســاخت صفحه ســوخت 
سیلیساید گفت: »برنامه سازمان انرژی اتمی برای تولید 
یک صفحه ســوخت سیلیساید برای استفاده در رآکتور 
تهران، ۹ روز قبل به اطلاع آژانس رسید و بلافاصله امور 
عملیاتی آن آغاز شــد.« غریب آبادی افزود: »ســوخت 
سیلیســاید، نوعی مدرن از ســوخت هســته ای است که 
فنــاوری آن صرفــا در اختیار تعداد انگشت شــماری از 
کشورهاســت.« او با بیان اینکه فعالیت تحقیق و توســعه 

در ایــن خصــوص با اورانیوم طبیعی حدود ســه ماه قبل 
شــروع شــده بود، گفت: »در فرآیند جدید، یک صفحه 
سوخت جدید با استفاده از اورانیوم غنی شده 20 درصد 
تولیــد می شــود.« نماینــده دائم کشــورمان در آژانس 
بین المللــی انرژی اتمی افــزود: »این اقدام که کیفیت و 
کمیــت تولیــد رادیوداروها را به طــور قابل توجهی ارتقا 
خواهد داد، جمهوری اسلامی ایران را به یکی از کشورهای 
پیشــرو در حوزه فناوری هســته ای تبدیل می کند.« به 
گزارش خبرگزاری رویترز روز سه شنبه به نقل از آژانس 
بین المللــی انــرژی اتمی اعلام کرد: »ایــران به آژانس 
بین المللــی انــرژی اتمی اطــلاع داده که قصد دارد تا به 
تولید اورانیوم فلزی غنی شده تا خلوص 20 درصد برای 
ســوخت رآکتور بپردازد« »میخائیل اولیانوف«، نماینده 
روســیه در سازمان های بین المللی مستقر در وین هم به 
گزارش رویترز درباره قصد ایران برای تولید اورانیوم فلزی 
غنی شــده تا 20 درصد واکنش نشــان داد و در حســاب 

کاربــری اش در توییتر نوشــت: آژانس بین المللی انرژی 
اتمــی گزارش داده که ایران قصــد تولید اورانیوم فلزی 
غنی شده تا 20 درصد را دارد. آمریکا به نوبه خود، سیاست 
فشــار حداکثری دونالد ترامپ را حفظ کرده اســت. تنها 
راه برای خروج از این دور باطل، از ســرگیری مذاکرات 

وین بدون تاخیر و احیای کامل برجام است. / فارس

شرکت فولاد مبارکه یکی از بزرگ ترین 
مودیان مالیاتی کشور، با عملکرد مالی و 

مالیاتی بسیار منظم

هادی نباتی نژاد - مدیر روابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکه

هر کشور و دولتی برای انجام وظایف خود در حوزه های 
مختلــف نیازمنــد بودجه، اعتبــارات و بهره گیری از منابع 
درآمــدی بوده و همواره مالیات بهترین راه تأمین بودجه و 
ابزار حاکمیت برای ایجاد توســعه پایدار و حکمرانی خوب 
در جوامع شناخته شده است. این امر یکی از اساسی ترین 
منابــع درآمدی دولت و ابزاری برای تنظیم سیاســت های 
مالی و ایجاد تعادل در سطح کلان اقتصادی کشور است.

به گزارش ایراســین، در واقع شــرکت ها و شهروندان هر 
جامعه با پرداخت بخشی از درآمد خود در قالب مالیات، به 
دولت این اختیار را می دهند که برای تأمین زیرســاخت ها 
و امور زیر بنایی کشــور، امنیت عمومی، آموزش وپرورش، 
بهداشت و سلامت، راه و شهرسازی و عمران و آبادانی کشور 
و اجرای برنامه های توســعه ای، از این منابع مالی اســتفاده 

کند.
در ســال های اخیر، سیاست کلی کشور بر خوداتکایی و 
عدم اتکا به منابع درآمدی نفتی اســتوار گردیده و از همین 
رو، فعال سازی سایر صنایع کشور ازجمله صنعت فولاد یکی 
از مهم ترین اهداف راهبردی جمهوری اسلامی بوده است. 
صنعت فولاد نقش عمده ای در خوداتکایی، اشتغال آفرینی، 
رونق و جهش تولید و پیشرفت کشور و افزایش درآمدهای 
صادراتی داشــته و افزون بر آن، این صنعت در ســال های 
اخیــر، با پرداخــت انواع مالیات  و عوارض به خزانه دولت و 
همچنین هزینه های فراوان در حوزه مســئولیت اجتماعی 
ملی و منطقه ای در زمینه های عمرانی، اقتصادی، اجتماعی 
 و ورزشــی، بیشــترین ســهم را در این خصوص در کشور

 داشته است.
شــرکت فــولاد مبارکــه به عنوان یکــی از بزرگ ترین 
شرکت های صنعتی جمهوری اسلامی ایران در حال حاضر، 
با بیش از 350 هزار نفر نیروی انسانی مستقیم و غیرمستقیم 
و همکاری با بیش از 4 هزار شــرکت در داخل کشــور، با 
پرداخــت 3۸00 میلیــارد تومان انواع مالیات و عوارض در 
سال 13۹۹، در بین شرکت های تولیدی و بورسی توانسته 
اســت به یکی از بزرگ ترین مودیان مالیاتی کشــور تبدیل 
شــود و با پرداخت به موقع مالیات های متعلقه درآمد خود 
نقش مؤثری در توسعه و آبادانی و رفاه اقتصادی و اجتماعی 

منطقه و کشور داشته باشد.
به اذعان متولیان امر مالیاتی کشــور و اســتان اصفهان، 
شرکت فولاد مبارکه شرکتی پاک، با عملکرد مالی و مالیاتی 
بســیار منظم اســت و تأثیر حضور این شــرکت در چرخه 
اقتصاد کشور و ارزش افزوده استان به خوبی ملموس است؛ 
به نحوی که براساس قوانین، عوارض اخذشده از این شرکت 
به همراه سایر منابع، علاوه بر واریز به خزانه دولت، سهمی 
از حقوق کارکنان دولت و هزینه های عمرانی استان و کشور 
را در بر گرفته و بخشــی از این درآمدهای ارزش افزوده، در 
بین شــهرداری ها و دهیاری هــا توزیع می گردد و در واقع 
مردم همه این شهرها و اماکن از این عوارض بهره مند شدند 
و آن را در عمران و آبادی شهرها و روستاها به کار گرفتند.

خوشبختانه در برنامه ششم توسعه کشور مقرر گردیده 
بخــش قابل ملاحظه ای از مبالغی که شــرکت ها با عنوان 
مالیات و عوارض به ادارات مالیاتی استان پرداخت می کنند 
به خود اســتان برگردد که این مســئله جدا از هزینه های 
متعدد و متکثر این شرکت در راستای عمل به مسئولیت های 
خود در منطقه اســت. حمایت هــای نقدی و غیرنقدی در 
حوزه بهداشــت و ســلامت و به ویژه مقابله با بحران کرونا و 
تأمین اکســیژن بیمارستان ها در این بحران ملی، حمایت 
ویژه از ورزش استان اصفهان همچون حمایت از ورزش های 
قهرمانی و باشــگاه ها و احداث ورزشگاه نقش جهان، انجام 
فعالیت های عمرانی در مناطق پیرامون شرکت در حوزه های 
نیــرو و انــرژی، راه ســازی، امداد و نجات و ســایر خدمات 
اجتماعی بخشی از برکات شرکت فولاد مبارکه برای کشور 

و منطقه محسوب می شود.

یادداشت؛اول



در بازدید مدیران عامل راه آهن و ایران خودرو از شرکت تام مطرح شد

نهایی شدن قرارداد برقی کردن قطار تهران- گرمسار به زودی
مدیرعامــل شــرکت راه آهن جمهوری 
اســلامی ایران از نهایی شدن قرارداد برقی 
کردن قطار تهران- گرمسار در روزهای آینده 

خبر داد.
ایکوپرس- ســعید رســولی در بازدید از 
شرکت تام ایران خودرو و نشست با مدیرعامل 
گــروه صنعتی ایــران خودرو، با بیان این که 
تمام تلاش خود را برای تســریع در امضای 
قــرارداد پروژه برقی کــردن قطار تهران- 
گرمسار خواهیم کرد، گفت: نه تنها مشتاقیم 
که هرچه سریع تر تفاهم نامه اخیر به قرارداد 
منجر شــود بلکه علاقه مندیم که عملیات 
اجرایــی ایــن پروژه بزرگ نیز به زودی آغاز 
شــود و بــرای ایــن کار در حال بررســی 
ظرفیت هــای قانونی و رفــع موانع کاری و 

اجرایی هستیم.
به گفته رسولی، برقی کردن قطار تهران - 
گرمسار عبور از یک سد بزرگ با یاری گرفتن 
از توان داخلی و شکستن تابوی وابستگی به 
خارج در این زمینه است که تا پیش از این، 

ما را زمین گیر کرده بود.
مدیرعامل راه آهن جمهوری اســلامی 
ایران پیشنهاد داد، کارگروه مشترکی برای 

بررســی و امکان سنجی همکاری تام ایران 
خــودرو با راه آهن در ســایر حوزه ها غیر از 

موضوع این تفاهم نامه، تشکیل شود.
رســولی تاکیــد کرد: امــروزه مجموعه 
عظیمی مثل شــرکت تام، آن قدر توانمند 
شــده که توانسته پروژه های مهمی از جمله 
کمــک بــه ایجاد خط، تولیــد ریل، اجرای 
منوریــل و تله کابین را اجرایی کند و باعث 
افتخار است که کارشناسان پر انرژی آن در 
اجرای پروژه های داخلی، منتظر خارجی ها 
ننشستند و خودشان وارد میدان عمل شدند.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز 

بــا بیان این کــه تام یکی از ســرمایه های 
ارزشمند ایران خودرو است که در تنگناهای 
مختلف به یاری این شرکت شتافته، اذعان 
کرد: ســرمایه اصلی این شرکت چیزی غیر 
از منابع انســانی آن نیست که در مواجهه با 
تمامی مسایل مهندسی، ماهیتی منعطف و 

تطبیق پذیر دارند.
فرشــاد مقیمی ادامه داد: تام سرمایه ای 
ملی اســت و ایــن شــرکت در پروژه های 
برون مــرزی ایران خودرو نقش فعالی دارد و 
اکنون به جایگاهی رسیده که می تواند برای 
راه آهن در قامت یک شریک استراتژیک در 

حوزه های  فنی و مهندسی نقش ایفا کند.
وی با اشاره به تفاهم نامه برقی کردن قطار 
تهران ـ گرمسار گفت: با توجه به تجربه قبلی 
در خصوص برقی کردن قطار تهران ـ مشهد، 
امیدواریم تفاهم فعلی هر چه ســریع تر به 

قرارداد منجر شود.
مقیمی تصریح کرد: در بازدید امروز سعی 
شد بخشی از ظرفیت های عظیم مجموعه 
تام ایران خودرو که می تواند برخی از نیازهای 
مجموعه راه آهن کشــور را رفع کند به مدیر 
عامل راه آهن معرفی شــود تا ظرفیت هایی 
که ممکن است به سبب عدم شناخت از توان 
داخلی نیازمند تامین از خارج کشــور باشد 
از طریق این شــرکت و سایر مجموعه های 
توانمنــد زیر مجموعــه ایران خودرو تامین 

شود.
گفتنی است، در نشست برگزار شده، پس 
از معرفی عمومی و تخصصی شــرکت تام و 
دســتاوردهای ایــن شــرکت در پروژه ها، 
بازدیدی ازبخش های مختلف این شرکت به 
عمــل آمد و گروه هــای خودرویی و فنی و 
مهندسی به معرفی توانمندی های تخصصی 

خود پرداختند.

اطلاعات۹۰دستگاه
اجراییدراختیار
سازمانمالیاتی
قرارگرفت

زیان ۸۵ هزار میلیارد تومانی 
خودروسازان

احمد نعمت بخش دبیر انجمن خودروســازان ایران 
گفــت: فــروش خودرو به قیمت حاشــیه بازار، راه حل 
منطقی برای عبور از بحران های ناشی از قیمت گذاری 
دستوری است. مصوبات شورای رقابت غیر کارشناسی 
بوده و ســبب زیان هنگفت ایران خودرو و ســایپا شده 

است.
 فروش خودرو براســاس قیمت حاشــیه بازار رانت و 
فساد بازار خودرو را از بین می برد و موجب ثبات برای 
خودروســاز و مصرف کننده واقعی خواهد شد.مصوبات 
شورای رقابت زمینه افزایش بی ضابطه قیمت خودرو و 
گرم شــدن بازار دلالی را فراهم کرد و روند زیان دهی 
خودروسازان شتاب بیشتری گرفت. به دلیل اینکه در 
کنار خودروسازان سهامداران هم متضرر می شوند بارها 
از مســوولان امــر خواســتار تجدیــد نظــر در روش 
قیمت گذاری دستوری بوده ایم. وی با بیان اینکه شورای 
رقابت ظاهرا افزایش قیمت مواد اولیه را نمی بیند، تاکید 
کــرد: براســاس مصوبــات شــورای رقابــت، مبنای 
قیمت گذاری ارزیابی سه ماهه تورم اعلام شده از سوی 
بانک مرکزی اســت و این مهم مورد توجه شــورا قرار 
نگرفت.درصدهای اعلام شــده از ســوی شورای رقابت 
عملا به خودروســازان کمکــی نمی کند و میزان مورد 
انتظار خودروســازان برای جبران زیان های انباشــته 
فاصله دارد. خودرو ســازان در ســال گذشــته با تمام 
مشکلات تحریم و کرونا تولید را در راستای بهبود تراز 
مالی خود انجام دادند، ولی با توجه به افزایش هزینه های 
جانبی مانند افزایش دستمزدها و گرانی مواد اولیه عملا 
این افزایش تولید نتوانســت گره گشای مشکلات مالی 
خودروسازان باشد . او  با تاکید دوباره بر فروش خودرو 
با قیمت حاشــیه بــازار مانند دهه ۷0، گفت: با اجرای 
ایــن برنامه شــاهد تحقــق برنامه های شــرکت های 
خودروســاز و همچنین کنترل بازار و همچنین حذف 

تقاضای کاذب و غیرواقعی خواهیم بود.
وی  به زیان ۸5 هزار میلیارد تومانی خودروســازان 
اشــاره کرد و افزود: بیش از هر زمان دیگری نیاز اســت 
تا سازمان های مسوول برای حل این چالش تلاش کنند 
و خودروسازی را از این زیان فزاینده نجات دهند. / ایرنا

طرح “نیک کارت” بانک رفاه گامی 
 دیگر در راستای گسترش
 مسئولیت های اجتماعی

بانــک رفــاه کارگران با 
هــدف ایفای نقش موثر در 
حوزه مسئولیت اجتماعی 
با رویکرد حمایت از اقشــار 
نیازمند جامعه و در راستای 
ترویج فرهنگ احسان و نیکوکاری، طرح “نیک کارت” 

را ارائه کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، بر اساس 
طــرح “نیــک کارت”، افتتاح حســاب های ســپرده 
سرمایه گذاری کوتاه مدت عادی، سپرده سرمایه گذاری 
کوتاه مدت ویژه ســه ماهه، ســپرده ســرمایه گذاری 
کوتاه مدت ویژه شــش ماهه، ســپرده سرمایه گذاری 
بلندمدت بلندمدت یک ســاله و سپرده سرمایه گذاری 
بلندمدت دو ســاله برای خیرین به منظور واریز تمام یا 
درصدی از سود متعلقه، به حساب موسسه ها و سازمان 

های خیریه و حمایت گر، امکان پذیر شد.
بر اساس این گزارش، در این طرح مشتری می تواند 
تمام یا درصدی از ســود متعلقه به حســاب خود را در 
مقاطع ماهانه، به حساب آسایشگاه معلولان و سالمندان 
کهریزک البرز و کمیته امداد امام خمینی)ره( از طریق 
بانــک واریز کند. لازم به ذکر اســت، هموطنان خیر و 
نیکوکاران می توانند از طریق مشــارکت در قالب طرح 
“نیک کارت”، همیار مطمئنی برای بانک رفاه کارگران 
در راســتای اجرای مناســب طرح و دستیابی به اهداف 

مربوطه باشند.

همزمان با ســالروز ازدواج حضــرت علی)ع( و حضرت 
فاطمــه)س(، مراســم ازدواج دانشــجویان به همت نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها، در حرم مطهر 
رضوی و با حضور آیت الله مروی تولیت آستان قدس رضوی، 
حجت الاســلام و المسلمین مصطفی رستمی رئیس نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها، حجت الاسلام 
و المسلمین خادمی دبیر ستاد ازدواج دانشجویی در کشور، 
ســیلمان توکلی سرپرست قائم مقام مدیرعامل بانک مهر 
ایران، صبوری مدیر شعب استان خراسان رضوی و تعدادی 
از مدیران ستادی بانک مهر ایران در این استان برگزار شد.

در این مراسم توکلی با ارائه گزارشی از فعالیت های بانک 
در بخش هــای مختلف بیان داشــت: ایــن بانک به عنوان 
نخســتین بانک تخصصی قرض الحســنه در طول 14 سال 
فعالیت خود تا به امروز قریب به 340هزار فقره وام ازدواج 
پرداخت کرده است. از ابتدای سال جاری تا کنون نیز بیش 
از ۷000 فقره وام ازدواج پرداخت شــده که نشــان از توجه 

ویژه این بانک به مقوله ازدواج دارد.
وی افزود: بانک مهر ایران در راســتای حمایت از کالای 
ایرانی اقدام به انعقاد قراردادهای بسیاری با تولیدکنندگان 
داخلی کرده که از آن جمله می توان شــرکت های اســنوا، 

امرسان و پاکشوما را در حوزه لوازم خانگی نام برد.
امید داریم در راســتای تفاهم نامه منعقد شــده با ستاد 
ازدواج دانشجویی کشور، با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه 
خرید کالای ایرانی به زوج های جوان دانشجو که با کارمزد 
2 تا 4 درصد اســت، بتوانیم گوشــه ای از دغدغه های ذهنی 

آنها را برطرف کنیم.
ان شاءالله با آغاز به کار دولت جدید و برنامه های مدونی 
که برای رفع مشکلات جوانان پیش بینی شده، شاهد حضور 
پرانــرژی جوانان در اجتماع و ســربلندی میهن عزیزمان 

باشیم.
کمک های بسیار زیادی از سوی این بانک در حوزه های 
مختلف از جمله درمان، اشــتغال زایی، آزادسازی زندانیان 
نیازمند، بیمه خانه های روســتایی و... صورت پذیرفته که 
همه این کارهای بزرگ به برکت قرض الحسنه اتفاق افتاده 
اســت. این بانک در طول دوران شــیوع کرونا 15هزار قلم 
تجهیزات پزشکی از محل منابع حاصل از دریافت وجه التزام 
خریداری کرده و در اختیار مراکز بهداشــتی و درمانی قرار 
داده است. امیدواریم با گسترش همکاری های بین آستان 
قدس رضوی و بانک مهر ایران بتوانیم کارهای بسیار بزرگی 
را در بخش هــای مختلــف و در جهــت کمــک به اقشــار 

کم برخوردار جامعه به ثمر برسانیم.
پیش از توکلی نیز آیت الله مروی شروع زندگی زوج های 
جــوان را در کنــار بارگاه مطهر رضوی به فال نیک گرفته و 
بیان داشت: از امام رضا)ع( بخواهید اکنون که آغاز زندگی 
مشترک از خانه او شروع شده است، تا پایان نگاه پر از مهر 

خودش را به زندگی شما داشته باشد.
وی افزود: برای داشتن یک زندگی آرام باید در مقابل هم 
انعطاف داشته باشید و نشاط، گوارا بودن زندگی و معنویت 

را به عنوان اصل در زندگی خود همواره رعایت کنید.
آیــت الله مــروی راه نجات از مشــکلات را توکل به ائمه 
معصومین )ع( دانست و گفت: از هر جایی که هستیم باید 
توســل و توجــه خــود را به اولیاء الهی و هادیان بشــری و 
حجت های خداوند داشته باشیم تا راه سعادت و خوشبختی 

و عاقبت به خیری برای ما باز شود.
همچنین حجت الاســلام و المســلمین رستمی ضمن 
تبریک شروع زندگی زناشویی به زوج های جوان حاضر در 
مراسم، حمایت بانک مهر ایران از ازدواج های دانشجویی را 
قابل تقدیر دانست و ابراز امیدواری کرد کمک های این بانک 
بتواند بخشی از مشکلات زوج های جوان را در ابتدای زندگی 
رفع کند. در پایان این مراسم تفاهم نامه همکاری بین بانک 
مهــر ایران و ســتاد ازدواج دانشــجویی در طرح پرداخت 
تسهیلات کالاکارت به زوج های دانشجو، به امضای صبوری 
مدیر شــعب بانک مهر ایران در اســتان خراســان رضوی و 
حجت الاســلام و المســلمین خادمی دبیر ســتاد ازدواج 

دانشجویی کشور رسید. / روابط عمومی 
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

اخیرا معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی اخیرا اعلام کرده است: اطلاعات کامل خودروهای لوکس یعنی خودروهایی که ارزش روز آنها بیش از یک میلیارد تومان باشد یا به صورت تجمیعی خودروهای 
یک فرد یا افراد تحت تکفلش بیش از یک میلیارد تومان باشد را نیروی انتظامی در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار داده است و این سازمان به راحتی با علم و اطلاع، می تواند درباره مالیات آنها 
تصمیم گیری کنند. اطلاعات کامل خودروهای تجملی )لوکس( موجود در کشور در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار گرفته است و به محض تصویب و ابلاغ آئین نامه های اجرایی اخذمالیات از این 
خودروها، این قانون اجرایی خواهد شد. آیین نامه های اجرایی اخذ این مالیات به دولت فرستاده شده و در کمیسیون اقتصادی دولت هم به تصویب رسیده است. این آیین نامه ها بعد از طرح در 
هیات دولت، تصویب و برای اجرا به دستگاه های مختلف ابلاغ می شود. براساس قانون، تا دی یا بهمن  برای وصول مالیات از خودروهای تجملی مهلت دارند اما بعد از ابلاغ، میزان مالیات مشمول برای 
صاحبان این خودروها اعلام خواهد شد. گفتنی است، سال گذشته ۴7 دستگاه اجرایی، در تبادل با سازمان امور مالیاتی کشور، اطلاعات می دادند و امروز بیش از ۹۰ دستگاه به سازمان مالیاتی دیتا 
می دهند. هم اکنون دستگاهی نداریم که اطلاعات موردنیاز را در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار ندهند و جریان تبادل دیتا برقرار است اگرچه کیفیت لازم را برخوردار نیست. تمام دستگاه های 

اجرایی، اطلاعات و دیتاهای مورد نیاز را بهتر از گذشته در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار دادند و این کار موجب شد تا گام نهایی طرح جامع مالیاتی به اجرا در آمد.  / تسنیم 

عضــو هیئــت تحقیق و تفحص مجلــس از صنایع 
خودروسازی کشور با اشاره به عرضه و تحویل خودروی 
شــاهین به مشــتریان گفــت: شــاهین فعلی همان 
خودرویی اســت که شــورای رقابت ملاک قرار داده و 

قیمت گذاری کرده است.
به گزارش سایپانیوز، بهزاد رحیمی با اشاره به تولید 
خودروی ملی شــاهین در شرکت سایپا، گفت: خودرو 
شــاهین محصول جدید ســایپا، خودرویی پیشرفته و 
مناســب برای بازارهای داخلی و خارجی با امکانات و 

قابلیت های روز است.
وی با اشــاره به آپشن های متنوع این خودرو افزود: 
شاهین آپشن های متنوعی دارد که برای صنعت خودرو 
داخلی یک گام روبه جلو اســت و زمینه تســری این 

قابلیت ها به سایر خودروها را نیز فراهم می کند.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شــورای 
اســلامی با اشــاره به برخی اظهارنظرها در خصوص 
قیمت گذاری شــاهین تصریح کرد: گزارش ها نشــان 
می دهد قیمت گذاری این خودرو بر اساس اسناد مرتبط 
با هزینه تولید انجام شده و خودرویی که به بازار عرضه 
شده است عیناً همان خودرویی است که شورای رقابت 
در کلینیــک خــودرو ملاک قرار داده و براســاس آن 

قیمت گذاری صورت گرفته است.
او بــا بیــان اینکه در طرح های فروش و پیش فروش 
شــاهین و ســایر محصولات خودرویی، ملاک قیمتی، 
ابلاغیه های شــورای رقابت است، تصریح کرد: تاکنون 
اقدامی مغایر با این امر از ســوی خودروســازان گزارش 
نشــده اســت. وی بــا اشــاره به طرح هــای فروش و 
پیش فــروش خــودرو، افــزود: طرح هــای فروش و 

پیش فروش خودروسازان زیر نظر نهادهای نظارتی اجرا 
شــده و گزارش ها نیز حاکی از آن اســت که همه روال 
اجرایــی اعــم از قیمــت خودروهــا، دریافــت مبالغ 
پیش پرداخت، قرعه کشــی ها و... بر مبنای قانون بوده 
است. او با اشاره به نقش دلالان و واسطه گران در بازار 
خــودرو، یکی از دلایل افزایش قیمت خودرو را همین 
دلالان دانســت و تصریــح کــرد: متاســفانه دلالان و 
واسطه ها در بازار خودرو فعال هستند و به ویژه در زمینه 
خودروهای جدید مثل شــاهین گزارش هایی مبنی بر 
دلال بازی واســطه ها در قیمت گذاری بازار این خودرو 
و تلاش جهت اعمال فشــار بر خودروســاز و جوسازی 
رســانه ای جهــت کســب منافع شــخصی از طریق 
ســاماندهی خریداران و حواله داران از ســوی این افراد 

دریافت شده است.

عضو هیئت تحقیق و تفحص مجلس از خودروسازان:

شاهینِ فعلی همان خودرویی است
 که شورای رقابت ملاکِ قیمت گذاری قرار داده است

پرداخت تسهیلات بانک قرض الحسنه 
مهر به زوج های دانشجو

خبر

شرکت های دولتی سال 99 چقدر مالیات دادند
گزارش رسمی از اجزای مالیات اشخاص حقوقی نشان 
می دهد شــرکت های دولتی در ســال ۹۹ نتوانستند رقم 
مصوب بودجه را محقق کنند. به گزارش فارس، سال ۹۹ 
بالغ بر 5۸ هزار و ۶00 میلیارد تومان مالیات از اشــخاص 
حقوقی وصول شــد که نســبت به عملکرد سال ۹۸ بالغ بر 
32 درصد و همچنین 132 درصد نسبت به مصوب بودجه 
افزایــش نشــان می دهــد. اجــزای این مالیات شــامل 
علی الحســاب مالیات اشــخاص حقوقی دولتی، عملکرد 
شرکت های دولتی، بنگاه های اقتصادی نهاد ها، اشخاص 
حقوقی غیردولتی، شرکت ها و موسسات وابسته به آستان 

قدس رضوی، مالیات معوق اشــخاص حقوقی غیردولتی 
و مالیات موضوع ماده ۷۸ قانون الحاق 2 می شــود. رقم 
مالیات بر عملکرد شرکت های دولتی در قانون بودجه ۹۹ 
نزدیک به ۷0 درصد رقم محقق شــده در ســال ۹۸ بوده 
اســت. همچنین میزان درآمد محقق شده از این محل در 
سال گذشته کمتر از نیمی از رقم پیش بینی شده در قانون 
بودجه ســال گذشــته بود. به عبارت دیگر، میزان درآمد 
دولت از این محل در سال ۹۹ یک سوم این میزان در سال 
۹۸ بــوده اســت که دلایل آن مشــخص نیســت. البته 
ناکارآمدی مدیریت دولتی بر این شرکت ها و بهر ه ور نبودن 

آن مشهود بوده و نه تنها به بودجه کشور کمکی نمی کنند 
که بعضا سربار بودجه دولت نیز هستند. ازسوی دیگر رقم 
مالیات بر اشــخاص حقوقی غیردولتی در ســال گذشته 
نسبت به قانون بودجه 1۶3 درصد محقق شد که ۸5 درصد 
بیشتر از رقم تحقق سال ۹۸ بوده است. این احتمال وجود 
دارد که به دلیل دریافت علی الحساب مالیات سال 1400 
این اتفاق رقم خورده باشــد. درحقیقت دولت دوازدهم، 
بخشــی از درآمدهای دولت منتخــب را پیش خور کرد. 
مالیات معوق اشــخاص حقوقی غیردولتی نیز برای سال 

گذشته صفر گزارش شد.

مصطفی تنها  ســخنگوی انجمن صنعت 
تایر کشــور گفت: توزیع لاستیک با ارزهای 
4200 تومانی، نیمایی و تولید داخلی موجب 
چند نرخی شدن و آشفتگی بازار شده است 
، از اواخر ســال ۹۸ برای واردات تایر توســط 
تولیدکننــدگان به صنعت تایر کشــور ارز 
تخصیص داده نشد و از اول سال ۹۹ به صنعت 
تایر اعلام شد که به علت مشکلات ارزی، این 
کالا از اولویت ارزی خارج شــده و دیگر ارز 
4200 تومانی برای واردات آن تخصیص داده 
نمی شــود و ارز نیمایی جای آن را می گیرد. 
تــا ابتــدای خرداد ســال ۹۹ به صنعت تایر 
فرصت داده شــد که اگر محموله ای با همان 
ارز 4200 تومانــی دارد، از گمرک ترخیص 

کند و از آن زمان به بعد چنانچه کالایی وارد 
می شد باید ما به التفاوت ارزی )از ارز 4200 
تومانی تا ارز نیمایی( برای ترخیص به گمرک 
پرداخت می شد. با این حال در بخش واردات 
به چند شــرکت که هنوز ارز 4200 تومانی 
داشــتند مهلت بیشتری داده شد تا بتوانند 
کالایــی را که هنــوز خریداری نکرده بودند 
خریداری کرده و وارد کنند، یعنی ارز به آنها 
تخصیص داده شد، اما تایری وارد نکرده بودند 
و به آنها تا اواخر سال ۹۹ اجازه دادند تا بتوانند 
تایر وارد کشور کرده و بر مبنای دلار 4200 
تومانی به بازار عرضه کنند منتهی با این شرط 
که محموله وارداتی باید با ثبت در ســامانه 
جامع تجارت و نظارت ستاد تنظیم بازار توزیع 

شود. تنها با بیان اینکه در نهایت این شرکت ها 
تا اواخر ســال گذشــته اقدام بــه واردات و 
ترخیص تایر کردند و در سامانه هم ثبت شد، 
گفــت: پس از ترخیص محموله های مذکور، 
تایرها بر اســاس ارز 4200 تومانی در بازار 
توزیع شــدند که در نهایت منجر به این شد 
که تایر در بازار چند نرخی شــود.در واقع از 
یک طرف تایرهایی در بازار وجود دارد که با 
نرخ 4200 تومانی وارد شــده و هنوز جذب 
بازار نشــده و تمام آنها به فروش نرفته اند و 
تعدادی تایر هم از سوی برخی از واردکنندگان 
با ارز نیمایی وارد شده که بر مبنای ارز نیمایی 
قیمت گذاری و در بازار عرضه می شــود. این 
واردکننــدگان قطعاً نمی توانند تایری که با 

ارز نیمایی که حدود 21 هزار تومان اســت 
وارد می کنند را با مبنای دلار 4200 تومانی 
در بــازار عرضه کنند. همچنین تعدادی تایر 
هم جزو تولیدات داخلی است که مواد اولیه 
آنها با ارز نیمایی وارد شده و با سبک و سیاقی 
که در داخل قیمت گذاری شــده به فروش 
می رسد.به تدریج با جذب تایرهایی که با ارز 
4200 تومانی وارد شــده اند، مشــکل چند 
نرخی بودن تا حدودی برطرف می شود. البته 
ممکــن اســت برطرف هم نشــود، چرا که 
کالاهــای وارداتی یک نــرخ دارد و تایرهای 
تولید داخل نرخ دیگری دارد، اما ممکن است، 
چنــد نرخی بودن تایرهای باری اتوبوســی 

وضعیت بهتری یابد. / مهر 

چند نرخی بودن ارز دلیل آشفتگی بازار لاستیک است

سعید جلیلی، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در نشست ارائه طرح »شبکه یکپارچه فرآوری و ترابری« با بیان اینکه بسیاری از صادرات 
به کشورهای همسایه از طریق خطوط حمل و نقلی ایران انجام می شود، تکمیل زنجیره ارزش این محصولات و همچنین مواد اولیه تولید داخل 
را یکی از ضرورت های کشور برشمرد و گفت: با توجه به ظرفیت های بالفعلی که در کشور وجود دارد، در زمینه تولید برخی محصولات و صادرات 
آن به کشورهای همسایه، می توانیم به قطب منطقه تبدیل شویم. وی در ادامه با بیان اینکه بلااستفاده ماندن بخش زیادی از ظرفیت حمل و نقل 
ریلی و همچنین خام فروشی از چالش های کشور است، اجرای عملیاتی طرح شبکه یکپارچه فرآوری و ترابری را منوط به تعیین چشم انداز و تعیین 
اولویت های فرآوری و صادرات دانست و اظهار داشت: پیش از اجرای کامل این طرح باید ابتدا الگوی محدودی از آن در یک یا چند زنجیره فرآوری 

و ترابری عملیاتی شود تا با بررسی نتایج و میزان استقبال بخش خصوصی، برای گام های بعدی قدم برداشت. 

بر اساس اعلام سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی)رگولاتوری(، تعداد روستاهای دارای ارتباط )هر نوع از ارتباط( در کشور امروز به 52 هزار روستا 
رسیده و تعداد اشتراک های روستایی از 3 میلیون اشتراک گذشته است. 44 هزار روستا و ۸2 هزار کیلومتر جاده اکنون تحت پوشش همراه اول و 1۸ هزار روستا 
و ۶4 هزار کیلومتر جاده تحت پوشش ایرانسل  است ، وضعیت شاخص مکالمات موفق )ASR( است که اغلب اپراتورها توانسته اند درصد خوبی را به خود اختصاص 
بدهند. ضریب نفوذ ارتباطات سیار در ایران اکنون از مرز ۹2 درصد گذشته و تعداد مشترکین  ۷۷میلیون اشتراک را پشت سر گذاشته است. ضریب نفوذ همراه 
اول در اینترنت نسل سوم و چهارم در کشور 3۷ میلیون مشترک و ایرانسل 35 میلیون مشترک است. رایتل نیز در این میان سهم 3 میلیونی دارد.  اینترنت تا 
هفت سال قبل تنها 11 درصد روستاهای کشور را فرا گرفته بود، اما توسعه ارتباطات روستایی امروز آن را به بیش از ۹۷ درصد رسانده است. اکنون اتصال به شبکه 

ملی اطلاعات در ۹0 درصد روستاهای بالای 20 خانوار فراهم است و تا پایان دولت 100درصد آن تکمیل خواهد شد. / ایرنا 

درتولیدوصادراتبرخیمحصولاتمیتوانیمبهقطبمنطقهتبدیلشویم ۱۰۰درصدشهروندانایرانیبهاینترنتمتصلهستند
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میلیونتنکالای
اساسیدرگمرک

هفته نامه اقتصادی ایران
مهرداد جمال ارونقی معاون فنی گمرک از موجودی ۶.۵ میلیون تنی کالای اساسی در مبادی ورودی کشور خبر داد و گفت:  »نیمی از این کالاها در بندر امام خمینی قرار دارد. وی در گفت وگو با فارس 
با اشاره به وضعیت کالاهای اساسی در بنادر و گمرکات کشور اظهار داشت: »درحال حاضر تا ۱۶ تیرماه سال جاری جمع کالاهای اساسی شامل موجودی، پای اسلکه و منتظر در لنگرگاه حدود ۶.۵ 
میلیون تن گزارش شده است.« معاون فنی گمرک با اشاره به جزئیات این آمار بیان داشت:  »این رقم مربوط به ۱۰ بندر و گمرک بوده که تشریفات گمرکی عمده کالاهای اساسی در این مکان ها 
انجام می شود. از مجموع ۶.۵ میلیون تن کالای اساسی گفته شده، حدود ۴.7میلیون تن آن موجودی کالا و ۱.۴ میلیون تن منتظر پهلوگیری در اسلکه ها هستند و مابقی نیز در انتظار تخلیه قرار دارند.« 
وی به میزان کالاهای اساسی موجود در مبادی ورودی کشور اشاره کرده و توضیح داد: »ذرت با حدود ۱.۹میلیون تن، جو با 88۵ هزار تن، سویا با 7۶7 هزار تن، دانه های روغنی با ۴7۰ هزار تن و روغن 
خام با 3۹2 هزار تن به ترتیب بیشترین سهم را دارند. همچنین بیشترین حجم کالای اساسی با3.۵ میلیون تن در بندر امام خمینی موجود است.« لازم به ذکر است گرمای هوا و مطلوب نبودن شرایط 
نگهداری کالاهای اساسی به مشکلات انجام تشریفات گمرکی اعم از تامین ارز و مجوزها افزوده شده و باعث شده است تا بخشی از این اقلام در معرض فاسد شدن قرار گیرند. این اتفاق درحالی 

رقم می خورد که در ماه های اخیر بسیاری از دامداران و مرغداران از نبود یا گرانی نهاده های دامی گلایه کرده و کار به جایی رسیده است که دام های مولد درحال ذبح شدن هستند.

رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی گفت: راستی آزمایی در عرف جهانی حدود ۶ ماه زمان می خواهد و این طور نیست که به سرعت یا چند روزه مشخص 
شودفریدون عباسی، نماینده مجلس و رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی در جمع اعضای شورای سیاسی حزب موتلفه اسلامی استان تهران با اشاره به اینکه 
در مذاکرات وین مسائل مهم باقی مانده است، گفت: این جمله تاکنون چند بار در بیان آقای عراقچی بوده و این سوال مطرح می شود که مگر ما رفته بودیم در 
وین درباره مسائل کوچک و پیش پا افتاده مذاکره کنیم؟ وی ادامه داد: با توجه به نظر مقام معظم رهبری که همه تحریم ها باید همان اول برداشته شود بعد 
راستی آزمایی کنیم، این راستی آزمایی در عرف جهانی حدود ۶ ماه زمان می خواهد و اگر بخواهیم به تعهدات برجامی برگردیم باید ببینیم قطعات هواپیما 
می آید؟ فروش هواپیما انجام می شود؟ با ما قرارداد می بندند؟ کشتیرانی ما آزاد و بیمه کشتی ها انجام می شود؟ تحریم بانک مرکزی و بانک های کشور برداشته 

می شود؟ این راستی   آزمایی ها زمان می برد و اینطور نیست که به سرعت یا چند روزه مشخص شود.  / فارس

کوهگرد، مدیرکل گمرک دوغارون با تشریح وضعیت فعلی در مرز ایران و افغانستان گفت: »با توجه به تحولات اخیر در گمرک اسلام قلعه هم اکنون فعالیت های 
تجاری و انجام تشریفات گمرکی در مرز دوغارون متوقف شده است.«  »رایزنی ها برای بازگشت امن کامیون های ایرانی حاضر در گمرک اسلام قلعه افغانستان در جریان 
است و به زودی این فرآیند تکمیل خواهد شد.« به گفته این مقام مسئول، در زمان حاضر نمی توان چشم انداز روشنی از عادی شدن شرایط تجارت و اجرای تشریفات 
گمرکی در شرایط عادی ارائه کرد. به دلیل تحولات روز گذشته در گمرک اسلام قلعه و ابونصر فراهی افغانستان، تجار تا اطلاع ثانوی از ارسال محموله های تجاری در 
رویه های مختلف به مرزهای دوغارون و ماهی رود خودداری کنند. متأثر از تحولات صورت گرفته در کشور افغانستان در اسلام قلعه ولایت هرات نزدیک مرز مقابل دوغارون 
خراسان رضوی و بندر ابونصر فراهی در ولایت فراه افغانستان مقابل مرز ماهی رود در خراسان جنوبی روند تجارت کشور با افغانستان از عصر دیروز متوقف شد. گمرک 
ایران نیز اعلام کرد، از تجار و بازرگانان درخواست می شود تا اطلاع ثانوی از ارسال محموله های تجاری به مرزهای »دوغارون« و »ماهی رود« خودداری کنند. /تسنیم 
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به گزارش تسنیم طی  یک سال گذشته از روی کار 
آمــدن مجلس یازدهم تاکنون، 1۸۹تقاضای تحقیق و 
تفحص از ســوی نمایندگان به هیأت رئیسه تقدیم شد 
که از این میان 12پرونده پس از بررسی در کمیسیون های 
تخصصی و قرائت گزارش کمیسیون در نشست علنی، 
به تصویب صحن بهارستان رسیده است؛ یعنی حدودا 
۶درصد طرح ها به سرانجام رسیده اند.  براساس گزارشی 
که تسنیم از روند تحقیق و تفحص های مجلس یازدهم 
منتشر کرده است، از شمار 1۸۹طرح تحقیق و تفحص 
ارائه شــده به مجلس به ۶ پرونده به دلیل عدم صراحت 
درخواســت، ترتیب اثر داده نشده است، 14 پرونده در 
انتظار تعیین تکلیف نزد هیأت رئیسه قرار داشته و 1۶۹ 
پرونــده دیگر نیز برای رســیدگی به کمیســیون های 
تخصصی ارجاع شــده است که از این تعداد 15 پرونده 
به دلیــل کافی دانســتن اطلاعــات از منظر متقاضیان 
تفحص مختومه اعلام شده و 13۸ پرونده دیگر همچنان 
در انتظار بررســی و تصویب یا رد تقاضا در کمیســیون 
تخصصی به ســر می برند. تجربه ادوار مختلف مجلس 
نشــان می دهد  این پرونده ها عموماً به نتیجه مطلوب 

نرسیده اند.
چرا نمایندگان مشتاق تحقیق و تفحص هستند؟

تحقیــق و تفحص از نهادها و دســتگاه های اجرایی 
یکی از ابزارهای نظارتی نمایندگان اســت؛ ابزاری که 
به واســطه آن می توانند پرونده نهادی را راهی دستگاه 
قضــا کنند یا با تأیید عملکرد نهاد مذکور کوچک ترین 
شبهه ها را از آن بزدایند. رویه در دستور کار قرار گرفتن 
طرح های تحقیق و تفحص در بهارستان به این  صورت 
است که ابتدا طرح به رأی نمایندگان گذاشته می شود 
و درصورت رأی موافق اکثریت مجلس، کمیته تحقیق 
و تفحص تشکیل می شود و چند تن از طراحان همراه 
چند نفر از اعضای کمیســیون های تخصصی مرتبط با 
تحقیق و تفحص به عضویت کمیته درمی آیند. براساس 
آیین نامــه داخلی مجلس کمیته های تحقیق و تفحص 
۶ ماه فرصت دارند که تحقیق و تفحص را به ســر انجام 
برســانند و درصورت تأیید هیأت رئیسه تنها می توانند 
بــرای یــک مدت زمان ۶ماهــه دوم- یعنی نهایتا یک 
سال- این مهلت را تمدید کنند. پس از پایان تفحص، 
نتیجه در صحن قرائت می شــود و در صورتی که جنبه 
کیفری داشــته باشد به دســتگاه قضایی ارجاع شده و 
خارج از نوبت معمول پرونده های قضایی مورد بررسی 
قرار می گیرد. تحقیق و تفحص در کنار تذکر و ســؤال 
از وزرا بســته نظارتی نمایندگان را تشــکیل می دهد و 
اهرم هایی هســتند که مســئولان و مدیران اجرایی را 
نســبت به عملکردشــان در مقابل بهارستان پاسخگو 
می کننــد. در پی اســتفاده مکــرر و نابجای جمعی از 
نمایندگان در ادوار گذشــته از این اهرم ها هم جایگاه 
نظارتــی مجلس و هم نقــش نظارتی نمایندگان نزول 
داشــته اســت و از 3۶5مورد تقاضای تحقیق و تفحص 
فقط ۶4مورد آن در 3۶ســال گذشــته در صحن علنی 

قرائت شده است.

فولاد مبارکه؛ بزرگ ترین بازیگر میدان  
اشتغال آفرینی در ایران اسلامی

هادی نباتی نژاد-مدیر روابط عمومی  شرکت 
فولاد مبارکه 

اشتغال یکی از مهم ترین دغدغه حاکمان و دولتمردان در 
هر نظامی اســت و بالتبع برای یک نظام اســلامی که مسئله 
خدمت، کار و تلاش، معیشت و خانواده در آن ازجمله مصادیق 
حکمرانی اســلامی به شمار می آید، اشتغال زایی و ضرورت 

توجه به این مسئله از اهمیت مضاعفی برخوردار است.
به گزارش ایراســین، اشــتغال یکی از مهم ترین دغدغه 
حاکمان و دولتمردان در هر نظامی است و بالتبع برای یک 
نظام اســلامی که مســئله خدمت، کار و تلاش، معیشــت و 
خانواده در آن ازجمله مصادیق حکمرانی اســلامی به شمار 
می آید، اشتغال زایی و ضرورت توجه به این مسئله از اهمیت 

مضاعفی برخوردار است.
در ایــن میــان، در دهــه اخیــر، موضوع تولیــد ملی، 
اشــتغال آفرینی، اقتصاد مقاومتی، حمایت از کالای ایرانی، 
جهش و رونق تولید و رفع موانع مورد سفارش و تأکید فراوان 
رهبر معظم انقلاب اســلامی به عنوان راهبر نقشــه راه نظام 
جمهوری اسلامی ایران قرارگرفته و برنامه ها و سیاست های 
اقتصادی حاکمیت و دولت، بر همین اساس شکل گرفته است.  
توفیق و عدم توفیق در دست یابی به این امر نیازمند بررسی 
همه جانبه، آسیب شناســی و تحلیــل وضعیت اقتصادی و 
اجتماعی کشــور اســت. در این صورت متوجه می شویم که 
بخشی از ناکامی ها در راه نیل به اهداف تولید و اشتغال زایی 
منشأ خارجی دارد و متأثر از تحریم های همه جانبه و فشارهای 
ظالمانه دولت آمریکا و نظام بین المللی بر ایران اسلامی است. 
بخــش دیگــری از این ناکامی ها متأثــر از نبود راهبردهای 
و  سیاســت گذاری ها  برنامه ریزی هــا،  اقتصــادی، 
تصمیم گیری های بعضا غلط در این شرایط بحرانی بوده است.
باوجوداینکــه همه مدیران و اقتصاددانان کشــور نقش 
تحریم ها را بر فرایند تولید و اشتغال کشور بی تأثیر نمی دانند، 
اما به نظر می رسد ناتوانی ها و سوءمدیریت ها، نقش مضاعفی 
در تشدید تأثیرات ناشی از تحریم ها بر اقتصاد کشور داشته 
است. در این میان، عملکرد شرکت فولاد مبارکه را می توان 
مصداق صریح، روشــن، شــفاف و موفق درزمینه مقابله با 
تحریم ها و عدم اتکا و اتصال موضوع رشد و توسعه کشور به 

موضوع تحریم ها دانست.
این شرکت بیش از سه بار به طور مستقیم مورد تحریم های 
دولت متجاوز آمریکا قرارگرفته و درزمینه صادرات و واردات، 
فاینانس و سایر مراودات اقتصادی با جامعه جهانی با مشکلات 
عدیــده ای مواجــه اســت، اما در ســال های اخیــر به طور 
قابل ملاحظه ای روبه پیشــرفت بوده اســت. رکوردزنی های 
متعدد در خطوط تولید و بهره برداری مؤید این نکته اســت 
که فولاد مبارکه بدون اغراق موفق ترین شــرکت اقتصادی 
نظام مقدس جمهوری اســلامی در جبهه اقتصادی نبرد با 
نظام ســلطه بوده است. به اذعان تمامی کارشناسان صنعت 
فولاد در داخل و خارج از کشور، روند توسعه این کشور باوجود 
تحریم های متعدد و ظالمانه و بیماری همه گیر کرونا، همچنان 
روبه پیشرفت و تعالی است و خوشبختانه علاوه بر توفیقات 
فراوان در افزایش کمّی و کیفی تولید، در زمینه اشتغال زایی 
پایدار برای متخصصان و فعالان صنعتی و اقتصادی نیز برترین 
کارآفرین ســال های اخیر بوده بوده است. در شرایط کنونی 
این مجموعه توفیق این را یافته است که با اشتغال زایی برای 
بیش از 350 هزار نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم، تحول 
شگرفی در زمینه اشتغال آفرینی ایجاد کند. تعداد افراد فعال 
در مجموعــه گــروه فولاد مبارکــه، کارگــران، کارکنان، 
تأمین کننــدگان و پیمانکاران این شــرکت ازنظر آماری در 
کشور بی نظیر است و یقینا بخش عمده موفقیت های شرکت 
فولاد مبارکه درگرو تلاش و همت و تعهد و توانمندی کارکنان 
این شرکت است. بالطبع رضایت مندی کارکنان فولاد مبارکه 
و شــرکت های همــراه، نقش مؤثــری در عبور از بحران ها و 
پیشبرد اهداف و سیاست های کلان گروه فولاد مبارکه داشته 
اســت. به نظر می رســد فولاد مبارکه به عنوان مولود انقلاب 
اسلامی ایران، هم اکنون در مقایسه با سایر شرکت های کشور، 
می تواند الگو و نمونه موفق و مطلوبی برای سایر مجموعه های 

صنعتی در زمینه اشتغال معرفی شود.

  ۱۸۹تقاضای تحقیق و تفحص ازسوی 
نمایندگان به هیأت رئیسه مجلس یازدهم 

رسید 

یادداشت؛دوم ایران به قدرت نخست علمی و فناوری منطقه بدل شده استخبر
سورنا ســتاری معاون علمی و فناوری 
رئیــس جمهوری با بیــان این که در افق 
1404 باید قدرت نخست منطقه در بخش 
علمــی و فناوری باشــیم، ادامه داد: البته 
اکنون هم به این مهم و رکورد دست پیدا 
کرده ایم  ، در حوزه های خاص مانند نانو، 
ســلول های بنیادی و هوا و فضا پیشرفت 
بسیار چشــمگیری داشته ایم به گونه ای 
که تعداد شرکت هایمان از ۶هزار عدد عبور 

کرده است.
وی با بیان این که شــرکت های دانش 
بنیان ایرانی با سرعت خوبی در حال توسعه 
هســتند اظهار داشت: تمرکز اصلی ما طی 
2 تا 3 سال گذشته روی حل مسایل مردم 

به ویژه در حوزه های تحریم بوده است.
به عنوان مثال یکی از موارد جدی ما در 
بخش نهاده های کشــاورزی مانند کود و 

ســم است که از خارج کشور وارد می شود 
کــه به همیــن منظور تحول در این بخش 
توسط شرکت دانش بنیان ایرانی علاوه بر 
بالا رفتن راندمان تولید در حوزه کشاورزی 
در بهبــود ســلامت مردم هــم تاثیر گذار 
خواهد بود. او در بخش دیگری از سخنان 

خود با بیان این که یک حرکت پیوسته رو 
به رشــد در حوزه اقتصاد دانش بنیان در 
کشــور شروع شده اســت، تاکید کرد: در 
بخــش هایی مانند مقابله با ویروس کرونا 
از همان روزهای نخســت در زمینه تامین 
تجهیزات دارویی و کیت های تشــخیص 

اقدامــات خوبی انجام گرفت که همچنان 
ادامــه دارد. و البرز بــه خصوص در حوزه 
شــرکت های بیوتکنولوژی قطب اصلی ما 
اســت و بهترین شرکت های بیوتکنولوژی 
در حــوزه دارویــی، دام، طیور و آبزیان در 
این استان قرار دارد. وی با اشاره به توسعه 
شرکت های دانش بنیان از ۶هزار به سمت 
۸ هــزار شــرکت در کشــور،تاکید کرد: 
بســیاری از این شــرکت ها مراحل بلوغ را 
طــی می کنند و به شــرکت هــای قابل 
اطمینانــی بدل می شــوند که می توانند 

محصولاتشان را به بازار ارایه دهند.
 با عزمی که در توسعه این شرکت ها در 
این اســتان شروع شــده و با حمایت های 
بیشــتر از سوی استاندار و دیگر مسئولان 
بایــد همه تلاش کنیم تا اتفاقات بســیار 

خوبی رخ بدهد.

ارتزاق ۱۰درصد جمعیت از طریق صنعت فرش

مرتضی حاجی آقامیری عضو اتحادیه تولیدکنندگان 
و صادرکنندگان فرش دستباف ایران از اشتغال 10درصد 

جمعیت در صنعت فرش خبر داد و با تاکید بر لزوم توجه 
دولت به این صنعت، تصریح کرد: ما مخالف صادرات پشم 
دباغی هم که پشم نامرغوبی است، هستیم، چرا که به اسم 
صادرات پشم دباغی، پشم مرغوب صادر می شود ، اشتغال 
فرش دســتباف عموماً اشــتغال اقشار آسیب پذیر و افراد 
روستایی است و اگر در اثر کاهش صادرات و بی توجهی 
دولت، این اشتغال از دست برود، این افراد به جامعه مصرف 
کننده شــهری اضافه می شوند، گفت: این در حالی است 
که اشتغال در بخش فرش، اشتغال ارزان قیمتی است که 

هزینه آن را بخش خصوصی پرداخت می کند. 
اگر شاغلان حوزه فرد به شهرها مهاجرت کنند، به جای 

20میلیون تومانی که بخش خصوصی برای ایجاد هر شغل 
پرداخت می کند، دولت باید نزدیک به 300میلیون تومان 
برای ایجاد اشــتغال برای افرادی که تخصصی جز فرش 
ندارند، هزینه کند، اما اهمیت اشتغال در ذهن مسئولان 
شکل نگرفته است. تلاش ما همیشه حفظ رقم صادرات 
بوده و حالا که صادرات افت داشته، مسئولان فکر می کنند 
دیگر ارزش اهمیت دادن ندارد، اما آسیب وارده به جامعه 
از این نگاه خیلی بیشتر از کاهش ارزآوری صادرات فرش 

دستباف است.  
وی با اشاره به اشتغال 2 میلیون نفر به طور مستقیم و 
غیر مستقیم در صنعت فرش دستباف اظهار داشت: اگر 

خانــواده چهار نفری برای هرکدام در نظر بگیریم، حدود 
10درصد جمعیت کشور از صنعت فرش دستباف ارتزاق 
می کنند که معیشت آنها باید برای مسئولین مهم باشد؛ 
فارغ از اینکه فرش دســتباف مهم ترین هنر ملی و نماد 

فرهنگی ایران است.  
او با بیان اینکه پشم گوسفند ایرانی یکی از مواد اولیه و 
امتیازات فرش ایرانی نسبت به سایر کشورهاست، تصریح 
کرد: این کالا در کشورهای دیگر خریدار دارد و پول خوبی 
بابــت آن می دهنــد. امــا اتحادیــه تولیدکننــدگان و 
صادرکنندگان فرش دستباف به عنوان یک تشکل ملی و 
تخصصی مخالف صادرات پشم به عنوان مواد اولیه مرغوب 
فرش ایرانی است، چراکه امتیاز فرش ایران نباید در اختیار 

کشورهای دیگر قرار گیرد.  / ایسنا 

به گزارش ایراسین؛اولین آزمایشگاه صنعت 4.0  در 
کشور با تفاهم نامه همکاری فی ما بین دانشگاه صنعتی 
اصفهان و شــرکت ایریسا، با حمایت ویژه شرکت فولاد 

مبارکه افتتاح شد. 
در این مراســم، احمدرضا تابش، رئیس دانشــکده 
مهندسی برق و کامپیوتر دانشگاه صنعتی اصفهان، اظهار 
کرد: موجب افتخار دانشــکده مهندسی برق و کامپیوتر 
دانشــگاه صنعتی اصفهان اســت که توانسته در تعاملی 
هم افزا با متخصصان شــرکت بین المللی ایریســا، و با 
حمایــت ویژه شــرکت فولاد مبارکــه اصفهان، متولی 
طراحی، ایجاد و راه اندازی نخستین آزمایشگاه صنعت 
4.0  کشــور باشــد.  موضوع صنعت 4.0 یا نسل چهارم 
اتوماســیون صنعتی، به ایجــاد یک تحول دیجیتال در 
صنعــت می پردازد. بــه عبارت دیگر این مفهوم، بیانگر 
درهم تنیدگی و ارتباط همه جانبه اجزای سخت افزاری 
و نرم افزاری هوشــمند از طریق بستر اینترنت اشیاء در 

محیط صنعتی است.
 اهداف اصلی نخستین آزمایشگاه صنعت 4، آموزش 
و ارتقــاء مهارت های دیجیتال متخصصان مهندســی، 

تربیت نیروی انسانی متخصص آشنا با مهارت دیجیتال 
برای نســل آینده مهندســان کشور است. توسعه دوره 
های آموزش مهارت های نرم افزاری در حوزه دیجیتال، 
دوره های تحصیلات تکمیلی و دوره های کهاد ) ماینور( 
و دوره های مشترک کارآموزی )کوآپ( از دیگر اهداف 
تعریف شــده است. دانشکده مهندسی برق و کامپیوتر 
دانشگاه صنعتی اصفهان در تعامل با متخصصان شرکت 
ایریســا و با همراهی مرکز فاوا و پژوهشــکده اویونیک 
دانشــگاه صنعتی اصفهان، طراحی و توسعه زیر ساخت 
های سخت افزاری و نرم افزاری لازم و تجهیزات شبیه 
ســازی و نمونه ســازی مرتبط با نخســتین آزمایشگاه  
صنعت 4.0  کشور را از بهمن ماه ۹۹ شروع کرده است 
و ان شــاءالله فعالیت رســمی آن از پاییز 1400  با ارائه 

دوره های تخصصی و علمی آغاز خواهد شد.    
 از اهداف اصلی ایجاد این آزمایشــگاه، فراهم کردن 
فضــای پرورش اســتعدادها در حوزه صنعت دیجیتال، 
ارتقا مهارت  های مهندسان و متخصصان صنعت، ایجاد 
زیرساخت پژوهش کاربردی برای تعریف پایان نامه های 
کارشناســی ارشد و رســاله های دکترای تقاضا محور، 

افزایش آگاهی عمومی از طریق بازدیدهای دانش آموزی 
و دانشــجویی و تهیه فیلم های آموزشــی و آشــنایی 
دانشــجویان و مهندســان صنعت با پروژه های صنعتی 

مرتبط با صنعت 4.0  است.
برخی از این پروژه ها شامل نمونه های مقیاس کوچک 
کارخانه و انبار هوشمند، شبیه سازی، مدلسازی و زوج 
دیجیتال فرآیندهای صنعتی، واقعیت مجازی و واقعیت 
افــزوده، ربــات هــای چند محوره، متحــرک و پرنده،  
لجستیک و حمل و نقل هوشمند است. این آزمایشگاه 
همچنین فضای مناسب برای کارآموزی و برگزاری دوره 

های مشترک نظیر کوآپ را فراهم می کند.

»شرکت فولادمبارکه« در مسیر پرورش استعداهای دیجیتال گام بر می دارد

حــدود ۸میلیارد دلار از کشــور ما در 
کره جنوبی مســدود شده و عده ای دنبال 
بهانــه می گردند تا از طریق واردات لوازم 
خانگی این پول ها را به کشور برگردانند.
حمیدرضا غزنوی ســخنگوی انجمن 
تولیدکننــدگان لوازم خانگــی گفــت: 
کالا های مشــابه ایرانــی و خارجی را در 
کشــوری مثل هند که ارزان ترین قیمت 
لــوازم خانگی را دارد، مقایســه کردیم و 
کالا هــای ایرانی قیمت قابــل رقابتی با 
محصــولات کره ای داشــتند. باید توجه 

داشــته باشــید محصولاتــی مثل لوازم 
خانگی با جوایز صادراتی در کشــور های 
خارجی عرضه می شــوند و صادرات آن ها 
معــاف از مالیــات اســت و همین باعث 
می شود تا محصولات کره ای در کشوری 
مثل هند از خود کره قیمت کم تری داشته 
باشــند. با این وجــود قیمت ما با قیمت 

محصولات سایر برند ها برابر بود.
متأسفانه برخی از برند های خارجی در 
کشــور های همســایه مثل اربیل عراق و 
امارت مســتقر شدند و به صورت سازمان 
یافته محصولاتشان را از طریق قاچاق به 
سمت کشور عرضه می کنند. با این شرایط 
دلیلی برای واردات رسمی و سرمایه گذاری 
ندارند. مرز های اقتصادی ما رها شــده و 
این موضوع که بار ها از آن ضربه خوردیم 
مورد بی توجهی قرار گرفته اســت. از دو 
مورد بنادر جنوبی کشــور روزانه 3 هزار 
ماشین شــوتی کالای قاچاق وارد سطح 

کشــور می شود. قاچاق فوق العاده سهل و 
آسان شده و اغلب این کالا ها لوازم خانگی 

هستند، چراکه طالب آن ها زیاد است.
 می توانــم بگویم تا حدود دو ماه پیش 
۸0 درصــد بازار دســت تولیدکنندگان 
داخلی بود، اما امروز قاچاق خیلی بیشتر 
شــده و در برخی از کالا ها مثل تلویزیون 
حجــم قاچاق بســیار زیاد و گاهی تا 40 
درصــد بازار در اختیار محصولات قاچاق 
قرار دارد، اما در لباسشویی و یخچال این 
میزان کمتر اســت. محصولات خارجی 
گاهی قیمتی کمتر از محصولات داخلی 
دارند و دلیل آن شرایط مطلوب ایجادشده 
بــرای قاچــاق اســت. در دو ماه اخیر و با 
توجــه به شــیوه های جدید قاچاق لوازم 
خانگی به کشور شاهد افزایش چشمگیر 
حضــور لــوازم خانگی قاچــاق در بازار 

بوده ایم.
 اگــر کنتــرل کالای قاچاق در مرز ها 

برای ما سخت است، اما بازار ها در اختیار 
خودمــان قرار دارند و به راحتی می توان 
آن را کنتــرل کــرد، اما انســجامی برای 
کنتــرل آن وجــود ندارد. بایــد بازار را 
حفاظت کنیم تا تولیدکننده محصولات 
خــود را عرضه کــرده و با افزایش عرضه 
کیفیت و خدمات محصولات خود را بهبود 
ببخشد.  انحصار زمانی است که شرکتی 
فعالیت کند و جلوی رشــد شرکت های 
دیگــر را بگیرنــد، مثــل اتفاقــی که در 
خودروســازی ما افتاده اســت، اما امروز 
بیــش از هــزار و 500 تولیدکننــده 
لوازم خانگی داریم که تنها 220تولیدکننده 
یخچــال در آن وجود دارد. عده ای علیه 
رونــد تولید در کشــور کار و این تفکر را 
ایجاد می کنند که انحصار طلب ها جلوی 
واردات به کشــور را گرفته اند. ما در بازار 
کشــورمان به میزان کافی رقابت داخلی 

داریم./ باشگاه خبرنگاران

یک سال تا تکامل صنعت لوازم خانگی فرصت می خواهیم
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هفته نامه اقتصادی ایران
سرکنسول فدراسیون روسیه در اصفهان گفت: برنامه اقدام مشترک لغو روادید گروهی ایران و روسیه گام بزرگی در توسعه گردشگری و تسهیل مسافرت شهروندان به 
دو کشور مذکور است. بوریس بورمیستروف افزود: امسال برنامه اقدام مشترک دو جانبه ایران و روسیه درباره لغو روادید برای گروه های گردشگری پنج تا ۵۰ نفر اجرایی 
شد که به استفاده کامل و بهتر از ظرفیت گردشگری و فرهنگی کشور منجر خواهد شد. بر اساس برنامه اقدام مشترک لغو روادید گروهی میان تهران و مسکو که اواخر 
خرداد امسال اجرایی شد، گروه های گردشگر پنج تا ۵۰ نفره ایرانی و روسی می توانند بدون روادید به ایران و روسیه سفر کنند. وی با تاکید بر اینکه ما از این ابتکار و برنامه 
مشترک حمایت می کنیم، تصریح کرد: توافق های مهمی در سطح دولت های ایران و روسیه برای توسعه گردشگری در سال های اخیر صورت گرفته است که مسافرت 
شهروندان آنها را هموار می سازد. سرکنسول فدراسیون روسیه در اصفهان اضافه کرد: اکنون نوبت آژانس های گردشگری ایران و روسیه است که در این زمینه برنامه ریزی 
و فعالیت کنند هرچند باید شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا را نیز در نظر گرفت. بورمیستروف با اشاره به اینکه برخی برنامه های حضوری مشترک بین روسیه و ایران 

در دوران کرونا متوقف شده است، اظهار امیدواری کرد که هرچه زودتر و با فروکش کردن شرایط همه گیری بیماری کووید ۱۹، این برنامه ها از سر گرفته شود. / ایرنا
www.etebar.net
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 طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی
 در مجلس کلید خورد

عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: طرح تفکیک وزارت راه 
و شهرســازی بــه دو وزارتخانــه راه و ترابری و مســکن و 
شهرســازی در مجلس کلید خورد.  مجتبی یوســفی عضو 
هیأت رئیســه مجلس شورای اسلامی گفت : طرح تفکیک 
وزارت راه و شهرسازی به دو وزارتخانه راه و ترابری و مسکن 
و شهرسازی در مجلس کلید خورد. ما به دنبال آن هستیم 
تا در دولت ســیزدهم این طرح اجرایی شــود و با توجه به 
اهمیت حوزه کاری راه و مســکن این دو حوزه از همدیگر 
جدا و هریک به عنوان یک وزارتخانه مســتقل به کار ادامه 
دهند.  ادغام وزارتخانه راه و ترابری و مســکن و شهرســازی 
با یکدیگر کار اشــتباهی بود چرا که هر دوی این وزارتخانه 
حوزه کاری گسترده ای دارند. در حوزه راه و ترابری ما امروز 
در حال از دست دادن نقش محوری خود در حوزه ترانزیت 
هســتیم و نمی توانیم به درستی از این موقعیت ویژه ای که 
داریم در بحث ترانزیت و اســتفاده از این ظرفیت اســتفاده 
کنیم و همسایگان ما دارند این موقعیت را از دست ما خارج 
می کنند. علاوه بر این در حوزه راه های فرعی و روســتایی 
نیز ما راه های ایمنی نداریم و میزان تصادفات و تلفات جانی 
ما در این راه ها بالاست و این نشان می دهد که از زمان ادغام 
وزارتخانه در این حوزه چه در بحث ترانزیت و چه در بحث 
راه های روستایی اقدام جدی صورت نگرفته است.   در حوزه 
مســکن هم نیاز به توضیح ندارد که چه وضعیتی بر کشــور 
حاکم است. امرو نه خریدن، بلکه رهن و اجاره مسکن برای 
مردم یک آرزو تلقی شده و مردم قادر به اجاره و رهن مسکن 
هم به راحتی نیســتند.  این موارد همگی بیانگر این اســت 
که ادغام این وزارتخانه کار اشــتباهی بود و برای اینکه در 
هر دو بخش راه و مسکن بتوانیم توفیقاتی را به دست آوردیم 

باید این دو وزارتخانه از یکدیگر تفکیک شوند. / فارس 

خبر

رئیس جمهور منتخب گفت: سازمان تعزیرات باید با همکاری دستگاه های نظارتی نقش مؤثرتری در تنظیم بازار و برقراری ثبات و 
آرامش در معیشت و سفره مردم ایفا کند.  سید علیرضا آوایی، وزیر دادگستری با حضور در دفتر رئیس جمهور منتخب، با حجت الاسلام 
سید ابراهیم رئیسی دیدار و گفت وگو کرد. آوایی در این دیدار با تبریک انتخاب حجت الاسلام رئیسی از سوی مردم و آرزوی موفقیت برای 
وی و دولت آینده، گزارشی از آخرین وضعیت برنامه ها و اقدامات وزارتخانه تحت مدیریت خود ارائه کرد. حجت الاسلام رئیسی نیز در این 
دیدار ضمن تشکر از تبریک وزیر دادگستری و گزارش وی، با  اشاره به ضرورت تنظیم بازار و برقراری ثبات و آرامش در معیشت و سفره 
مردم و نقش سازمان تعزیرات در این زمینه گفت: این سازمان باید با همکاری سازمان های نظارتی در زمینه مقابله با گران فروشی و قاچاق 
کالا نقش مؤثرتری ایفا کند.  باید ضمن آسیب شناسی اقدامات و وضعیت فعلی سازمان تعزیرات، طرح تحولی برای این سازمان تدوین 
شود تا ساختار، جایگاه و فرآیندهای آن اصلاح شده و بهبود یابند. رئیس جمهور منتخب در بخش دیگری از سخنانش تعدد و تنوع 
شوراهای عالی، کنوانسیون ها و مجامعی را که وزرا عضو آنها هستند، مورد  اشاره قرار داد و اظهار داشت: باید سازوکاری اندیشیده شود تا 
این مشکل نظام اداری در راستای تسهیل فعالیت ها و اقدامات هر وزارتخانه اصلاح شود. این سازوکار همچنین باید باعث کاهش تعداد 
جلساتی شود که وزرا بخش قابل توجهی از وقت روزانه خود را به حضور در آنها اختصاص می دهند. / روابط عمومی رئیس جمهور منتخب

سازمانتعزیرات
نیازبهطرحتحول
دارد

سید ابراهیم رئیسی

کوروش پرویزیان رییس کانون بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی با اشــاره به اینکه نظارت قوی بر جلوگیری از خلق 
نقدینگی بدون هماهنگی با بانک مرکزی باید توسط دولت جدید دنبال شود، انجام هدفگذاری ها را به شرط تحقق موثر دانست.  
وی در رابطه با مهم ترین اقدامات دولت سیزدهم برای تغییر شرایط نظام بانکی کشور در ماه های پیش رو، گفت: مهم ترین اولویت 
دولت ایجاد یک معاونت نظارت قوی دارای ابزار جهت کنترل شبکه بانکی است تا به هیچ وجه از این طریق خلق نقدینگی بدون 
هماهنگی با بانک مرکزی انجام نگیرد ، در چنین شرایطی کاربرد هدفگذاری ها در خصوص تورم یا اصلاح بانکی یا نرخ سود بانکی 
به چه صورت خواهد بود؟ مساله انجام هدفگذاری نیست، موضوع بسیار حائز اهمیت، دست یافتن به هدف مورد توجه است. وقتی 
بانک مرکزی هدفی را تعیین می کند، باید به آن برسد و خود را تنها به طرح آن محدود نسازد زیرا اعتبار این نهاد مالی با چنین 
مسائلی در نزد مردم از بین خواهد رفت.  در این رابطه به هدفگذاری برای تورم 22درصدی اشاره کرد و افزود: بانک مرکزی درباره 
تورم هدفگذاری کرد و بر 22 درصد شدن آن تاکید ورزید، اما میزان تورم از 40 به 50 درصد رسید. بدون شک انجام هدفگذاری 
مفید است، اما باید هدفی تعیین شود که دستیابی به آن امکان پذیر باشد و اعتبار و جایگاه بانک مرکزی از دست نرود، با این 

روش ها نه تنها مشکلی رفع نخواهد شد، بلکه به مشکلات تورمی نیز بیش از آنچه وجود دارد، دامن زده می شود. / ایبنا 

خلقنقدینگیبدون
هماهنگی؛ممنوع

کوروش پرویزیان

محمد ملاکی عضو سندیکای تولیدکنندگان برق گفت: در هر هفته 125 میلیون کیلووات ساعت خاموشی رقم می خورد 
و 250 میلیون دلار خسارت به دلیل این خاموشی ها به اقتصاد کشور وارد می شود؛ اگر این خاموشی برای 2 ماه ادامه یابد، حدود 
2 میلیارد دلار زیان اقتصادی به کشور وارد می کند.در شرایط خاصی هستیم و خاموشی های نسبتا وسیعی در چند روز گذشته 
در کشور داشته ایم. خواهش ما این است که مسؤولان چه در وزارت نیروی فعلی، چه وزارت نیروی آینده و چه دیگر نهادهای 
مسؤول در بخش های اجرایی و نظارتی، قبول کنند که وضعیت خاموشی بسیار جدی است. سال گذشته با بارش بسیار خوبی 
که در کشور رخ داد و استفاده حداکثری از نیروگاه های برق آبی دچار خاموشی  نشدیم. خاموشی هایی که امسال اتفاق افتاد از 
حدود 10 سال پیش قابل پیش بینی بود و اینکه دوستان بگویند امسال با شرایط غافلگیر کننده و غیرقابل پیش بینی مواجه شدیم 
درست نیست. وی با بیان اینکه مسائلی چون تولید رمزارزها و گرمای هوا در مساله خاموشی ها تأثیرگذار است اما تأثیر آنها قابل 
توجه نیست، گفت: مهم ترین عامل بروز خاموشی ها این است که سرمایه گذاری هایی که باید در بخش تولید برق انجام می شد 
انجام نگرفت.در برنامه ششم توسعه باید 25 هزار مگاوات افزایش ظرفیت تولید برق در کشور محقق می شد اما در عمل حدود 

12 هزار مگاوات افزایش ظرفیت تولید در طول این برنامه داشتیم، یعنی نیمی از برنامه محقق نشد.   / ایرنا 

زیان۲میلیارددلاری
خاموشیهابهاقتصاد
ایراندر۲ماه

محمد ملاکی

سعید اوحدی معاون رئیس جمهوری و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با تاکید بر ضرورت افزایش کیفیت و کمیت 
تولید ارتز و پروتز جانبازان گفت: به روزرسانی فرآیند تولید و تجهیزات این مرکز برای ارتقای خدمات رسانی به ایثارگران ضروری 
است  ، فرآیندهای تولید تجهیزات و استانداردهای آن و زنجیره های تولید باید همواره به روزرسانی شود؛ چون با تجهیزات فرسوده 
امکان خدمات رسانی مناسب وجود ندارد. ارتقا و افزایش کیفیت و کمیت مستلزم ارتباط با دانشگاه ها، مراکز علمی و حوزه های 
مهندسی صنایع است.   این بازدید و تلاش در جهت خدمت رسانی به ایثارگران فرصت ارزشمندی است و تنها برخی افراد توفیق 
پیدا می کنند تا با توجه به شرایط و مسئولیت هایی که دارند در جهت صیانت از اسلام و انقلاب اسلامی و برپایی پرچم دین خدمت 
کنند.  وی  درباره فعالیت های مرکز ارتز و پروتز متد اظهار داشت: در این مرکز باید کارگروه مشورتی متشکل از یک گروه بازرسی 
مورد اعتماد برای بازدید از مراکز و تجهیزات سراسر کشور و همچنین برآورد نیاز مالی تشکیل شود تا ظرف مدت کوتاهی گزارش 
کاملی تهیه شود و بنیاد شهید و امور ایثارگران در این زمینه نسبت به تأمین اعتبار مورد نیاز اقدام خواهد کرد. مسئولان بنیاد 

شهید و امور ایثارگران تا آخرین لحظات مسئولیت همه توان خود را در جهت خدمت رسانی به کار خواهند گرفت .  / ایرنا

افزایشکیفیتوکمیت
تولیدارتزوپروتزجانبازان
ضروریاست

سعید اوحدی

شــهاب الدین عزیزی خادم رئیس فدراســیون فوتبال گفت که با مهدی مهدوی کیا برای پذیرفتن 
هدایت تیم فوتبال المپیک ایران توافقات اولیه صورت گرفته اســت. وی در این باره گفت: مذاکراتی با 
مهدی مهدوی کیا در چند روز گذشــته انجام دادیم و در مورد مســائل مربوط با تیم های پایه و المپیک 
صحبت های مهمی انجام شد. به همین ترتیب با توجه به در پیش بودن مرحله مقدماتی انتخابی المپیک، 
توافقات اولیه به صورت کلی با مهدی مهدوی کیا انجام و قرار شــد با توجه به قراردادی که او با باشــگاه 
هامبورگ دارد، بعد از صحبت نهایی با مســئولان این باشــگاه، برنامه جامع خودشــان را برای ساماندهی 
تیم های ملی فوتبال پایه و سرمربیگری تیم فوتبال المپیک به فدراسیون اعلام کنند.  احتمالاً در صورت 
توافق نهایی دســتیاران آلمانی در کادر ایشــان حضور خواهند داشــت. ما امیدواریم شــرایط برای این 
همکاری که منشا اتفاقات مثبت و بزرگ برای فوتبال ایران خواهد بود هرچه زودتر با توافق مهیا شود 

که جزئیات این مذاکرات و برنامه ریزی به زودی اعلام خواهد شد./ روابط عمومی

توافقبامهدویکیابرای
مربیگریتیمفوتبالالمپیک

 فدراسیون فوتبال

اکبر کمیجانی در دیدار با وزیر صمت  گفت : از ابتدای سال تاکنون 5ر5 میلیارد دلار از ۸ میلیارد دلار مرحله اول، تامین 
ارز کالا های اساسی و دارو با نرخ ترجیحی صورت گرفته است.  از ابتدای قبول مسئولیت به عنوان قائم مقام و همچنین رئیس 
کل بانک مرکزی همواره نسبت به تامین کالا های اساسی و لزوم ایجاد آرامش در جامعه توجه ویژه داشته ام و بخش ارزی بانک 
مرکزی هم تمام تلاش خود را در این خصوص انجام داده است. رئیس شورای پول و اعتبار عنوان کرد: طبق مصوبه شورای 
عالی امنیت ملی اختصاص 2 میلیارد دلار باقیمانده از بودجه برای واردات کالا های اساسی در نیمه اول سال جاری در دستور 
کار قرار گرفته است. وی با تاکید بر اینکه بانک مرکزی همانند تلاش برای تامین ۶ میلیارد دلار ارز تکلیف شده، اقدامات لازم 
در خصوص تامین 2 میلیارد دلار اضافه شده را هم در اسرع وقت انجام خواهد داد، ابراز امیدواری کرد: با تحقق این امر وضعیت 
بهتری را در موجودی کالا های اساسی در کشور شاهد باشیم.  بانک مرکزی با وجود تمام محدودیت ها از حیث میزان و دسترسی 
به منابع در تلاش است ثبت سفارش های انجام شده را از طریق منابع نفتی تامین کند و فرآیند های تخصیص ارز هم تسریع 
شود. در جریان این دیدار معاونان وزارت صنعت و مسئولان بخش ارزی بانک مرکزی هم به بیان دیدگاه های خود در خصوص 

مسائل ارزی پرداختند و درباره چگونگی تسریع فرآیند تخصیص ارز به گفتگو نشستند./روابط عمومی

تأمینارزکالاهایاساسی
اولویتبانکمرکزیاست

اکبر کمیجانی

محمود چیتیان سرپرست معاونت حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان از رهاسازی آب از سد نکوآباد به 
سمت شرق اصفهان ،  برای کشاورزان شرق اصفهان آب جریان می یابد. وی با اشاره به ذخیره 3۹۸ میلیون مترمکعبی سد 
زاینده رود، خاطر نشان کرد: انتظار می رود جریان آب ظرف چند روز آینده به داخل شهر اصفهان برسد. خروجی سد زاینده 
رود برای باغات غرب اصفهان نیز از عصر نهم تیرماه افزایش یافت.به گفته سرپرست معاونت حفاظت و بهره برداری شرکت آب 
منطقه ای اصفهان، خروجی آب از سد زاینده رود براساس مصوبات کارگروه سازگاری با کم آبی با حجم محدودی صرفاً برای 
جلوگیری از خشک شدن درختان باغات غرب استان افزایش یافت. گفتنی است خشکسالی های سال های اخیر به ویژه امسال 
مشکلات زیادی را برای کشارزان وباغداران اصفهانی به ویژه در شرق اصفهان ایجاد کرده به طوریکه آب آشامیدنی مردم اصفهان 
هم به سختی تامین می شود. دامداران وکشاورزان اصفهانی نیز امسال در شرایط بسیار سختی به سر می برند، کمبود علوفه و 
افزایش بی سابقه نهاده های دامی، دامداران اصفهانی را در شرایط بسیار شکننده قرار داده و آنها مجبور شده اند دام های خود 
وحتی دام های شیری را تحویل کشتارکاه دهند تا تلف نشوند. روز چهارشنه گذشته برخی از دامداران اصفهان با تجمع در مقابل 

استانداری اصفهان خواستار رسیدگی مسئولین استان به وضعیت اسف بار دامداران شدند.  / روابط عمومی

رهاسازیآبازسدنکوآباد
بهسمتشرق
اصفهان

محمود چیتیان

سید مجید صدری، رئیس هیأت مدیره پرسپولیس در مورد پرونده گابریل کالدرون و مشکلات مالی تیم به ایرنا گفت: »بدهی 
به »گابریل کالدرون«، یکی از مشکلات عدیده باشگاه در شرایط فعلی است. این مربی آرژانتینی مطالباتی از گذشته دارد و البته بابت 
جدایی اش دلخور است. می خواهیم در کنار تلاش برای تسویه حساب با این مربی، دلخوری ها و ناراحتی های گذشته را مرتفع کنیم. 
تا زمانی که پاداش حضور پرسپولیس در فینال لیگ قهرمانان آسیا به دست مان نرسد و همچنین نتوانیم تکلیف حامی مالی را روشن 
کنیم، کاری از دست مان برنمی آید.« او در مورد تمدید قرارداد بازیکنان اظهار داشت: »کارهای اولیه برای تمدید قراردادها را انجام 
دادیم. با دوستانی که قراردادشان به اتمام رسیده، تماس گرفتیم و نامه هم دادیم. همچنان منتظریم تا این بازیکنان که همگی ستاره 
هستند، زمانی برای حضور در باشگاه پیدا کنند. حفظ تیم فعلی که واقعاً قدرتمند و بدون حاشیه کار می کند، کار بسیار سختی است 
زیرا همه باشگاه ها به دنبال جذب بازیکنان ما هستند ولی ما هم پرسپولیس هستیم و حتماً بازیکنان دل شان می خواهد با تیمی که 
عاشقش هستند، کار را ادامه دهند. در حال حاضر، مهم ترین دغدغه همه ما، حضور پرقدرت در لیگ برتر و ارائه بهترین شیوه بازی 
در شهرآورد است. باید بتوانیم این فصل را با بهترین نتایج ممکن به اتمام برسانیم و سپس به فصل آینده فکر می کنیم؛ با این حال، 

نسبت به آینده باشگاه و تیم بی خیال نیستیم و در این زمینه هم برنامه ریزی  خوبی با کادر فنی انجام خواهد شد.«

بهآیندهپرسپولیس
بیتفاوت
نیستیم

سید مجید صدری

قانون پایانه های فروشگاهی تا پایان سال در کشور اجرایی می شود
وزیر امور اقتصادی و دارایی در گفت و 
گو بــا خبرنگاران رســانه ملی از اجرایی 
شــدن قانون پایانه های فروشــگاهی تا 

پایان امسال خبر داد.
به گزارش اعتباربه نقل از شبکه اخبار 
اقتصــادی و دارایی ایران )شــادا( فرهاد 
دژپســند در ایــن مصاحبه در خصوص 
هوشمندســازی و ســازماندهی نظــام 
مالیاتی کشور و اقداماتی که توسط وزارت 
اقتصاد در این حوزه انجام شــده اســت، 
گفــت: یکی از مــوارد مهمی که از زمان 
حضورم در وزارت اقتصاد پیگیر آن بودم، 
بحــث طراحــی و پیاده ســازی اقتصاد 
هوشــمند اســت که در ایــن خصوص 
هوشمندسازی نظام مالیاتی کشور یکی 

از مهمترین ابعاد آن است.
اگر این نظام هوشــمند شود به دلیل 
نقــش محــوری نظام مالیاتــی به طور 
خودکار ســایر بخش های اقتصاد نیز به 
این مســیر هدایت می شــوند. این امر به 

این معناســت که تمام مؤدیان درنهایت 
باید به ســامانه ها و زیرســاخت های این 
نظام تجهیز شــوند و تمامی فرایندها به 

صورت الکترونیک انجام پذیرند.
وی  با اشــاره بــه ارتباط همه اجزای 
اقتصاد کشور در اقتصاد هوشمند به ویژه 
در حــوزه مالیاتی گفــت: همه بازیگران 
اقتصــادی اعم از ســازمان امور مالیاتی 
کشــور، بنگاه ها و مصرف کنندگان خرد 

در این محیط وارد شده و به سخت افزارها 
و نرم افزارهــای مربوطه تجهیز خواهند 
شــد.  در خصوص پایانه های فروشگاهی 
بخــش مرتبط با ســازمان امور مالیاتی، 
خوشبختانه همه زیرساخت ها ایجاد شده 
و در حــال حاضــر می تــوان گفــت که 
ملزومــات اجرایــی شــدن پایانه های 
فروشــگاهی در ســازمان مالیاتی فراهم 
است، اما سازمان مالیاتی کشور یک طرف 

این طرح اســت و طرف دیگر آن مؤدیان 
هستند که باید آن بخش نیز به این نظام 
متصل شوند و تمام اجزاء مرتبط با اجرای 
این قانون اعم از فروشــگاه ها و شرکت ها 
بایــد در این قالب ها خودشــان را مجهز 
کنند تا بخش مهم و نهایی این طرح نیز 

اجرا شود.
 پیش بینی ما این است که قسمت دوم 
این طرح بزرگ اقتصادی کشور بر اساس 
برنامــه ای کــه تدوین شــده و با اعمال 
مشوق هایی که در نظر گرفته شده است 

تا پایان امسال به سرانجام برسد.
  البتــه با صراحــت کامل می گویم ما 
می توانســتیم ایــن طرح را بــه مراتب 
ســریع تر از این انجام دهیم اما متأسفانه 
مشکلات ناشی از شیوع ویروس منحوس 
کرونا مانع از اجرای دوره های آموزشــی 
که برای اصناف محترم تدارک دیده شده 
بود، گردید و به همین دلیل اجرای کامل 

طرح تا حدودی به تأخیر افتاد.

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، علی اشرف یوسفی 
قیاسی رییس اداره امور شعب بانک ملی ایران در استان کردستان 
در این مراسم که با حضور نماینده مردم شهرستان های مریوان 
و سروآباد در مجلس، فرماندار شهرستان مریوان، رئیس مجمع 
خیرین مدرسه ساز استان، مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس 
استان، رئیس آموزش و پرورش و جمعی از مسئولین فرهنگی 
شهرســتان مریوان برگزار شــد، مشارکت در ساخت و تجهیز 
مدارس سطح کشور خصوصا مناطق محروم  را یکی از مسئولیت 
های مهم اجتماعی این بانک بیان کرد و گفت: خوشحالیم که 
شاهد حضور موثر بانک ملی ایران در کلنگ زنی پروژه ای دیگر 
در یکی از روستاهای مرزی و کم برخوردار شهرستان مریوان 

و رضایتمندی هموطنان شریفمان هستیم.
وی با اشاره به احداث ۹ باب مدرسه در دیگر نقاط محروم 
استان و نیز تجهیز واحد آموزشی دانشجویان نابینای دانشگاه 
کردستان عنوان کرد: هر سال بخشی از بودجه بندی بانک  ملی 
ایران از محل صندوق قرض الحسنه پس انداز به ساخت و تجهیز 
واحدهای آموزشــی و مدارس در نقاط کم برخوردار کشــور 
تخصیص می یابد. شیوا قاسمی پور نماینده مردم شهرستان 
های مریوان و ســروآباد در مجلس شــورای اسلامی نیز ضمن 
تقدیر از دکتر حسین زاده مدیرعامل بانک  ملی ایران به خاطر 
دغدغه مندی و دقت نظر ایشان نسبت به مناطق کم برخوردار 
کشور، از مشارکت موثر و مستمر این بانک در طرح های عام 
المنفعه قدردانی و نقش پررنگ بانک ملی ایران در مدرســه 
سازی را یکی از مصادیق فضیلت های ارزشمند سازمانی عنوان 
کرد. وی از همراهی و احســاس مســئولیت خاص رییس اداره 
امور شعب بانک ملی استان در اعطای تسهیلات در بخش های 

مختلف اقتصادی  نیز قدردانی کرد.

کلنگ زنی مدرسه شهدای بانک ملی 
ایران در شهرستان مریوان کردستان

خبر

پیشنهادهای رئیس سازمان بورس برای حل مشکلات نیروگاه ها
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار درباره وضعیت 
نیروگاه های پذیرفته شده در بورس ، طی نامه ای به وزیر 
نیرو پیشــنهادهایی را برای بهبود وضعیت اقتصادی و 

مالی نیروگاه ها ارائه کرد.
تعدادی از شــرکت های نیروگاهی در سال های اخیر 
در بورس اوراق بهادار تهران و یا فرابورس ایران پذیرفته 
شده اند و به دلیل استقبال مردم از عرضه های اولیه دارای 
تعداد زیادی سهامدار هستند. درحال حاضر 10 شرکت 
تولیدکننده نیروی برق نزد این سازمان به ثبت رسیده اند 
که ســهام هشــت شــرکت در فرابورس ایران و سهام 2 
شرکت در بورس اوراق بهادار تهران پذیرفته شده است.

از این میان شــرکت های برق و انرژی پیوند گســتر 
پارس، توسعه مسیر برق گیلان و تولید نیروی برق آبادان 
در سال ۹۹ عرضه شده اند. همچنین شرکت برق و انرژی 

پیوند گســتر پارس دارای رکورد بیشــترین مشارکت 
ازســوی سهامداران در عرضه اولیه بوده است که شامل 

حدود پنج میلیون و 5۷0 هزار نفر می شود
وی در این نامه هفت پیشــنهاد را مطرح کرده اســت 
که شــامل عدم وصول مطالبات ســنواتی شرکت های 
نیروگاهی از زیر مجموعه های وزارت نیرو، عدم تفکیک 
نهــاد تنظیمی از تولیدکننده برق، عدم اجرای مصوبات 
برنامه توسعه در خصوص تعیین نرخ انرژی و نرخ آمادگی، 
تســهیلات ارزی، عــدم اعطــای مجوز صــادرات برق 
نیروگاه هــا، عــدم اجرای موثر ماده 12 قانون رفع موانع 
تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور و عدم اجرای 
ماده 1۸ قانون توســعه ابزارها و نهادهای مالی جدید در 
راستای تسهیل اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون 

اساسی می شود.

عدم وجود نقدینگی کافی در شــرکت های نیروگاهی 
موجب شــده شــرکت های مذکور در پرداخت اقســاط 
تســهیلات دریافت شده، هزینه های جاری، هزینه های 
مربوط به تعمیرات و نگهداری تجهیزات با مشکل مواجه 
شــوند. بنابرایــن به منظور حمایــت از حقوق و منافع 
سرمایه گذاران در بازار اوراق بهادار پیشنهادهایی شامل 
تشــکیل نهاد تنظیم گر بازار برق، تامین برق مشترکان 
تجــاری و صنعتــی از طریق مکانیــزم عرضه و تقاضا در 
بــورس انرژی، عرضه خوراک نیروگاه ها در بورس انرژی 
همراه با ایجاد مشــوق برای صادرات برق، تهاتر طلب ها 
و بدهی هــای واحدهــای نیروگاهــی و امکان تســویه 
تســهیلات ارزی نیروگاه ها از محــل اعتبارات صندوق 
توسعه ملی با نرخ ارز رسمی در زمان اخذ تسهیلات ارائه 

می شود. / روابط عمومی
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ازمالیاتبرارزش
افزودهاز۱۲دی
اجراخواهدشد

هفته نامه اقتصادی ایران
 محمد مسیحی معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی درباره قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده خرید و فروش طلا گفت: در لایحه اصلاحیه ای که از سوی دولت به مجلس تقدیم شده بود، 
نرخ 3درصد مالیات بر ارزش افزوده برای کارمزد و اجرت خرید و فروش طلا پیشنهاد شده بود اما در مصوبه نهایی نمایندگان، مالیات بر ارزش افزوده برای اجرت و کارمزد فروش طلا به ۹درصد 
افزایش یافت و اصل طلا از مالیات بر ارزش افزوده معاف شد. در یک هفته اخیر برای مردم و فروشندگان طلا ابهام ایجاد شده بود اما در قانون آمده ۶ماه پس از تاریخ ابلاغ، این قانون لازم الاجراست 
که از ۱2دی اصل طلا معاف از مالیات بر ارزش افزوده خواهد بود اما اجرت و کارمزد آن مشمول ۹درصد مالیات بر ارزش افزوده خواهند بود.اجرای این قانون مشروط به این است که معاملات از سوی 
طلافروشان در سامانه مؤدیان مالیاتی به تفکیک اصل طلا و اجرت و دستمزد آن ثبت شود. اگر این موضوعات رعایت نشود یعنی اگر طلافروشان قیمت اصل و اجرت و کارمزد را تفکیک نکنند، علاوه بر 
اینکه اجرت و کارمزد مشمول ۹درصد مالیات بر ارزش افزوده می شود، ۹درصد دیگر به عنوان جریمه غیرقابل بخشش به فروشندگان طلا تعلق خواهد گرفت که این جریمه ۹درصدی قابل انتقال به 
مشتری نخواهد بود. شمش طلا اعم از واردات و عرضه آن طبق قانون از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده معاف است.  ثبت معاملات در سامانه مؤدیان نه تنها برای صنف طلافروشان بلکه برای همه 

فعالان اقتصادی الزامی است و صورت حساب فعالیت های اقتصادی آنها اعم از اطلاعات هویتی، قیمت اصل طلا، کارمزد و اجرت آن به صورت تفکیک شده در این سامانه ثبت می شود. مهر

سردار حسین رحیمی فرمانده انتظامی تهران بزرگ،  
دربــاره برخورد پلیس با اســتخراج رمز ارزها گفت: ما 
پیــش از ایــن نیز اعلام کرده بودیم که پلیس با هرگونه 
اســتخراج غیرقانونی رمز ارز برخورد خواهد کرد و در 
همین راســتا نیز از وزارت نیرو خواســتیم تا محل های 
مشکوک به استخراج رمز ارز را نیز به پلیس اعلام کند.

وی با اشاره به قطعی های اخیر برق در تهران و دیگر 
شــهرهای کشور افزود: آنچه که در مورد تهران رخ داد 
ایــن بــود که با قطع برق اقدامــات پلیس در دو حوزه 
افزایــش پیدا کرد، یکی اقدامات برای جبران قطع برق 
که ناشی از افزایش حضور ماموران در تقاطع ها و... بود 
و دیگری اقدامات ما برای مقابله با اســتخراج غیرمجاز 
رمز ارزها بود. او در عین حال از طرح ویژه پلیس برای 
برخورد با استخراج رمز ارز نیز خبر داد و گفت: همان طور 
که آقای رئیس جمهور نیز اعلام کردند اســتخراج رمز 
ارز تا پایان شــهریور ماه ممنوع اســت. پلیس نیز طرح 
ویژه ای را برای برخورد با اســتخراج کنندگان رمزارزها 
در دستورکار خود قرار داد و از زمان اجرای آن در روزهای 
اخیــر تاکنــون بیش از ۷0 نقطه در تهران که به محلی 
برای اســتخراج رمز ارزها بدل شــده بود، شناسایی شد 
و  با عاملان این اقدام نیز برخورد شده است، اجرای این 
طرح همچنان با حساسیت و قوت ادامه خواهد داشت. 
وی درباره سرانجام ماینرهای جمع آوری شده نیز بیان 
داشــت: ما این موارد را به شــرکت برق تحویل دادیم و 
پرونده متخلفان نیز به دادســرا ارجاع شــده اســـت تا 
 برحســب نظــر مقام قضایی دربــاره آن تصمیم گیری

 شود. / ایسنا

رشد فروش ۱۳۰ درصدی ذوب آهن 
اصفهان در ۳ ماهه نخست امسال

گزارش عملکرد ماهانه شرکت ذوب آهن اصفهان با نماد 
ذوب برای دوره منتهی به 31 خرداد 1400 منتشر شد و بر 
اساس آن میزان فروش شرکت در 3 ماهه 1400 در مقایسه 
با مدت مشــابه ســال ۹۹ با رشــد 130 درصدی همراه شده 
اســت. به گزارش ایراســین، میزان فروش شرکت ذوب آهن 
اصفهــان در خردادماه 1400 برابر با 2۶.۷4۷.۷۸4 میلیون 
ریال بوده است که از این میزان سهم فروش در بازار داخلی 
به میزان 14.122.۶۶4 میلیون ریال و ســهم بازار صادراتی 
نیز 12.۶25.120 میلیون ریال شده است. همچنین می توان 
گفت محصول پرفروش این شــرکت در بازار داخلی تیرآهن 
و در بازار صادراتی نیز شــمش کالایی بوده اســت. در 2 ماهه 
اول امســال شــرکت ذوب آهن اصفهان، فروشــی برابر با 
4۹.10۶.5۹۷ میلیون ریال داشــته که از این میزان ســهم 
فــروش بازار داخلــی 24.400.540 میلیــون ریال و بازار 
صادرتــی نیــز 24.۷0۶.05۷ میلیون ریال بوده اســت. در 
مجموع می توان گفت: شــرکت ذوب آهن اصفهان از ابتدای 
ســال مالــی جدید تا انتهــای خرداد ماه، فروشــی برابر با 
۷5.۸54.3۸1 میلیون ریال داشــته که در مقایســه با مدت 
مشــابه سال گذشته که عدد 32.۹42.۹14 میلیون ریال به 
ثبت رســیده، با رشــد 130 درصدی در فروش همراه شده 
اســت. گفتنی اســت میزان فروش داخلی شرکت ذوب آهن 
در 3 ماهه اول امسال 3۸.523.204 میلیون ریال و در بازار 
صادراتــی نیــز 3۷.331.1۷۷ میلیــون ریال بوده اســت. 
همچنین این شــرکت طی بهار امســال موفق شــده است: 
تیرآهــن بــه میزان 1۷3 هزار و ۷01 تن، میلگرد ۶4 هزار و 
412 تن، کلاف 12 هزار و ۹33 تن، شــمش کالایی ۷ هزار 
و 4۷۷ تن، ریل 13 هزار و ۶۸0 تن و سایر محصولات )نبشی، 

ناودانی و...( به میزان 2 هزار و 351 تن تولید کند.

وزارت نیرو محل های مشکوک به 
استخراج رمز ارز را به پلیس اعلام کند 

خبر خبر

دکتر روحانی در هشتادمین پویش ملی تدبیر و امید برای جهش تولید فرمان افتتاح رسمی طرح های ملی وزارت 
راه و شهرسازی را در سراسر کشور صادر کرد. 51 هزار و 230 واحد مسکونی شامل، 2۸ هزار و 51۸ واحد مسکونی، طرح 
اقدام ملی مسکن در قالب انبوه سازی، واگذاری گروهی زمین، مشارکت خصوصی و بازآفرینی شهری محلات هدف در 
کشور، 22 هزار و ۷12 واحد مسکونی مهر در سطح کشور، ۶1 پروژه و شروع عملیات اجرایی ۶2 طرح روبنایی و زیربنایی 
طرح اقدام ملی مسکن و مسکن مهر در شهرهای جدید کشور، پروژه هایی بود که با اعتبار 24 هزار و 11۹ میلیارد تومان 
به افتتاح رسیدند. وی پس از ارائه گزارش معاون معماری و شهرسازی وزارت راه و شهرسازی درمورد اجرای طرح های 
ساخت مسکن، ساماندهی شرایط فعلی شهرها با وضعیت آینده را بویژه در ساخت شهرهای جدید، بسیار مهم خواند و 
گفت: در ساخت شهرها حفظ محیط زیست و جلوگیری از تخریب باغ ها از اهمیت بالایی برخوردار است. او قبل از صدور 
فرمان افتتاح واحدهای مسکونی ساخته شده در قالب طرح بازآفرینی شهری در بافت های فرسوده، موضوع بازآفرینی 
شــهری را بسیار حائز اهمیت دانســت و گفت: در بافت های فرسوده زیرساخت ها و امکانات وجود دارد که در طرح های 

بازآفرینی با بهبود کیفیت می توان آن را توسعه داد و برای بهبود وضعیت زندگی ساکنان این مناطق اقدام کرد. / ایرنا 

             

افتتاح5۱هزارو۲3۰واحد
مسکونیباحضورتصویری
رئیسجمهور

حسن روحانی

فولاد مبارکه با رای حداکثری دو سال دیگر 
عضو هیئت مدیره بورس کالای ایران شد

به گزارش ایراسین، شرکت فولاد مبارکه از 
بدو تاسیس بورس کالا حضور پررنگی در این 
ســازمان داشته و به منظور حفظ و صیانت از 
حقوق خود و شفافیت قیمت گذاری و عرضه 
بخش عمده ای از محصولاتش از طریق بورس 
کالا، داشــتن نماینده در هیــات مدیره این 
سازمان را اولویت قرار داده است. این شرکت 
در آخرین انتخابات هیات مدیره شرکت بورس 
کالای ایران توانست با رای حداکثری یکی از 
کرسی های ارزشمند هیات مدیره این سازمان 

را برای 2 سال دیگر بدست آورد.
غلامرضا طاهری، معاون سرمایه گذاری و 
امور شرکت های فولاد مبارکه در این زمینه به 
خبرنگار ایراســین گفــت: بورس کالا یکی از 
شرکت هایی است که عملیات عرضه بسیاری 
از محصــولات تولیــدی در کشــور از جمله 
محصولات فولادی در آن انجام می شود. حال 
بــا توجه به اینکه کشــف قیمت محصولات 
فولادی در بورس کالای ایران انجام می گیرد 
و بخشی از محصولات به صورت عرضه مستقیم 
و بخش عمده دیگر بر اساس قیمت کشف شده 
از طریق مچینگ به فروش می رســد، داشتن 
یک کرسی متناسب با این امر در هیات مدیره 

بورس کالای ایران بسیار حائز اهمیت است.
وی درباره اینکه آیا بورس کالا توانسته در 
عرضه محصولات و روند قیمت گذاری عملکرد 
شفافی داشته باشد نیز گفت: بورس کالا جایی 
اســت که عرضه و تقاضا انجام شــده و به طور 
طبیعی بهترین و مهم ترین فاکتور در این زمینه 
شــفافیت است که به یقین این اتفاق افتاده و 
در بورس کالا متناسب با مکانیزم عرضه و تقاضا 
قیمت برای خریدار و فروشــنده شناســایی 
می شود تا شرایط رقابتی برای عرضه کنندگان 
کالا در بورس ارائه شود؛ بنابراین می توان گفت 
که به نظر بنده این اتفاق افتاده و شفافیت کافی 

در عرضــه و قیمت گذاری محصولات وجود 
داشــته اســت ، یکی از شاخص های کلیدی 
مکانیزم عرضه و تقاضا در بورس بحث شفافیت 
قیمت اســت ، موضوع بورس کالا برای فولاد 
مبارکه مانند دیگر شرکت های تولیدکننده، 
یکی از مباحث کلیدی اســت؛ چراکه بخش 
عمده محصولات فولاد مبارکه از طریق بورس 
به فروش می رسد و این شرکت نقش کلیدی 
در فرآینــد قیمت گــذاری محصولات فولاد 
مبارکه را داراست؛ خوشبختانه از نظر ما نگاه 
سازمان بورس از شفافیت کامل برخوردار بوده 
و این یک موضوع کلیدی و مشترک بین شرکت 
بورس کالای ایران و شرکت فولاد مبارکه است. 
مرتضی شــبانی، مدیر امور مجامع و ارزیابی 
شرکت های گروه فولادمبارکه نیز درخصوص 
انتخــاب مجدد این شــرکت در هیات مدیره 
بورس کالای ایران به ایراســین گفت: فولاد 
مبارکه از بدو تاسیس بورس کالای ایران حضور 
پررنگی در این شــرکت داشته و امسال نیز با 
بیشــترین آرای کسب شده، توانست یکی از 
کرسی های هیات مدیره بورس کالا را بدست 
آورد تا از حقوق این شرکت دفاع کند.  ، درواقع 
بــورس کالای ایران حاصــل ادغام دو بورس 
فلزات و کشــاورزی در ســال 13۸۷  است؛ در 
همین مسیر نیز با توجه به اهمیتی که بورس 

در رونــد و مکانیزم قیمت  گذاری محصولات 
شــرکت فولاد مبارکه داشــت، این شرکت با 
دوراندیشــی ضمن سهامدار شدن در بورس 
کالا، بخشی از سهام بورس کالا را برای پرسنل 
فولادمبارکه پذیره نویسی کرد و حدود ۸00 
 نفــر از پرســنل ســهامدار بــورس کالای

 ایران شدند.
 اهمیت بورس کالا از این جهت اســت که 
مکانیزم قیمت گذاری محصولات و کشــف 
قیمت در بورس انجام شــده و بر اســاس آن، 
صورتحســاب برای مشتریان ارسال می شود. 
بنابرایــن لازم اســت شــرکت هایی کــه 
محصولاتشان در بورس کالا عرضه می شود در 
هیــات مدیره بورس کالا نماینده ای داشــته 

باشند تا بتواند از حقوق شرکت دفاع کند.
علیرغــم مخالفت هایی که از طرف برخی 
نهادهــا بــا بــورس کالا وجــود دارد، یکی از 
کارکردهای بورس ایجاد شــفافیت اطلاعاتی 
اســت؛ زیرا عرضه کنندگان و تقاضاکنندگان 
زیادی در بورس حضور دارند، بنابراین با کمک 
بورس قیمت ها بیشتر به سمت نرخی عادلانه 
و منصفانه حرکت می کنند تا زمانی که عرضه 

محصول به صورت انحصاری باشد.
به گفته وی، وجود بورس کالا و مزایای آن 
بیشتر از معایبی است که ممکن است برای آن 

در نظر گرفته  شــود و به طور قطع اگر بورس 
کالا وجود نداشــت، ممکن بود قیمت گذاری 
به سمت و سوی دیگری رفته و واسطه ها قیمت 

را تعیین کنند.
 در ســال گذشته ســنگ آهن و گندله به 
عنوان دو محصول مهم برای صنعت فولاد وارد 
بورس کالا شدند، این درحالی بود که تا پیش 
از این اقدام، مکانیزم قیمت گذاری توســط 
وزارتخانه و براساس درصدی از شمش فولاد 
خوزســتان مشخص می شد، البته اکنون نیز 
قیمت پایه بر همین اصل است، اما بر اساس 
 عرضــه و تقاضا، ممکن اســت از قیمت پایه

 بیشتر شود.
به تازگی ســیمان نیز به بورس کالا اضافه 
شده و فرآیند قیمت گذاری آن در بورس انجام 
می شــود. در واقع هدف این است که بسیاری 
از کالاهای اساســی از جمله خودرو و مسکن 
 فرآینــد قیمــت گذاری آنهــا در بورس کالا

 انجام شود.
اکنون قیمت محصولات معدنی نسبت به 
سال گذشــته رشد چشمگیری داشته است 
برای مثال قیمت گندله که 23.5 درصد شمش 
فولاد خوزستان بود، امسال به حدود 30 درصد 
قیمت شمش فولاد رسیده و ورود آنها به بورس 
کالا روی قیمت بی تاثیر نبوده و باعث شده تا 
بهای تمام شده تولید فولاد در کشور افزایش 
پیدا کند، زیرا گندله و ســنگ آهن از اساسی 
ترین مواد اولیه برای فولادسازان به شمار می 
آیند. فولاد مبارکه بخشی از برق مورد نیاز خود 
را از بورس انرژی با فرایندی شبیه بورس کالا 
تامین میکند. البته باید اشاره کرد که بسیاری 
از تولیدکنندگان برق که شرکت های خصوصی 
هســتند، تمایل دارند تا در بورس انرژی برق 
تولیدی خود را فروخته و بهای آن را نقدا دریافت 

کنند تا اینکه آن را به دولت بفروشند.

مهرالله رخشانی مهر رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور از اختصاص 330 میلیارد ریال برای 
خرید تجهیزات سرمایشی برای مدارس خوزستان در سال گذشته خبر داد و گفت: با توجه به گرمای شدید هوا در 
این منطقه نیاز به سیستم های خنک کننده بیشتری در مدارس وجود دارد. برنامه ریزی کرده ایم سال آینده 40 هزار 
میلیارد ریال برای طرح های مشارکتی کشور اختصاص دهیم که هر استان مشارکت بیشتری از خیران داشته باشد 
اعتبار بیشتری را دریافت می کند.  باید از پراکنده سازی مدارس جلوگیری شود و مدارس جامع و کامل با ظرفیت 
بالای پذیرش دانش آموز ساخته شود، این کار باعث می شود مدارس با امکانات بیشتری ساخته شود.پارسال 330 
میلیارد ریال برای خرید تجهیزات سرمایشی برای مدارس خوزستان اختصاص داده شد اما با توجه به گرمای شدید 
هوا در این منطقه نیاز به سیستم های خنک کننده بیشتری در مدارس وجود دارد.  اگر اداره کل نوسازی مدارس 
خوزستان به همین روند ادامه دهد تا چند سال آینده از میانگین فضای آموزشی کشور عبور خواهد کرد. وی در ادامه 
با اشاره به طرح »آجر به آجر« افزود: این طرح سال گذشته با هدف ترویج فرهنگ مدرسه سازی در سطح جامعه اجرا 

شد و خوزستان در این طرح با جذب 120هزار خیر در بین مردم، رتبه نخست کشور را کسب کرد.  / ایرنا

اختصاص۴هزارمیلیارد
تومانبرایمدرسهسازی
درسالآینده

مهرالله رخشانی مهر

حمید زادبوم رییس کل سازمان توسعه تجارت بر ضرورت ارتقای موافقتنامه ترجیحی میان ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا به 
موافقتنامه تجارت آزاد تا یک سال آینده تاکید کرد. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران همچنین ابراز امیدواری کرد با رفع تحریم های 
ظالمانه علیه کشورمان و رفع تحریم های بانکی، همکاری های تجاری ایران با کشورهای عضو این اتحادیه بیش از پیش توسعه پیدا کند. در 
ادامه این نشست ایبرایف، رییس شورای تجاری اتحادیه اقتصادی اوراسیا، ضمن تشکر از ابتکار ایران در برگزاری این رویداد بزرگ علی رغم 
شرایط کرونایی، با اشاره به وجود تحریم ها و مشکلات نقل و انتقال پول و برخی مشکلات حمل و نقل و لجستیکی و عدم استفاده حداکثری 
از ظرفیت های بنادر دریای خزر و ضرورت حل این مشکلات، ابراز امیدواری کرد تا با تلاش مشترک همکاری های تجاری و اقتصادی به ویژه 
در زمینه های کشاورزی و پتروشیمی و دیگر زمینه ها توسعه یابد. همچنین، اسکوف یوگنی، رییس کمیته سیاست اقتصادی و توسعه استان 
ولگاگراد روسیه، که به صورت مجازی در جلسه حضور داشت با تشریح موقعیت بسیار خوب جغرافیایی و سیستم حمل ونقل این استان از 
آمادگی ولگاگراد در زمینه تولید و صادرات محصولات کشاورزی به ویژه غلات خبر داد. در ادامه، تکاچنکو، رییس اتاق بازرگانی و دیگر نماینده 
استان ولگاگراد نیز با اشاره به ظرفیت های بندری ولگاگراد، گزارشی از سفرهای انجام شده هیات های ایرانی به ویژه سفر هیأتی از استان 

مازندران به این شهر در سال های گذشته و امضای تفاهمنامه و تاسیس خانه بازرگانی استان مازندران در استان ولگاگراد ارائه داد. / مهر 

لزومارتقایموافقتنامه
ایرانواوراسیا
بهتجارتآزاد

حمید زادبوم

دریادار فدوی با بیان اینکه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی همواره به دولت ها کمک کرده است، گفت: با تمام ظرفیت های خود 
آماده حمایت از دولت منتخب هستیم.  به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، دریادار پاسدار علی فدوی، جانشین فرمانده کل سپاه 
پاسداران در گفت وگویی با اشاره به اقدامات سپاه پاسداران و سازمان بسیج مستضعفین در مقابله با ویروس منحوس کرونا اظهار کرد: 
سپاه پاسداران همواره در خدمت رسانی به دولت ها، پای کار بوده و حتی در مواقعی هم مورد بی مهری قرار گرفته است اما هیچ گاه 
دولت های منتخب مردم را رها نکرده و هر زمان که نیاز بوده به دولتمردان جهت خدمت رسانی بهتر به مردم کمک کرده است. وی 
در ادامه با بیان اینکه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تمام ظرفیت هایش آماده کمک رسانی به دولت انقلابی منتخب مردم است، 
گفت: حتی در موضوعات جدید و در راستای برطرف کردن نیاز های ضروری مردم که به واسطه خباثت دشمنان و تحریم های 
ناجوانمردانه جلوی آن گرفته شده است، ما آماده کمک رسانی و حمایت از دولت در جهت برطرف شدن این نیاز ها هستیم. جانشین 
فرمانده کل سپاه خاطرنشان کرد: مشکلاتی که امروز کشور ما به آن دچار شده است در شأن ملت غیور و شهیدپرور ایران اسلامی 
نیست و حل و فصل کردن این مشکلات قطعا در اولویت است و ان شاءالله با مستقر شدن دولت حجت  الاسلام رئیسی این مشکلات 
برطرف خواهد شد؛ البته سپاه با توان و ظرفیت حداکثری پشتیبان دولت منتخب در راستای برطرف شدن مشکلات خواهد بود. 

آمادهحمایت
ازدولتسیزدهم
هستیم

دریادار فدوی

به گزارش صندوق بازنشستگی کشوری، اکبر افتخاری مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری در یادداشتی گفت: ادامه کار مرکز 
داده صندوق بازنشستگی با شرایط پیشین امکان پذیر نبود و این طرح با تحمیل حداقل هزینه ممکن اجرایی شد. وی با بیان اینکه »از 
جمله طرح های سه گانه ای که با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در صندوق بازنشستگی کشوری به بهره برداری رسید، طرح 
توسعه مرکز داده بود«، افزود: این طرح از آن رو حایز اهمیت است که قبلا سرورهای صندوق در وضع نامطلوبی قرار داشتند و ادامه کار 
در شرایط پیشین امکان پذیر نبود. این مشکلات به طور خلاصه عبارت بودند از: رویکرد مجازی سازی به جای استفاده از سرورهای 
فیزیکی به دلیل کمبود فضای مناسب؛ نوسانات شدید و مکرر برق شهری در فصول پر مصرف؛ تراکم و اختلاط فیزیکی تجهیزات برقی، 
زیرساخت شبکه و رک های سرور؛ سیستم نامناسب سرمایشی اتاق سرور؛ نبود سیستم استاندارد اعلام و اطفای حریق؛ و نیز، مشکلات 
ظرفیتی در نگهداری اطلاعات با توجه به افزایش تراکنش ها و استقرار سامانه های الکترونیکی صندوق. به همین علت، این پروژه در سه 
فاز بازسازی ابنیه، اجرای تاسیسات و توسعه زیرساخت به اجرا رسید و در مجموع، چارچوب ها، اصول و روش مدیریت حوزه های مختلف 
طرح به شکلی سامان یافت که امکان دستیابی به زیرساختی امن، مطمئن و استاندارد ایجاد شود ، کوشش شد که از تجهیزات موجود 

استفاده حداکثری و بهینه به عمل آید و صندوق بازنشستگی کشوری برای سال ها از ثمرات اجرای این طرح بهره مند خواهد بود.

توسعهمرکزدادهصندوق
بازنشستگیکشوری
باکمترینهزینهممکن

اکبر افتخاری

شهرزاد دانشمندی مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی، در خصوص تضامین دریافت وام ازدواج ۷0 و 100 میلیونی گفت: در 
خصوص تضامین دستورالعمل خاصی نداریم و اغلب بانک ها از اعتبارسنجی خود به معنای بررسی اعتبار متقاضی و ضامن استفاده 
می کنند. در صورتی که افراد فاقد اعتبار لازم جهت پرداخت اقساط هستند، بانک مکلف است در اعطای تسهیلات تضامین کافی را 
بگیرد. پرداخت این اقساط به پایان مدت زمان پرداخت کامل وام موکول شد و مردم می توانند در صورتی که شعبات اصرار به دریافت 
اقساط وام خلاف روند ذکر شده را دارند، شکایات خود را در سامانه بانک مرکزی ثبت کنند تا در صورت وجود مستندات، مساله پیگیری 
شود. وی با بیان اینکه از سال 13۸۸ سامانه ازدواج راه اندازی شد و تمام جوانان می توانند به این سامانه دسترسی و با ثبت نام از خدمات 
بانکی بهره مند شوند، تصریح کرد: از سال 13۸۸ تاکنون 12 میلیون و ۶35 هزار متقاضی از تسهیلات وام ازدواج به مبلغ 144 هزار 
میلیارد تومان بهره مند شده اند. با وجود شرایط پاندمی کرونا 242 هزار متقاضی از تسهیلات وام ازدواج به مبلغ 20۷ هزار و 453 میلیارد 
ریال بهره مند شده و 351 هزار نفر در نوبت وام هستند. پیش بینی می شود در سال جاری حدود یک میلیون نفر متقاضی دریافت وام 
داشته باشیم. در سال گذشته نیز ۸0 هزار نفر در صف وام بودند که به علت افزایش سقف وام، چون مدارک را دیرتر ارائه داده  بودند، 

تسهیلات خود را دیرتر دریافت کردند یا هنوز دریافت نکرده اند. این آمار به معنای حداقل بودن افراد در صف ازدواج است. / مهر 

تضامیندریافتوامازدواج
۷۰و۱۰۰میلیونیرابانکها
مشخصمیکنند

شهرزاد دانشمندی

۷1 نفر از نمایندگان مجلس در نامه ای به رئیس دستگاه قضا خواستار رسیدگی به اموال و دارایی های مسؤولان شدند. به گزارش 
فارس، ۷1 نفر از نمایندگان مجلس در نامه ای به رئیس قوه  قضائیه خواستار اجرای قانون رسیدگی به اموال و دارایی های مسؤولان 
شدند. در قسمتی از متن این نامه آمده است: با عنایت به حکم اصل یکصد و چهل و دوم )142( قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
و قانون رسیدگی به دارایی مقامات، مسؤولان و کارگزاران جمهوری اسلامی ایران مصوب 13۹۸/۸/۹ و آیین نامه اجرایی آن مصوب 
13۹۸/3/1۹ مقامات تعیین شده در اصل یکصد و چهل و دوم )142( قانون اساسی و مقامات موضوع ماده 3 قانون رسیدگی به دارایی 
مقامات، مسؤولان و کارگزاران جمهوری اسلامی ایران مصوب 13۹4/۸/۹ موظفند فهرست دارایی های خود، همسر و فرزندان شان 
را در ابتدا و انتهای دوره مسؤولیت به رئیس قوه  قضائیه گزارش دهند و قوه قضائیه نسبت به رسیدگی به اموال آنان از جهت بررسی 
عدم افزایش من غیر حق اقدام نماید. خواهشمند است جهت اجرای کامل احکام قانونی فوق الذکر کلیه مقامات و مسؤولان و کارگزاران 
و همسران و فرزندان شان پس از پایان دوره مسؤولیت مادامی که این تکلیف قانونی درباره ایشان اجرا نشده است ممنوع الخروج از 
کشور اعلام شوند و خروج ایشان قبل از اجرای این حکم قانونی منوط به استعلام از اداره کل ثبت دارایی مقامات مسؤول قوه  قضائیه 

و صدور مجوز خروج ایشان توسط اداره کل مذکور پس از بررسی فهرست دارایی شان مجاز باشد.  

نمایندگانمجلسخواستار
اجرایقانونرسیدگیبه
اموالمسؤولانشدند

مجلس شورای اسلامی

»محمدجواد آذری جهرمی« وزیر ارتباطات در کانال تلگرامی خود از تحرکات جدید مهاجمان سایبری خبر داد که شباهت زیادی به حملات 
باج افزاری اردیبهشت ۹۷ دارد. مجدداً هشدار اردیبهشت ۹۷ در مورد تحرکات جدیدی توسط مهاجمان سایبری برای طراحی حملات سایبری 
با استفاده از این نقص، رصد و گزارش شده است. وزیر ارتباطات در ادامه به اطلاعیه مرکز ماهر در سال ۹۷ اشاره کرد. مرکز ماهر )مرکز مدیریت 
امداد و هماهنگی رخدادهای رایانه ای( در اطلاعیه  خود که در سال ۹۷ منتشر شد درباره این حمله گفت: رصد فضای مجازی نشان دهنده حملاتی 
مبتنی بر آسیب پذیری های موجود در سرویس iLo سرورهای HP بوده است. سرویس iLo یک درگاه مستقل فیزیکی است که جهت 
مدیریت و نظارت سرورهای شرکت HP از سوی مدیران شبکه استفاده می شود. همچنین این سرویس حتی در صورت خاموش بودن سرورها 
به مهاجم قابلیت راه اندازی مجدد و دسترسی غیرمجاز را می دهد. این حملات روی نسخه های مختلف مانند iLO ۲ و iLO ۳ و iLO ۴ مشاهده 
شده است. توصیه  مرکز ماهر درباره چنین تحرکاتی این بود که دسترسی درگاه های iLo از طریق شبکه  اینترنت روی سرورهای HP مسدود 
شود. توصیه اکید می شود در صورت نیاز و استفاده از iLO، با استفاده از راهکارهای امن نظیر ارتباط VPN اتصال مدیران شبکه به این گونه 
سرویس دهنده ها برقرار شود. در صورت مشاهده هرگونه موردی نظیر پیام باج خواهی در iLo Security Login Banner، تغییر در 
Boot Order، بهم ریختگی یا پاک شدن بی دلیل پیکربندی و اطلاعات یا هر مورد مرتبط و مشکوک دیگر با مرکز ماهر تماس بگیرید./ ایرنا

هشداروزیرارتباطات
نسبتبهتحرکاتجدید
مهاجمانسایبری

محمدجواد آذری جهرمی
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مهرداد اکبریان رییس انجمن سنگ آهن ایران گفت: ممکن است برای مدتی کوتاه و در شرایطی که شبکه سراسری جوابگوی مصرف شهری نیست منطقی باشد و صنایع پرمصرف در این شرایط 
به دلیل خاموشی های مکرر در شهرها سهمیه بندی شوند اما بهتر است اجرای این اقدام را در اولویت های بعدی قرار دهند، چراکه اکنون در کشور مصارف دیگری باعث ایجاد مشکل در صنعت برق 
شده که مصرف آن از هیچ گونه اولویتی در کشور برخوردار نیست. مزرعه تولید رمزارزها سهم زیادی از مصرف برق را به خود اختصاص داده اند اما اکنون صحبت هایی از مدیریت رمزارزها صورت 
گرفته در حالی که باید با توجه به چنین وضعیتی در مصرف برق کشور، معامله آنها به طور کامل جمع آوری شوند، زیرا در صورت توقف مزرعه تولید رمزارزها دیگر نیازی به قطع یا کاهش فعالیت 
کارخانه های فولادی نخواهد بود. اکنون که کشور نیازمند برق داخلی است، تصمیم برای عدم خروج برق از کشور اقدام مهم دیگری است که باید تاملی نسبت به آن صورت گیرد.در صورت قطعی 
برق در صنعت فولاد شاهد تاثیر زیاد این اتفاق در سهام شرکت های فولادی در بورس خواهیم بود، بخشی از تولید صنعت فولاد به خصوص در کارخانجات جدید در طول سال براساس کوره های 
القایی انجام می شود، این کوره ها به صورت مستقیم مصرف کننده برق هستند و در صورت قطعی قادر به ادامه فعالیت خود نخواهند بود، به همین دلیل اگر قرار باشد تصمیمات اتخاذ شده برای 

صنعت فولاد اجرایی شوند شاهد تاثیر آن در شرکت ها و سهام آنها در بورس خواهیم بود و به احتمال زیاد کارخانه ها در این مدت تا 3۰ درصد از تولید خود را از دست می دهند. / سنا

تاکید مدیرعامل بانک سینا بر استفاده 
شعب از ظرفیت های شهر اصفهان

مدیرعامل بانک ســینا با ســفر به استان اصفهان ضمن 
بازدید از شعب بانک و دیدار با همکاران این استان بر استفاده 
از ظرفیت ها و پتانسیل های شهر تاریخی اصفهان در جهت 
بهبود عملکردها و تامین رضایتمندی مشتریان تاکید کرد.
 دکترسید ضیاء ایمانی با اشاره به پیشینه و قدمت شهر 
تاریخی اصفهان به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام با 
جاذبــه هــای توریســتی متنوع، گفت: این شــهر در کنار 
برخورداری از امتیاز حضور گردشگران و مسافران در فصل 
های مختلف سال، دارای ظرفیت های صنعتی بزرگی چون 
فولاد مبارکه و ذوب آهن است که با تمرکز و تعامل بر ارائه 
خدمات به این صنایع می توان ضمن کســب ســودآوری 
بانک، از این طریق در مســیر رشــد و توسعه صنعت کشور 

گام برداشت.
مدیرعامل بانک ســینا ضمن ارائه سیاســت ها و برنامه 
های توسعه ای سال 1400 این بانک، از همکاران خواست 
بــا برنامــه ریــزی هدفمند در جهت بهبود شــاخص های 
عملکردی، ضمن رعایت تناســب لازم در خصوص نســبت 
منابع و مصارف شعب در راستای تحقق اهداف بانک اهتمام 

جدی داشته باشند.
وی همچنین بر شناسایی بازار هدف، در راستای شخصی 
سازی خدمات و توسعه بانکداری شرکتی، گسترش و توسعه 
بازاریابی هوشــمند در جهت ارتقاء و افزایش ســهم بازاری 
منابع و جبران عقب ماندگی سنواتی، تعامل با شرکت های 
حقوقــی بزرگ و جذب مشــتریان جدید در منطقه تاکید 
کرد. دکتر ایمانی با بیان آنکه کاهش قیمت تمام شده پول 
از مهمترین عوامل سودآوری و بهره وری شعب است، افزود: 
این مهم می بایســت به عنوان یک اصل همواره و بصورت 
مســتمر مدنظر تمامی همکاران صف و ســتاد باشد و برای 
تحقق اهداف بانک در این زمینه تلاش و جدیت بیشــتری 
صــورت پذیــرد. وی همچنین جانشــین پروری و پرورش 
نیــروی انســانی مســتعد، آگاه و کارآمــد در راســتای 
توانمندسازی سرمایه های انسانی را یک ضرورت دانست.
گفتنــی اســت در این دیدار معاون شــعب و مناطق و 
مدیرحوزه مدیرعامل و روابط عمومی نیز حضور داشــتند 
که ضمن بازدید از شعب شاهین شهر، خمینی شهر و بادرود 

از نزدیک با همکاران گفتگو کردند.

هزینه تلفن ثابت ماهانه پرداخت شود

محمدرضــا بیدخــام مدیــرکل ارتباطــات و امور 
بین الملل شرکت مخابرات ایران گفت: هزینه کارکرد 
تلفن ثابت ماهانه محاســبه می شــود و مشــترکان به 

صورت ماهانه پرداخت کنند.
مشــترکان شرکت مخابرات ایران در سراسر کشور 
می تواننــد به منظور جلوگیری از قطع تلفن، جزییات 
صورتحساب تلفن ثابت خود را از طریق آدرس پرتال 
 ،www.tci.ir/bill شــرکت مخابرات ایران به صورت
ســامانه 2000 و شــماره گیری کد #۲0۲0* و ثبت 

شــماره تلفن همراه خود مشاهده و دریافت کنند.
وی با تاکید به محاســبه هزینه کارکرد تلفن ثابت 
بــه صــورت ماهانه، بیان کرد: همه مشــترکین تلفن 
همراه می توانند از طریق شــماره گیری کد ۲0۲0#* 
و ثبت شماره تلفن همراه خود، نسبت به پرداخت آن 
اقدام کنند ، امکان ثبت شماره همراه به منظور دریافت 
پیامکی صورتحســاب تلفن ثابت فراهم اســت و تمام 
مشتریان تلفن ثابت در سراسر کشور می توانند با وارد 
کــردن شــماره تلفن همراه متعلق به خود، از ســایر 
خدمات سامانه #۲0۲0* شامل پرداخت قبوض تلفن 
ثابــت، ثبــت خرابی تلفن ثابــت و پیگیری آن، پیش 
ثبت نام اینترنت پرســرعت، خریــد ترافیک اینترنت 
پرســرعت، اســتعلام مانده اعتبار اینترنت پرسرعت و 

شــارژ کارت تلفن همگانی بهره مند شوند.
مشترکان تلفن ثابت می توانند علاو ه بر درگاه های 
غیرحضوری متنوع پرداخت شــرکت مخابرات، شامل 
ســامانه 2000، استفاده از کد دستوری ستاره 2020 
مربــع و همچنیــن ورود به صفحه اصلی وب ســایت 
شــرکت به آدرس www.tci.ir، از قابلیت یادشــده 
بــرای دریافت هرچه ســریع تر قبــوض تلقن ثابت به 
همراه جزئیات و امکان چاپ آن بهره مند شــوند. او با 
تاکیــد بــر لزوم ارائه خدمات غیرحضوری در کشــور 
افــزود: با توجه به اهمیت ســرویس های مخابراتی به 
عنوان زیرساخت مهم تمام حوزه ها، مخابرات در تلاش 
است تا تمام خدمات ممکن را به صورت غیرحضوری 
و بــا بهتریــن تنــوع و گســتردگی در اختیار تمامی 

متقاضیــان قرار دهد. / روابط عمومی 

خبر مشکل آب را حل کنید، مشکل برق را ما حل می کنیمخبر
 ابلاغیــه ای مبنــی بر کاهش میزان 
برق به صنایع اعلام شد و بر اساس این 
ابلاغیــه، تــا 2 هفته دیگر به واحدهای 
فــولادی و ســیمانی تنهــا 10 درصد 

سهمیه برق تعلق می گیرد.
سیمانی ها با اعتراض به این رویه از 
دولت درخواست حضور در تصمیماتی 
را دارنــد کــه آینده این صنایع را تحت 
الشــعاع قرار می دهــد، فولادی ها نیز 
تاثیــر قطع برق بر میزان تولیدات را در 
ارتبــاط مســتقیم با اجــرای تعهدات 
بورس کالا عنوان می کنند و می گویند 
نبایــد انتظار اجــرای تعهدات بورس 

کالایی را به طور کامل داشــته باشند.
بهــرام ســبحانی، رئیــس انجمن 
تولیدکننــدگان فــولاد  گفــت: فولاد 
سازان با ابلاغیه جدید توزیع برق دچار 
مشــکل شــده انــد، و انجمــن تولید 
کننــدگان نیز بــه نمایندگی از فولاد 
سازان نســبت به این موضوع اعتراض 

دارند.
منصــور یــزدی زاده، مدیرعامــل 
شــرکت ذوب آهن اصفهان  اظهار کرد: 

موضوع کمبود برق تبدیل به یک بحران 
ملی شــده است. در اصفهان، صنایع با 
کمبــود آب مواجه بودند ، کمبود برق 
امروز مزید بر علت شده است ،  شرکت 
ذوب آهن اصفهان در زمینه تامین برق 
مشــکلی ندارد و نیاز خود به این انرژی 
را از طریق نیروگاه برق خود تامین می 
کند. اگر آب به نیروگاه های ذوب آهن 
اصفهان نرســد، تولید برق این شرکت 
متوقف می شــود و ذوب آهن اصفهانی 
که خود به شــبکه، برق می دهد، خود 

فشــاری بر روی توانیر می شود.

وی بــا بیان اینکه مشــکل آب ما را 
حل کنید، مشــکل بــرق را ما حل می 
کنیــم، گفت: اگر تخصیص میزان ۶00 
لیتــر آب بر ثانیه حفظ شــود، فعالیت 
نیــروگاه هــای تولید بــرق ذوب آهن 
اصفهان ادامه پیدا می کند و به شــبکه 
نیــز می توانیم بــرق بدهیم ، اگر برق 
مورد نیاز تامین نشود بر اساس اهمیت 
تولیــدات درجــه بنــدی می شــود و 
تولیدات این شــرکت بــه ترتیب رده 
بندی، متوقف می شود، از صنایع پایین 
دستی همچون نورد توقف تولید شروع 

خواهــد شــد ، وزارت صمت باید بداند 
که با در نظر گرفتن 10 درصد برق برای 
صنایــع فولادی، به طور قطع تولیدات 
کاهش و یا متوقف می شود، زمانی که 
نتوانیم محصولات فولادی تولید کنیم، 
پــس تعهدات برای عرضــه در بورس 
کالای ایــران، اتوماتیک وار کاهش می 
یابــد. بایــد  حمیدرضــا متقاعــدی، 
مدیرعامل ســیمان داراب  اظهار کرد: 
در زمــان کمبود برق و بحران های این 
چنینی بهترین راه مشــورت گرفتن و 
به حساب آوردن صاحبان صنایع است. 
اگر با صنعت ســیمان بــرای مدیریت 
کمبود برق جلســه گذاشــته می شد، 
سیمانی ها از آن جایی که حفظ صنعت 
را وظیفــه خود می دانســتند با دولت 
همراهــی می کردنــد، ســیمانی ها با 
یکدیگر جلســه می گذاشتند و به طور 
مثــال توافق می کردند از 30 کارخانه 
ســیمانی، 10 کارخانه برای تعمیرات 
تعطیل، ۸ کارخانه فعال و 12 کارخانه 
 بــا حداقــل ظرفیــت ســیمان تولید

کند. / صدای بورس 

انتقاد مینو محرز از رقابت های بچه گانه برای تولید واکسن کرونا 

محقق اصلی تیم تولید واکسن کوو ایران گفت: من 
واقعا متاســفم که در شــرایطی که ۸0 میلیون نفر باید 
واکســینه شــوند و این در حالی است که میزان پوشش 
واکسیناســیون در کشــور پایین است و ما باید با تولید 
هر چه بیشتر واکسن این موضوع را جبران کنیم، عده ای 
برای هم زیر پا می گیرند و من نمی دانم این بد اخلاقی ها 

تا کی می خواهد ادامه پیدا کند؟!
مینــو محــرز در گفت وگو با میزان در پاســخ به این 
سوال که چرا برخی افراد با وجود تزریق واکسن برکت 
به بیماری کرونا دچار شــده اند؟، توضیح داد: ممکن 

است افراد بعد از تزریق هر واکسنی به کرونا مبتلا شوند 
چرا که در حال حاضر در شــرایط اپیدمی قرار داریم و 
ویروس کووید در همه جا پخش اســت و احتمال دارد 
شــخصی پیش از تزریق و یا قبل از اینکه واکســنی که 
دریافــت کــرده، اثر کند، در معرض ویروس قرار گرفته 

باشد و این موضوع ربطی به واکسن ندارد.
عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا ادامه داد: هم 
اکنون که در حال سپری کردن فاز سوم مطالعاتی این 
واکسن قرار داریم با پیک پنجم کرونا مواجه هستیم و 
ممکــن اســت داوطلبان با حضــور در تجمعات قبل از 
زمانی که واکسن اثر کند، دچار این بیماری شوند و این 
موضوع را به حســاب واکســن بگذارند و این در حالی 
است که به هیچ عنوان هیچ نوعی واکسنی سبب بروز 

بیماری نمی شود.
محقق اصلی تیم تولید واکســن کوو ایران برکت در 
واکنش به صحبت هایی مبنی بر اینکه به این واکســن 
بیش از ســایر واکســن های داخلی اهمیت داده شده 
اســت، عنوان کرد: همه واکســن های داخلی در حال 
ســپری کردن مراحل تولید خود هســتند و من واقعا از 

بیــان چنین صحبت هــا و بداخلاقی ها و همچنین این 
رقابت های بچگانه متاسفم.

 مراحل یک واکســن داخلی زودتر از بقیه واکسن ها 
طی شده واین واکسن به نتیجه رسیده و در حال تولید 
و مصرف شــدن است و ســایر واکسن های داخلی هم 
هنگامی که به نتیجه برســند، به آن ها مجوز اورژانسی 
داده می شود تا بتوانند، واکسن خود را تولید کنند و ما 
از خدا می خواهیم که هر چه زودتر همه واکســن ها به 
نتیجه برســند تا بتوانیم هر چه سریع تر مردم کشور را 

واکسینه کنیم.
این عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشکی تهران 
ضمــن اشــاره بــه اینکه هم اکنون کشــور ما از لحاظ 
واکسیناســیون از بســیاری از کشور های دیگر عقب تر 
است، متذکر شد: ما همه باید برای انجام واکسیناسیون 
عمومی به هم کمک کنیم و این بد اخلاقی ها چیست 
که همه در حال خراب کردن همدیگر هســتند؟! همه 
باید دست در دست هم دهیم و هر چه زودتر واکسن های 
 داخلــی را تولیــد نماییــم تــا همــه مردم کشــور 

واکسینه شوند. 

نگاهی به محورهای ده گانه مورد تاکید رئیس قوه قضاییه؛ از »تمرکز بر رفع مشکلات مردم و کارکنان قضایی« تا 
»پیگیری مصوبات بر زمین  مانده سفر های استانی«  و »تقویت همکاری با سایر قوا و نیرو های امنیتی و انتظامی«

ادامه از صفحه۲
دستور به دادستان کل کشور برای ارائه راهکار های تقویت 
همکاری با نیرو های امنیتی و انتظامی برای کشف توطئه ها 

و نفوذ دشمنان
رئیس قوه قضاییه در ششــمین دســتور خود در جریان جلســه اخیر 
شــورای عالی قوه قضاییه به دادســتان کل کشــور ماموریت داد که ظرف 
ســه هفته با همکاری بخش های مرتبط، نحوه تعامل ضابطان و قضات و 
همچنیــن همــکاری نیرو های امنیتی و اطلاعاتی و انتظامی با قوه قضاییه 
در کشف توطئه ها، پیشگیری و جلوگیری از نفوذ دشمنان و کشف، تعقیب 
و پیگیــری جریانــات باندی و مرتکبان جرایم ســازمان یافته و پیچیده را 
 بررســی و پیشــنهادات خــود بــرای بهبــود و تقویت ایــن همکاری را

 ارائه دهد.
 

 مأموریت طراحی ساز و کار پیشنهادی برای حمایت از
 آمران به معروف و ناهیان از منکر

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در هفتمین دستور خود 
در جریان جلسه اخیر شورای عالی قوه قضاییه به رئیس حوزه ریاست 
دســتگاه قضا ماموریت داد که با همکاری نماینده دســتگاه قضا در 
ســتاد احیای امر به معروف و نهی از منکر، ســازوکار های حمایت از 
آمــران بــه معــروف و ناهیان از منکر را که از مطالبات رهبری و مردم 

اســت پیشــنهاد دهد. وی در همین راستا با اشاره به اصل مهم قانون 
اساســی در اجرای امر به معروف و نهی از منکر گفت: اجرای امر به 
معروف و نهی از منکر در جامعه با ضوابط و شرایط و دستورالعمل هایش 
موجــب کاهش ورودی پرونده ها به قــوه قضاییه و اقدامات قهرآمیز 

می شود.  

دستور طراحی ساز و کار همکاری قوه قضائیه با سایر قوا به خصوص 
کمک به دولت

حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای در هشتمین دستور 
خود در جریان جلسه اخیر شورای عالی قوه قضاییه به معاون اول 
ماموریت داد که با همکاری ســازمان بازرســی کل کشــور، دیوان 
عدالت اداری، دادستانی کل، معاونت حقوقی و مرکز آمار و فناوری 
اطلاعــات، ســازوکار عملی و برنامــه عملیاتی برای همکاری و هم 
افزایی قوه قضاییه با سایر قوا به خصوص کمک به دولت را طراحی 
و ارائــه نمایــد.   رئیــس قوه قضاییه در همین راســتا تصریح کرد: 
می خواهیــم بــا تمام توان با قوای دیگــر همدلی و همکاری کامل 
داشته باشیم و این مسئله با حرف تحقق نمی یابد و نیاز به سازوکاری 
دارد تا اقدامات مشــترک برای رفع مشــکلات مردم و هم افزایی و 
اســتفاده متقابل از ظرفیت ها و توانمندی های قوا به طور مشــخص 

تبیین شود. 

 دستور برای نظارت بر اجرای
 سند تحول بر اساس زمان بندی مشخص

حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای در نهمین دستور خود 
در جریان جلســه اخیر شــورای عالی قوه قضاییه با اشاره به اهمیت 
تــداوم حرکــت قوه قضاییه در چارچوب ســند تحــول، به معاونت 
راهبردی ماموریت داد که بر فرآیند اجرای سند تحول در زمانبندی 
مشــخص خود نظارت داشته باشد و با همکاری بخش های مربوطه، 
مشکلات اجرای سند را احصاء و پیشنهادات خود را برای رفع نواقض 

و ارتقاء سند ارائه دهد. 
وی با بیان اینکه برخی محور ها و بند های ســند تحول عقب تر از 
زمانبندی اجرایی است، متذکر شد: اجرای برخی مواد سند در گرو 
همکاری دیگر قوا و دستگاه هاست و هر جا لازم است من با مسئولان 
امر مذاکره و مکاتبه خواهم کرد تا در روند اجرای سند خللی ایجاد 
نشــود.  رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه از زمان تصدی مســئولیت 
دســتگاه قضا رئیس جمهور ســه مرتبه در دیدار حضوری و تماس 
تلفنــی بــا او بــرای همکاری با قوه قضاییه در اجرای ســند در مدت 
باقیمانــده از ایــن دولت اعلام آمادگی کــرده، از معاونت راهبردی 
خواست که با همکاری معاونت های منابع انسانی و پشتیبانی، مسائلی 
کــه دولــت و مجلس می توانند قوه قضاییه را در اجرای ســند یاری 

کنند، احصاء کند تا کار با سرعت بیشتر پیگیری شود.

دستور برای بررسی دلیل عدم استفاده همه جانبه از 
ظرفیت های موجود در حوزه فناوری های نوین

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در دهمین دستور خود در 
جریان جلسه اخیر شورای عالی قوه قضاییه، به رئیس مرکز آمار و فناوری 
اطلاعــات قــوه قضاییه ماموریت داد با همکاری معاونت های راهبردی و 
پشــتیبانی و حقوقی، بررســی کند که دلیل عدم استفاده همه جانبه از 
ظرفیت های موجود در حوزه فناوری های نوین چیست و چگونه می توان 
این ظرفیت ها را بالفعل کرد. وی همچنین از رئیس مرکز آمار و فناوری 
اطلاعات قوه قضاییه خواست که پیشنهادات و راهکار های خود را برای 
حرکــت مضاعف در جهت هوشمندســازی قــوه قضاییه در دوره جدید 
مدیریت بر اساس اولویت های سند تحول قوه قضاییه ارائه دهد.  رئیس 
قوه قضاییه در همین راستا با بیان اینکه محور کار دستگاه قضا در دوره 
تحــول و تعالی، ســند تحول قضایــی و یکی از مهمترین محور های این 
ســند »هوشمندســازی همه بخش های قضایی« است، اظهار داشت: با 
تلاش هایــی کــه در مرکز آمار و فناوری اطلاعات با حضور دکتر زارع پور 
انجام شده، پیشرفت های خوبی حاصل شده است.رئیس قوه قضاییه در 
عین حال گفت که در حال حاضر از همه ظرفیت های نوین که در دستگاه 
قضایی ایجاد شده به خوبی استفاده نمی شود و باید با یک برنامه دقیق 
تلاش کرد که از این ظرفیت ها بیش از پیش استفاده شود تا شاهد یک 

جهش در دوره تحول و تعالی باشیم.

مهراله رخشانی مهر رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور با 
اشاره به کاهش میانگین دوره ساخت و بهره برداری از پروژه های مدرسه سازی 
به سه سال، از عدم نیاز به »مقاوم سازی« مدارس استان سیستان و بلوچستان 
خبر داد.  در یک دوره چهار ساله از 13۹2 تا 13۹۶، وضعیت تخصیص اعتبارات 
سازمان نوسازی مدارس خوب نبود و حجم پروژه های نیمه تمام خیری و دولتی 
زیاد بود بنابراین باید این عقب ماندگی را جبران می کردیم. عمده پروژه هایی که 
درحال حاضر در کشــور افتتاح می کنیم، شــروع عملیاتشــان به سال 13۹1 بر 
می گردد و  به لحاظ اعتباری سه دسته پروژه آموزشی در کشور داریم، اولین گروه، 
پروژه هایی هستند که از محل منابع ملی تامین اعتبار شده اند که درحال حاضر 

هیچ پروژه ای که از محل منابع ملی تامین اعتبار شده و پیمانکار نداشته باشد، 
در کشور نداریم. اگر در گذشته میانگین طول دوره ساخت مدارس و پروژه های 
آموزشــی در کشــور ۹ ســال بود، اکنون به سه سال رسیده است. و دومین گروه، 
پروژه هایی اســت که از محل کمک های خیرین احداث می شــود که در صورت 
نیمه تمام ماندن از محل اعتبارات دولتی تامین و تکمیل می کنیم. گروه ســوم، 
پروژه هایی است که از محل منابع استانی تامین اعتبار شده و مانده است. بخشی 
از آن ها سالن ورزشی، بخشی استخر و بخشی مدارس شبانه روزی است ، میانگین 
مدارس نیازمند تخریب و بازسازی در کشور هفت درصد است ولی جمع مدارس 
فرسوده که نیازمند »مقاوم سازی« و یا »تخریب و بازسازی« هستند، 1۹.5 درصد 

اســت، نکته جالب توجه این که میزان مدارس نیازمند مقاوم ســازی در اســتان 
سیستان و بلوچستان، صفر است.  به عبارت دیگر درصد مدارس نیازمند تخریب 
و بازسازی و یا مقاوم سازی کشور تا چند سال قبل 30 درصد بود که با تلاش های 
انجام شده در این بخش با کاهش 10.5 درصدی، میزان مدارس فرسوده به 1۹.5 
درصد رسیده است که این عدد در استان سیستان و بلوچستان 10 درصد است 
یعنی در بحث تخریب و بازســازی و مقاوم ســازی در این اســتان نسبت به سایر 
استان ها به مراتب جلوتر هستیم  ، مسئله سیستان و بلوچستان کمبود سرانه و 
فضای آموزشی است که تلاش های بسیاری برای رفع این کمبود شده و در نتیجه 

در بحث پوشش ابتدایی، به میانگین کشور نزدیک هستیم. /روابط عمومی

19.5درصد مدارس کشور نیازمند بازسازی و مقاوم سازی
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سلامت و تغذیه9
خطرابتلابهآلزایمر

بابیشفعالی
دربزرگسالی

هفته نامه اقتصادی ایران
نتایج تحقیق جدید انستیتوی کارولینسکا ســوئد نشان می دهد، در بزرگسالان مبتلا به اختلال بیش فعالی و نقص توجه، خطر ابتلا به 
بیماری های سیســتم عصبی، تنفسی، اسکلتی - عضلانی و متابولیکی افزایش می یابد. همچنین با کمی افزایش خطر ابتلا به بیماری 
پارکینسون، زوال عقل و بیماری های قلبی - عروقی همراه است. محققان می گویند: »در افراد مبتلا به بیش فعالی از نظر آماری، خطر 
ابتلا به تمام بیماری های جسمانی مورد مطالعه به جز آرتروز افزایش یافت و قوی ترین ارتباط برای بیماری های سیستم عصبی، تنفسی، 
اسکلتی عضلانی و متابولیکی یافت شد. اختلال بیش فعالی و نقص توجه همچنین با کمی افزایش خطر بیماری های قلبی -عروقی، بیماری 
پارکینسون و زوال عقل مرتبط بود. بر این اساس، خواهران و برادران مبتلا به اختلال بیش فعالی به طور قابل توجهی افزایش خطر 

ابتلا به بیشتر بیماری های جسمانی را نشان داده اند. / ایسنا

تحقیقات نشان می دهد؛
 رژیم غذایی گیاهی در مقابله با بیماری

 ام اس موثر است
محققــان پــی بردنــد 
ترکیب رژیم غذایی گیاهی 
و میکروبیوم های سالم روده 
ممکن است در برابر بیماری 
ام اس نقــش محافظتــی 

داشته باشند. 
به گزارش خبرنگار مهر 

به نقل از ساینس دیلی، نتایج مطالعه جدید محققان دانشگاه 
آیووا نشان می دهد که یک رژیم غذایی غنی از ایزوفلاوون، یک 
ترکیب فیتواستروژن یا گیاهی که شبیه استروژن است، در برابر 
علائم شــبیه بیماری ام اس در مدل موش های آزمایشــگاهی 
نقش محافظتی دارد. نکته مهم این تحقیق این است که رژیم 
غذایی ایزوفلاوون فقط زمانی نقش حفاظتی دارد که موش ها 
دارای میکروب هــای در روده باشــند کــه قادر به شکســتن 

ایزوفلاوون ها هستند.
نتایج این مطالعه جدید نشان می دهد که متابولیسم مواد 
غذایی گیاهی توســط باکتری های خاص روده که در بیماران 
مبتــلا بــه ام اس وجود نــدارد، می تواند در برابر بیماری عامل 

محافظتی باشد.
»آشــوتوش منگالام«، سرپرســت تیم تحقیق، در این باره 
می گوید: »جالب اینجاست که مطالعات قبلی انسانی نشان داده 
اســت که بیماران مبتلا به ام اس در مقایســه با افراد بدون این 
بیماری فاقد این باکتری ها هستند. مطالعه جدید ما شواهدی 
را نشان می دهد که ترکیبی از ایزوفلاوون های رژیم غذایی و 
این باکتری های روده متابولیزه کننده ایزوفلاوون ممکن است 
به عنوان یک درمان بالقوه برای بیماری ام اس باشد.« ایزوفلاوون 
در سویا، بادام زمینی، نخود و سایر حبوبات یافت می شود. این 
مطالعــه همچنین نشــان داد موش هایی کــه از رژیم غذایی 
ایزوفلاوون تغذیه می کنند دارای میکروبیوم شبیه میکروبیوم 
موجود در افراد ســالم هســتند و شامل باکتری هایی است که 
می توانند ایزوفلاوون ها را متابولیزه کنند. برعکس، رژیم غذایی 
فاقد ایزوفلاوون باعث ایجاد میکروبیومی در موش ها می شود 
که مشابه نوع مشاهده شده در بیماران مبتلا به ام اس بوده و 
فاقــد باکتری های مفید متابولیزه کننده ایزوفلاوون اســت. 
بیماری ام اس نوعی بیماری خودایمنی مغز و نخاع اســت که 
در آن سیستم ایمنی بدن به پوشش محافظ رشته های عصبی 
پیرامونی حمله می کند. علائم این بیماری شامل ضعف عضلات، 
مشکلات تعادل و مشکلات بینایی و تفکر است. در حال حاضر 
روش هــای درمانــی وجود دارد که باعث کُند شــدن بیماری 

می شود، اما هیچ درمانی برای بیماری ام اس وجود ندارد.

خبر

سلامت

تابستان نزدیک است و آبمیوه های شیرین و خوشمزه به زودی 
دوباره وارد رژیم غذایی ما می شوند و اتفاقاً راه خوبی برای هیدراته 
نگه داشتن بدن در روز های گرم سال هستند، خصوصاً اگر آبمیوه ها 

خانگی باشند.

بــه گزارش برنــا؛ همه می دانیم که تقریبــاً همه ی آبمیوه های 
صنعتی دارای قند افزوده اند، به جز برند هایی که مطمئن هســتید 
آبمیوه های صد در صد طبیعی ارائه می دهند. یکی از راه های اینکه 
مطمئن باشید آب میوه ای که مصرف می کنید کاملًا طبیعی است 

و قنــد زیــاد و مــواد افزودنی ندارد این اســت که خودتان در خانه 
آبمیوه تهیه کنید. اگر خودتان آبمیوه درست کنید هم از سلامت 
آن مطمئن هستید و هم آزادید هر نوع میوه ای را که دوست دارید 

در آبمیوه گیری بریزید و از نوشیدن آن لذت ببرید.

در ادامه آبمیوه هایی را به شــما پیشــنهاد می دهیم که در این 
تابســتان می توانید امتحانشــان کنید و چند کیلو اضافه وزنی را که 
از زمستان برایتان مانده کم کرده و ضمناً ویتامین ها و مواد معدنی 

مهم و خوبی به بدنتان برسانید.

این آب میوه ها را بخورید تا گرما را راحت تر تحمل کنید!

پادشاه گیاهان دارویی را بشناسید
پر کاربردترین و 

 پرمصرف ترین 
گیاهان دارویی

آویشن ، گل گاوزبان ، کاسنی ، 
پونه ، رزماری و نعناع و ... گیاهانی 
دارویی و پر از خاصیت هستند که 

اسم آنها را بسیار شنیده اید. 
اما کاربرد این گیاهان 

دارویی چیست؟

از هزاران سال قبل از گیاهان دارویی برای درمان بیماری های مختلف استفاده می کردند. امروزه نیز طب سنتی در بین مردم طرفداران زیادی دارد و بسیاری 
از افراد برای درمان بیماری ها از خواص گیاهان دارویی استفاده می کنند. برخی از گیاهان دارویی از دیگر گیاهان شناخته تر هستند که هم به صورت تازه و هم 

خشک شده در دسترس مردم قرار دارند .
در ادامه این بخش از سلامت نمناک با پرکاربردترین گیاهان دارویی که سلامت انسان را ارتقا می دهند، بیشتر آشنا می شویم. کاربردهای گیاهان دارویی 

که اسم آنها را بسیار شنیدید

آویشن
آویشن یکی از گیاهان پرخاصیت دارویی است که از زمان 

های قدیم برای درمان انواع بیماری ها مورد اســتفاده قرار می 
گرفت . از این گیاه علفی و معطر که دارای خواص دارویی اســت 

در صنایع غذایی، دارویی، بهداشتی و آرایشی استفاده می کنند. آویشن 
برای درمان ســردرد، ســرماخوردگی، گوش درد، سرخک ، سرفه ، تقویت 

و چربی خون می شــود. اعصاب، درمان افسردگی، خستگی و بی خوابی مفید است و مصرف آن موجب کاهش فشارخون 
همچنین این گیاه دارویی ضدتشــنج و ضد صرع و ضد نفخ اســت که ســبب تقویت بینایی و معده می شــود . شستشوی سر با دم 
کرده آویشــن در درمان و کاهش ریزش مو کمک می کند. مصرف آویشــن بعد از غذا هر نوع مشــکل مربوط به دســتگاه گوارش 
مثل نفخ، سنگینی، گرفتگی عضلات معده را درمان می کند.آویشن با عفونت های مجاری تنفسی مقابله کرده و سرفه را کاهش 

می دهد.

آویشن

به نقل از وبسایت Royka.ir در این مقاله توضیحاتی درباره اثراتی 
که گیاهان دارویی که بر روی ســلامت بدن انســان دارند بیان گردیده 

است . گیاهان دارویی چه گیاهانی هستند؟
اگر شما هم مانند بسیاری از افراد میدانید که گیاهان دارویی میتوانند 
مشکل گشا برای بسیاری از بیماری ها و درمان آنها باشند ، اما از اینکه 
کدام گیاه میتواند به اندازه کافی مفید واقع شود آگاه نیستید ، ما در این 
مقالــه کــه از مقــالات علمی و معتبر طب ســنتی و دارو های گیاهی و 
همچنین تحقیقات محققان حوزه طب سنتی رویکا ، اطلاعاتی را برای 
شما جمع آوری نموده ایم تا بتوانیم نگرانی شما را در اینکه دقیقا کدام 
گیاه را در چه زمان میتوان اســتفاده کرد و در چه زمانی باید از مصرف 

اجتناب شود برطرف کنیم .

گیاهان دارویی به چه گیاهی می گویند ؟
 قبل از اینکه بخواهیم درباره گیاهان دارویی یا گیاهان درمانی صحبت 

کنیم ، ابتدا باید آنرا تعریف کنیم . 
داروهای گیاهی یا همان گیاهان درمانی که در کشــور ما به گیاهان 
دارویی شــهرت یافته اســت به همه نوع گیاهان با ســاقه یا گل و میوه که 
بافت ســاقه چوب نیســت شاره می شود . این نوع گیاهان که عمدتا پس 
از تولید میوه از بین میروند و عمر نه چندان زیادی دارند ، دارای خاصیت 
هــای متنوعی هســتند که بنابر تحقیقات محققــان برای انواع امراض 
شــناخته شــده کاربرد وســیعی دارند . با همه این تفاسیر رویکا و سایر 
مقالات علمی تاکید بر این دارند که تحت هیچ شرایطی نباید این درمان 
ها را بدون مشورت پزشک متخصص آشنا به گیاهان دارویی و به صورت 

خودسرانه انجام داد.
منبع : رویکا

خواص گیاهان دارویی- گیاهان دارویی و فواید آنها

1- گیاه دارویی بابونه
۲- سیر 

3- زنجبیل  
4- شیرین بیان

5-  زالزالک 
6- گیاه گزنه

7- گیاه اکالیپتوس
8- گیاه خار مریم 

۹- قاصدک 
1۰- بومادران 
11- رزماری :

1۲- گیاه اسطوخودوس 

13- آلوئه ورا
14- آویشن

15- مرزنجوش
16- دارچین

لیست برترین گیاهان دارویی

آب 
دوانه

هن

آب سیب 

و کلم

 انار
آب آب

کرفس

آیا آب میوه ای ســرحال کننده تر از یک لیوان آب هندوانه ی 
خنک می شناســید؟ هندوانه فواید زیادی برای سلامتی دارد، از 
ریــکاوری بهتــر بعد از تمرین و ورزش گرفته تا کاهش ریســک 
برخی از ســرطان ها. ضمناً هندوانه بســیار آبرسان بوده و بدن را 
بــه خوبــی هیدراته می کند، چون به هر حال ۹2 درصد این میوه 
آب اســت! گاهی وقتی بدنمان دچار کم آبی می شــود تمایل به 
خوردن چیز های شــیرین پیدا می کنیم؛ بنابراین یک لیوان آب 
هندوانه تازه و خنک نه تنها به این میل به خوبی پاسخ می دهد 
بلکه بدن را نیز هیدراته کرده و احســاس ســیری ایجاد می کند. 
شــواهد علمی زیادی این ادعا را ثابت کرده اند. مثلًا تحقیقی در 
سال 201۹ دریافته بعد از اینکه افراد به مدت یک ماه هر روز دو 
فنجان آب هندوانه تازه نوشیده بودند، وزنشان کاهش چشمگیری 
داشــت، چربی شکمشان کمتر شده بود، احساس گرسنگی شان 

نیز کم شده و کمتر هوس غذا های جورواجور داشتند.

انار سرشار از پلی فنول ها )آنتی اکسیدان ها( 
و ویتامین C اســت. یک عدد انار دارای 2۸ 
میلی گرم ویتامین C است. آب انار نه تنها به 
سیستم ایمنی تان کمک می کند بلکه کمکتان 
نیــز  وزنتــان  اضافــه  شــر  از   می کنــد 

خلاص شوید.
مطالعــه ای دریافتــه آب انار جلوی افزایش وزن موش هایی را 
که رژیم غذایی پرُچرب داشــتند گرفته بود. دیگر تحقیقات نیز 
نشــان داده اند این میوه ی شــگفت انگیز حتی می تواند به تنظیم 
قند خون کمک کرده و جلوی افزایش های ناگهانی آن را بگیرد. 

نوسان قند خون منجر به احساس گرسنگی می شود.

آب کرفــس یک آبمیوه بی نهایت کم کالری 
اســت که برای کاهش وزن واقعاً مفید اســت. 
یــک لیوان آب کرفس فقط 33 کالری دارد و 
ســه گرم فیبر به بدنتان می رساند؛ بنابراین به 
احساس ســیری تان کمک می کند. آب کرفس 
می تواند یکی از ترکیبات اساسی یک اسموتی کم کالری باشد.

اگر سالاد کلم دوست ندارید می توانید جور دیگری آن را مصرف 
کنید و از فوایدش بهره مند شوید. شاید تا به حال آب سیب و کلم 
کیل را امتحان نکرده باشــید. شیرینی سیب می تواند کمک کند 
تلخی کلم پوشــش داده شــود. البته این دو، ترکیب بسیار خوبی 
برای کاهش وزن هستند، چون هر دو پرُ از فیبر های سیر کننده اند. 
تحقیقات نشــان می دهد ســیب به کاهش وزن هم در کودکان و 

هم در بزرگسالان کمک می کند.

اگر به دنبال راهی برای رفع یبوست و نفخ هستید، آب آلو انتخاب خوبی است. این نوشیدنی شاید مستقیماً کمکی به کاهش وزنتان 
نکند، اما با اثر گذاشتن بر اجابت مزاج منظم و احساس سیری مطمئناً برای کاهش وزن مفید است. مطالعه ای در سال 2014 دریافت 

آلو به افراد چاق و آن هایی که اضافه وزن داشتند کمک کرده بود با افزایش احساس سیری، وزن کم کنند.

ب آلو
آ
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مهدی صادقی نیارکی میزان اشتغال صنعتی ایجاد شده طی دو ماه اخیر را بیش از ۱7 هزار نفر عنوان و اظهار کرد: روند صدور جوازهای تاسیس نیز در مقایسه با سال گذشته با رشد 27 درصدی به ۶۴۰۰ فقره رسیده 
و این موضوع از افزایش رغبت مردم به سرمایه گذاری در بخش صنعت حکایت دارد. معاون امور صنایع وزیر صمت در ادامه از رشد هشت درصدی تولید ناخالص داخلی صنعت در سال ۹۹ خبر داد و گفت: بر 
اساس گزارش بانک مرکزی روند تولید ناخالص داخلی در صنعت در چهار فصل مثبت بوده است به طوری که در فصل بهار رشد تولید ناخالص داخلی صنعت معادل ۱/8، در فصل تابستان ۹/۱۱، پاییز ۱۰ و در زمستان 
۴/8 درصد بوده است. این رشد در شرایطی محقق شده که دو تهدید بزرگ تحریم و کرونا همچنان بر صنعت سایه افکنده بود و صنعتگران با تحمل مشکلات بسیاری توانستند جهش تولید را رقم بزنند. وی با 
اشاره به جهش تولید 23 محصول از بین 28 محصول منتخب صنعتی تصریح کرد: در دو ماه ابتدای سال جاری روند تولید صنایع راهبردی نظیر خودرو و لوازم خانگی با رشد مناسبی رو به رو بوده است. میزان تولید 
کامیون، کامیونت و کشنده در صدر روند افزایشی محصولات منتخب قرار داشته و بیش از ۴۵/۵ درصد رشد داشته و میزان تولید خودرو سواری نیز حدود ۹ درصد افزایش یافته است. او در خصوص صنعت 

لوازم خانگی نیز بیان کرد: تولید ماشین لباسشویی با رشد بالغ بر ۴۰ درصد به بیش از ۱7۹ هزار دستگاه و تولید یخچال با رشد 3۰ درصدی به بیش از 2۵۶ هزار دستگاه رسیده است. /روابط عمومی 

2۰درصد صادرات غیزنفتی کشور به 
محصولات معدنی اختصاص یافت

 محمدعلی محمد میرزاییان نایب رییس کمیســیون 
توسعه صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران در یادداشتی 
اختصاصی برای ایراســین نوشت: شرکت فولاد مبارکه با 
سیاســت گذاری های مختلف و افزایش تولید، منجر به 
کاهش خروج ارز از کشور شده و در کنار گسترش بازارهای 

هدف خود باعث افزایش ارزآوری برای ایران گردید.
 یادداشــت؛ دومین گروه کالایی ارزآور کشور در سال 
۹۹ گــروه کالایــی صنایــع معدنی بود. شــرکت های 
صادرکننــده بزرگ محصولات معدنــی به عنوان بازوی 
کمکی ارز آور کشــور در زمان تحریم ها بودند و علیرغم 
کاهش میزان صادرات نسبت به سال قبل توانستد بیش 
از 20 درصد صادرات غیرنفتی کشور را به خود اختصاص 

دهند.
ایــن موضوع بیانگر این اســت که تحریم ها در بخش 
معدن سبب خودکفایی و حتی افزایش در تولید و صادرات 
در این حوزه شــده اســت. به عنوان مثال شرایط تحریم و 
عــدم تعهدات طرف های تجاری تامین کننده مواد اولیه 
ضروری ســایر صنایع از جمله خودرو ســازی، این صنایع 
را بــر آن داشــت تا مواد اولیه مــورد نیاز خود را از داخل 
کشور تامین کنند. صنایع بزرگ معدنی نیز با تامین این 
مــواد اولیه ضمن جلوگیــری از خروج ارز و تعطیلی این 
صنایع، سبب افزایش تولیدات و به تبع آن افزایش صادرات 
و ارز آوری شدند؛ بنابراین با اجرای سیاست گذاری ها و 
سرعت گرفتن طرح های توسعه ای و تکمیلی در زنجیره 
تولیــد حوزه معدن و صنایــع معدنی و افزایش تولیدات 
نهایی در این بخش می توانیم شاهد افزایش ارزش افزوده 
و در نهایت جهش صادرات و ارزآوری بیشتر در این صنعت 
باشیم. در این میان صنایع فولادی به عنوان یکی از صنایع 
سنگین و استراتژیک برای هر کشوری بسیار حائز اهمیت 
اســت، زیرا یکی از شــاخص های اصلی توسعه یافتگی در 
کشورها بشمار می آید، بنابراین در این راستا و به منظور 
مقابله با شــرایط تحریم و اجرای سیاســت های اقتصاد 
مقاومتی، شــرکت فولاد مبارکه با اجرای سیاســت هایی 
همانند بومی سازی کلیه قطعات، مواد و تجهیزات، افزایش 
ســطح اشتغال نیروهای بومی، استفاده از اعتبار اسنادی 
ریالــی با همکاری نظام بانکی )به منظور کمک به صنایع 
پایین دستی خود(، استفاده از استانداردهای بین المللی 
در تولیــد، اســتفاده از توانمنــدی متخصصان داخلی و 
دستیابی به مهارت ها و تخصص های جدید، برنامه ریزی 
و زمان بندی دقیق و پیشــرو بودن در امر تولید؛ توانســته 
هزینــه هــا را کاهش داده و با افزایش تولید و تامین مواد 
اولیه وارداتی سایر صنایع، باعث کاهش خروج ارز از کشور 
شــود. این یعنی این شــرکت در کنار گسترش بازارهای 
هدف خود سبب افزایش ارزآوری برای کشور شده است. 
درخصوص نقش شــرکت های بزرگ فولادی در شرایط 
تحریم و کمک به صنعت و اقتصاد کشــور نیز باید گفت: 
شــرکت های بزرگ فولادی ضمن تنوع تولیدات خود با 
صنایع بالادستی و پایین دستی بسیاری از جمله صنایع 
خودرو ســازی، هواپیماسازی و ... در ارتباط هستند و در 
شــرایط تحریم و کمبود منابع با حمایت از صنایع پایین 
دســتی و با ســرمایه گذاری ســود انباشته شده خود در 
توسعه واحدهای میانی زنجیره تولید فولاد با هدف گذاری 
رونق تولید و افزایش صادرات آنها در مجموع سبب افزایش 
اشــتغال و تولیدات صنعتی و ارزآوری شــده اند. از طرفی 
به دلیل اینکه این شــرکت های بزرگ در زمینه ســرمایه 
گذاری مورد توجه سرمایه گذاران خارجی هستند، بنابر 
این می توان گفت در شــرایط تحریم، افزایش تولیدات و 
اشــتغال صنایع مرتبط با این شــرکت ها و جذب سرمایه 
گذاری خارجی توسط آنها در رونق اقتصادی کشور کاملا 

ملموس بوده است.

میزهای خدمات سهامداران در شعب 
منتخب بانک دی راه اندازی شده است

غلامرضــا خلیل ارجمندی رئیس هیئت مدیره بانک 
دی ، گفت: در یک سال گذشته با حمایت بانک مرکزی، 
ســازمان بورس، بنیادشــهید و امور ایثارگران و همت 
جمعی کارکنان خدوم بانک توانستیم فراز و نشیب های 
سالیان گذشته بانک مانند زیان انباشته، بدهی به بانک 
مرکزی و مســائل مرتبط با عملیات بانکی این بانک را 
کاهش دهیم و حال با تشــکیل مجمع افزایش سرمایه 
و طی تشریفات قانونی ثبت افزایش سرمایه، در آستانه 
بازگشــایی مجــدد نمــاد دی قــرار داریــم.  با همت 
هیئت مدیــره و تمامــی کارکنان بانــک دی، تمامی 
تشریفات قانونی ثبت افزایش سرمایه و اخذ تأییدیه های 
لازم از بانک مرکزی در زمان مقتضی انجام شد و سازمان 
بورس هم پس از بررســی های لازم و اخذ مســتندات 
لازم، ســازوکار بازگشایی نماد بانک دی را فراهم کرده 

است.
 رشــد تنــوع درآمــدی بانک، اقدامات توســعه ای 
ایجادشده در بخش بین الملل و فناوری اطلاعات، رشد 
منابع سپرده ای، تدوین برنامه بودجه منظم در بانک و 
رصد مستمر فرایندها از مهم ترین اقداماتی است که به 
تحقق اهداف در چهارماه ابتدایی سال منجر شده است 
و پیش بینی می شــود شــاهد کسب سود عملیاتی و به 
صفر رســاندن زیان انباشته تا پایان سال جاری باشیم.  
در این مدت، کاهش بدهی بین بانکی و به صفر رسیدن 
بدهی به بانک مرکزی سبب شده است بانک دی امروز 
 به لحاظ شــاخص های عملیاتی در شــرایط مطلوبی 

قرار بگیرد. 
وی با اشــاره به اینکه همواره مجموعه بنیادشهید و 
امور ایثارگران و شرکت های وابسته به بانک و بنیادشهید، 
بــه عنــوان بازارگــردان حمایت های قابــل قبولی از 
ســهامداران و بازار داشــتند، گفت: با توجه به شناوری 
بیش از ۹0 درصدی سهام دی، قیمت آن کاملا وابسته 
به عملکرد بانک، رفتار سهامداران و شرایط بازار سرمایه 
اســت. وی افزود: از سهامداران انتظار می رود اطلاعات 
صحیح را از طریق مراجع رسمی بانک و سامانه ناشران 
بورس )کدال( دریافت کنند و درگیر شایعات کانال های 

فضای مجازی نشوند./ روابط عمومی 

تمدید مجوز فعالیت بزرگ ترین لیزینگ 
کشور از سوی بانک مرکزی ج.ا.

مجوز فعالیت شــرکت 
لیزینــگ پارســیان بــه 
تریــن  بــزرگ  عنــوان 
لیزینــگ کشــور از لحاظ 
حجــم عملیات از ســوی 
ج.ا.ا  مرکــزی   بانــک 

تمدید شد.
شــرکت لیزینگ پارســیان در سال گذشته موفق 
بــه دریافت مجــوز موقت فعالیــت از بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران شده بود و امسال نیز توانست 
با رعایت قوانین و مقررات توسط مدیران و کارکنان 
پرتلاش و با پشــتوانه اعتماد مشتریان مجوز فعالیت 

یک ســاله خود را از بانک مرکزی دریافت کند.
 شــرکت لیزینگ پارسیان از نظر حجم فعالیت در 
رتبه نخســت شــرکت های لیزینگ قرار دارد و سهم 
قابــل ملاحظــه ای از بازار لیزینگ کشــور را به خود 

اختصاص داده است.
این شــرکت هم اکنــون در بخش های خودروی 
ســواری )تولیــد داخــل و وارداتی(، ماشــین آلات 
ســنگین ، کالا ولوازم خانگی، تجهیزات بهره برداری 
از معــادن، تجهیــزات پزشــکی ، دندانپزشــکی و 
بیمارســتانی، صنایــع دریایــی و همچنیــن بخش 
پتروشــیمی ، تجهیــزات نفتــی و... فعالیــت دارد و 

تســهیلاتی را در این زمینه ارایه می دهد.
چشــم انداز لیزینگ پارسیان بر ایفای نقش ارتقاء 
اقتصادی و رفاه اجتماعی اســت که در حوزه ارتقاء 
اقتصــادی جامعه، مشــارکت در اجــرای طرح های 
اقتصادی خصوصی و ملّی از طریق تامین و واگذاری 
کالاهای سرمایه ای مورد نیاز طرح ها به کارآفرینان، 
فعــالان عرصه های تولید و ارائه خدمات و مراقبت از 
آنها اســت و در حوزه اجتماعی نیز چشــم انداز این 
شــرکت، مشــارکت در تامین و واگــذاری کالاهای 
ســرمایه ای و کالاهای بادوام مورد نیاز اقشار جامعه 
 اســت که ســطح رفاه خانواده های ایشــان را ارتقاء 

مــی دهد.  /  روابط عمومی 

خبر روایت علی اکبر ولایتی پیرامون ابعاد شخصیتی »احمد جبریل«نگاه
 علی اکبر ولایتی، وزیر اسبق امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران و مشاور رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در امور بین الملل که سابقه 
دوستی چندین  ساله با مرحوم احمد جبریل 
داشــته اســت در گفت وگویی تفصیلی با 
خبرگزاری تســنیم به بیان برخی خاطرات 
خود از وی و ابعاد شخصیتی این مبارز لبنانی 

پرداخت. 
ولایتی در بیان ابعاد شخصیتی جبریل با 
اشــاره به گرایش های شخصیتی او، گفت: 
»مرحــوم احمد جبریــل در ابتدا گرایش 
کمونیســتی داشت و اصلا معلم کمونیسم 
میان فلســطینی ها بود ولی با انقلاب ایران، 
درون او نیــز انقلابــی پدید آمد و به اســلام 
پیوست و من معتقدم ایشان شیعه بود. او در 
جمع عده ای از علما که ظاهرا به عرفات هم 
نزدیک بودند، گفته بود »من مسلمان شده ام 
ولی نه اسلام شما، بلکه اسلام امام خمینی«. 
آدم صریحــی هم بود و جزو یاران و حامیان 
همیشــگی جمهوری اســلامی محسوب 
می شد، بعداً هم که حزب الله تشکیل شد، از 
آنها حمایت کرد، اساساً هر حرکت اسلامی 
که در منطقه رخ می داد، احمد جبریل حامی 

آن بود . 
وی در ادامــه با بیــان خاطره ای از نقش 
جبریل در تقویت نظامی حزب الله لبنان در 

حاشــیه جنــگ 1۶روزه اظهــار داشــت: 
»اســرائیل سال 1۹۸2 جنگی را شروع کرد 
و تا بیروت هم آمد. ابتدا تشــکیلات امل که 
امام موسی صدر آن را پایه گذاری کرده بود 
و نیروهای شیعه و مخلص عضو آن بودند، با 
صهیونیســت ها مقابله کردند و بعد هم که 
نیروهــای انقلابی تــر رفتنــد و حزب الله را 
تشــکیل دادند. بنده و افرادی نظیر مرحوم 
آقــای محتشــمی پور، مرحــوم آقــای 
شیخ الاسلام، آقای اختری سفیر سابق مان 
در ســوریه و دیگــران از روز اول در جریان 
تشکیل حزب الله بودیم و این دوستان زحمت 
بسیار کشیدند. ما دیدیم همه وزرای خارجه 
غربی به حمایت از اســرائیل برخاســتند تا 
حزب الله را از بین ببرند. بنده مأمور شدم در 

دمشق مستقر شوم و هر کاری که می توانم 
بکنم، ۹ روز آنجا بودم، یک روز هم به مراکش 
رفتــم و با ملک حســن دیدار کــردم و از او 
خواســتم کاری بکند. در آن زمان هر کس 
می خواســت کاری را از پیش ببرد به دیدن 
ما می آمد. آن موقع صهیونیست ها از طریق 
جاسوس های شــان فهمیده بودند حزب الله 
1000 موشــک کاتیوشا دارد و روزی 100 
موشک هم شلیک می کند. آنها صبر کردند 
تا بعد از 10 روز، موشک های حزب الله تمام 
شــود ولی حزب الله در روز یازدهم هم 100 
موشــک دیگر شلیک کرد و روز دوازدهم و 
همین طور تا روز شــانزدهم که اســرائیل 
بالاخره دســتانش را بالا برد. کســی شاید 
پشت صحنه این را نداند که این موشک ها از 

کجــا می آمد، همــه آنها را احمد جبریل به 
حزب الله داد، انبارهایش را به  روی حزب الله 
بــاز کــرد و گفت »هر چقــدر می خواهید 
برداریــد«. ولایتــی با بیــان اینکه جبریل 
دیدارهای مکرری با رهبر انقلاب داشــت، 
گفــت: »احمد جبریل به راهی که می رفت 
اعتقاد داشت و می دانست چه می کند و راه 
نجــات فلســطین را در تبعیــت از رهبری 
می دید. نقش ایران هم در حمایت از مقاومت 
یــک نقــش ویژه اســت، شــما دیدید که 
شــخصیت برجســته ای مانند آقای هنیه 
صراحتــاً بعد از جنــگ 12روزه اخیر گفت: 
»همه آنچه به ما کمک شد از طرف جمهوری 
اســلامی ایــران بــود و لاغیــر«. او  گفت: 
»کشــورهایی مثل قطــر و مصر تنها برای 
میانجیگری آتش بس جلو آمدند ولی ایران 
بــود کــه به ما کمــک کرد«. بســیاری از 
مجموعه های مبارزان فلسطینی چه در غرب 
رود اردن، چــه در غزه و چه در اردوگاه ها به 
 نوعی خودشــان را منتســب به جمهوری 
اسلامی می دانند و بخش مهمی از این مساله 
مدیــون احمد جبریل اســت. خیلی روی 
موضــوع ایران حســاس بــود و اگر گاهی 
دشمنان جمهوری اسلامی به موضوعی که 
خــلاف انتظار از ایران بــود دامن می زدند، 
بلافاصله تماس می گرفت تا مطمئن شود . 

ایران دهمین فولادساز و دومین تولیدکننده آهن اسفنجی جهان
انجمن جهانی فولاد، ایران را دهمین کشور فولادساز 
و دومین تولیدکننده آهن اســفنجی جهان در ســال 

2020 میلادی اعلام کرد.
انجمــن جهانی فولاد اعلام کــرد ایران با تولید 2۹ 
میلیون تن فولاد خام در سال 2020 میلادی توانست 
در رتبه دهمین فولادساز برتر جهان قرار گیرد. مجموع 
تولید جهانی این محصول در سال گذشته میلادی یک 
میلیارد و ۸۷۷ میلیون و 500 هزار تن اعلام شده است.

چین با تولید یک میلیارد و ۶4 میلیون و ۸00 هزار 
تن برترین فولادساز جهان شد. هند و ژاپن نیز به ترتیب 
بــا تولید 100 میلیــون و 300هزار تن و ۸3 میلیون و 

200 هزار تن فولاد خام در رتبه های دوم و سوم جهان 
ایســتادند. همچنین در سال 2020 میلادی، ایمیدرو 
)با احتســاب شرکت های زیر مجموعه و تابعه( با تولید 
1۸ میلیون و ۹00هزار تن فولاد خام توانســت عنوان 
هجدهمین شــرکت برتر فولادســاز جهان را به خود 
اختصاص دهد. این در حالی اســت که گروه بائو چین 
با تولید 115 میلیون و 2۹0هزار تن برترین شــرکت 
فولادساز جهان در سال گذشته میلادی به ثبت رسید. 
آرســلور میتــال با تولیــد ۷۸ میلیون و 4۶0 هزار تن و 
شرکت HBIS Group نیز با تولید 43 میلیون و ۷۶0 
هزار تن فولاد خام به ترتیب در رتبه های دوم و ســوم 

جهان جای گرفتند.
بر پایه این گزارش، ایران توانســت در ســال 2020 
میــلادی بــا تولیــد 30 میلیــون و 200 هزار تن آهن 
اســفنجی همچنان عنوان برتریــن تولیدکننده آهن 
اســفنجی خاورمیانه و دومین تولیدکننده جهان را به 
خود اختصاص دهد. میزان تولید سال 201۹ میلادی 
2۸ میلیــون و500 هــزار تن به ثبت رســید. در مدت 
یادشــده، مجموع تولید جهانی آهن اســفنجی 10۶ 
میلیون تن به ثبت رسید. هند نیز با تولید 33 میلیون 
و ۶00 هزار تن از این محصول همچنان در صدر تولید 

آهن اسفنجی جهان ایستاد. / ایرنا

افزایش 10 برابری وام ازدواج در ۴ سال
معــاون  تندگویــان  محمدمهــدی 
ساماندهی امور جوانان گفت: از سال ۹۶ به 
بعد میزان وام ازدواج 10 برابر شده و امسال 
نیز مشکلی در صف دریافت وام طولانی مدت 

نداشتیم.
 در بحــث ازدواج موضوعــات اقتصادی 
ازجمله اشتغال و مسکن را داریم و موضوع 
دیگر مســائل فرهنگی و مدل نگرش نسل 
جدید اســت. حــوزه مســائل فرهنگی و 
آموزشی جزو وظایف ما است اما در مسائل 
اقتصادی در قالب ســتاد ســاماندهی امور 
جوانان و ستادهای استان ها این موضوعات 

را به دســتگاه ابــلاغ می کنیم و در صورت 
عدم عملکرد مناســب، گــزارش آن را به 
نهادهــای بالا دســتی می دهیم ، مجموع 
عملکرد چند سال گذشته و از سال ۹۶ به 
بعد نشــان می دهد که در بحث تسهیلات 
ازدواج هدفمند عمل شــده و شبکه بانکی 
به خوبی وارد عمل شد و از سال ۹۶ به بعد 
میزان وام ازدواج 10 برابر شده است و امسال 
نیز مشکلی در صف دریافت وام طولانی مدت 

نداشتیم.
ســال گذشــته و پس از 1۷ سال شیب 
نزولی ازدواج، شــاهد افزایش پنج درصدی 

ازدواج در کشــور بودیم و این نشان دهنده 
همــکاری نهادهــا بــا هــم و ناشــی از 
فرهنگ سازی ها و ترویج بحث ساده سازی 
ازدواج بوده اســت.  یکی از واقعیت ها این 
اســت که کرونــا منجر به حــذف برخی 
تشریفات زائد در ازدواج و کاهش هزینه ها 
شد و در نتیجه شاهد افزایش ازدواج بودیم. 
امیدوارم جوانان بحث فرزندآوری را نیز به 
تاخیــر نیندازند چرا که یکی از بحث های 
جدی ما کاهش جمعیت است و ما در یک 
شــیب خطرناک در حــوزه جمعیت قرار 
گرفته ایم.  پایش اخیر ما در تحلیل جوانان 

در ســن ازدواج نشــان می دهد که یکی از 
مشــکلات کشور بحث جنسیت است و به 
صــورت میانگین از هر 122 مرد متقاضی 
ازدواج 100 زن آمــاده ازدواج داریــم و این 
نســبت جنســیتی تاثیر بدی در آمارهای 
ازدواج خواهــد گذاشــت و در موضــوع 
فرزندآوری و کاهش فرزندان دختر هشدار 
دهنده است.  یکی از دغدغه های همیشگی 
بنده بحث مهاجرت و نگرانی از افزایش آن 
است و اگر آمار دختران ما در حوزه مهاجرت 
افزایش یابد شاهد نتایج بدی در امر ازدواج، 

فرزندآوری و جمعیت خواهیم بود./ ایرنا
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از ابتدای ســال جاری تا 20 تیرماه 1540 اظهارنامه 
واردات موز به وزن 15۹ هزار تن به گمرک ارائه شده که 
ارزش این محموله ها حدود 10۹ میلیون دلار بوده است. 
چند روز قبل، از ســوی گمرک ایران اعلام شــد، با وجود 
مصوبه ستاد تنظیم بازار در خصوص الزام صادرات سیب 
بــرای واردات موز، به دلیل سریع الفســاد بودن موزهای 
وارداتــی، بــا اخذ مجوزهای قانونی نســبت به ترخیص 

کانتینرهای موز اقدام کرده است.
بحــث واردات موز بدون صادرات ســیب که در اواخر 
ســال گذشته مورد تاکید ســتاد تنظیم بازار قرار گرفته 
بود، حاشیه ســاز شــده؛  در این خصوص مهرداد جمال 

ارونقی معتقد اســت، از ابتدای ســال جاری تا روز 20 تیر 
1540 اظهارنامــه واردات مــوز بــه وزن 15۹ هزار تن به 
گمــرک اظهار و کالای آن ترخیص شــده که ارزش این 
محموله هــا حــدود 10۹ میلیون دلار بوده اســت. مبدا 
صادرات این کالاها به ایران نیز کشــورهای، هند، ترکیه، 
فیلیپین و اکوادور هستند. وی با اشاره به اینکه، در مدت 
مشابه سال قبل 1۶3 هزار تن موز به ارزش 10۶ میلیون 
دلار وارد کشــور شــده، گفت: بر این اساس به لحاظ وزنی 
شاهد افت 2/3 درصدی و به لحاظ ارزی شاهد رشد 2/1۸ 

درصدی واردات موز هستیم.
به گفته معاون گمرک، اواخر ســال قبل ســتاد تنظیم 

بــازار در مصوبه ای اعلام کرد، واردات موز صرفا در مقابل 
صادرات ســیب انجام خواهد شــد. این درحالی است که 
واردکننــدگان موز ثبت ســفارش های واردات در مقابل 
صادرات و همچنین ثبت ســفارش از محل ارز صادرات 
خــود را بــه گمرک ارائه کردند. همچنین منشــا ارز این 
محموله هــا نیــز از محل برات یــا حواله مورد تایید بانک 
مرکزی قرار گرفته و کد رهگیری نیز از سوی بانک مرکزی 
صادر شده است. بر همین اساس گمرک با توجه به حقوق 
مکتسبه با اخذ 20 درصد حقوق ورودی در خصوص ثبت 
سفارش هایی که از محل صادرات موز انجام نشده بودند، 

نسبت به ترخیص محموله ها اقدام کرد. / تسنیم 

جزئیات تازه از ورود حاشیه ساز صدها کانتینر موز  به کشور

 دادســتان کل کشــور با تاکید بر اینکه به دنبال این هستیم که 
هرچه ســریعتر ایران به کنوانســیون حقوقی دریای خزر بپیوندد 
گفت:پیوســتن ایران به این کنوانســیون برای صیانت از محیط 
زیســت آن وهمکاری با 4عضو دیگر ضروری اســت.   کاظم جلالی، 
ســفیر جمهوری اســلامی ایران در روســیه به منظور ارائه نتایج 
برگزاری نخســتین اجلاس دادســتان های کل کشور های ساحلی 
دریــای خــزر که به میزبانی روســیه برگزار شــد، بــا حضور در 
دفترحجت الاســلام والمســلمین منتظری دادستان کل کشور با 

وی دیــدار و گفتگو کرد. 
در حاشــیه این دیدار حجت الاســلام والمسلمین منتظری در 
رابطه با نقش و جایگاه دادســتانی کل جمهوری اســلامی ایران در 

توسعه همکاری ها با کشور های ساحلی دریای خزر اظهار داشت:
5 کشــور ســاحلی دریای خزر )ایران، روســیه، ترکمســتان، 
قزاقســتان و آذربایجــان( می تواننــد ارتباطــات تنگاتنگــی در 

حوزه های مختلف با یکدیگر داشــته باشند. 
وی گفت: یکی از مباحث مهم بین دولت های کشور های ساحلی 
دریای خزر، رژیم حقوقی این دریا اســت که جمهوری اســلامی 
ایــران مقدمــات کار را برای پیوســتن به این کنوانســیون فراهم 

کرده، اما هنوز به مرحله امضاء نرســیده است. 
منتظــری افزود: امیدواریم با توجه به اهمیت موضوع در دولت 
 آینــده ایــن موضــوع در دســتور کار قــرار گیــرد و بــه نتیجه

 نهایی برسد. 

دولت آینده پیوستن ایران به کنوانسیون حقوقی دریای خزر را پیگیری کند 



www.etebar.net

دو شنبه 28 تیر ماه 1400، شماره 287

جامعه، فناوری11
ایجاداشتغال
مستقیمبرای
35۰هزارنفر

دراقتصاد
دانشبنیان

هفته نامه اقتصادی ایران
  سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری گفت: شکل گیری اقتصاد جدید با ابعاد بیش از 3۰۰ هزار میلیارد تومان و اشتغال مستقیم بالای 3۵۰ هزار نفر نتیجه توسعه علم و فناوری در 
کشور است ، چند سالی است که اصطلاحات جدیدی مانند صندوق های خطرپذیر، دانش بنیان ها و غیره وارد ادبیات پژوهش کشور شده است. شکل گیری زیست بوم بزرگی با بیش از هفت 
هزار شرکت دانش بنیان و خلاق، هم موید این موضوع است. بیش از ۶۰ صندوق پژوهش و فناوری ایجاد شده است و تعداد زیادی از صندوق بورسی که به تامین سرمایه ورود کرده اند همچنین 
انواع کارخانه های نوآوری و خیل عظیم جوانان که در ۱۰ هزار استارتاپ فعال هستند هم مستندات دیگری برای توسعه این فرهنگ در کشور است ،  یک حرکت جدید و جدی با گردش اقتصاد 
بالا در کشور راه افتاده است و برخی شرکت ها فروش های میلیاردی را تجربه کرده اند.  در حوزه زیست فناوری، نانو، هوایی، هوافضا، سلول های بنیادی، فناوری اطلاعات و ارتباطات، فناوری های 
دیجیتال و غیره سرآمد هستیم و مهم ترین دستاورد این سال ها در حوزه علم و فناوری توسعه شرکت ها، تولید محصولات با فناوری و فروش و تجاری سازی این محصولات است. مثلا در حوزه 

نانو فروشی بیش از 3 هزار میلیارد تومان را شرکت ها تجربه کرده اند.مفاهیم ایران ساخت و فناوری های خلاق هم حاصل همین تلاش ها است و امیدواریم این حرکت ادامه یابد/ ایرنا 

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: تجلیل از بزرگانی 
مانند آیت الله حسینی شاهرودی با هدف یافتن الگوهای 
امروز و فردا در حیات معنوی و اجتماعی جامعه انجام می 
شــود. ســید عباس صالحی در نخســتین همایش ملی 
نکوداشــت آیت الله العظمی فقید ســید محمود حسینی 
شاهرودی در شاهرود، اظهار داشت: وقتی از بزرگان سخن 
مــی گوییم نمی خواهیم به گذشــته برگردیم، بلکه برای 
آینده پایه گذاری می کنیم.بزرگانی چون آیت الله حسینی 
شــاهرودی در وجوه مختلفی الگوی امروز و فردای جامعه 
هستند و می توانند الگوهای دانش ورزی زمانه ما در اخلاق 
علمی و روش شناسی علمی باشند. وی با بیان اینکه بزرگانی 
مانند آیت الله حسینی شاهرودی به تاریخ نپیوستند، بلکه 
هنوز حیات جاودان علمی دارند، اضافه کرد: بزرگانی مانند 
آیت الله حسینی شاهرودی به ما الگوهای معنا و الگوهای 
فهم اینکه چرا و چگونه باید زندگی کرد یاد می دهند و باید 
از شــخصیتی که یک قرن حیات پربرکت داشــته اســت، 
بیاموزیم که چگونه بامعناتر زندگی کنیم و بخش دیگری 
از این مجالس برمی گردد به الگوهای اجتماعی که از بزرگان 
یاد می گیریم ،  این همایش گرچه دیر بود اما هر دیری را 
اگر باز فرصت یابی، به سود است ، در موارد مشابه نکوداشت 
ها هرگاه خدمت رهبر معظم انقلاب می رســیدیم، ایشان 
تأکید داشــتند کاری کنیم که این همایش ها محدود به 
اهل علم و حوزه نباشد و اعتقاد داریم شخصیت های علمی 
و دینی فقط الگوهای علمی برای حوزه های علمیه نیستند 
بلکه الگوی معنوی و زیست اجتماعی هستند و به همین 
دلیل فرآیند عمومی سازی کنگره با نگارش رمان، نمایشنامه 
رادیویــی و ثبــت قالب های گوناگون زندگی نامه آیت الله 
حســینی شــاهرودی رخ داد و برگزاری کنگره در 3 شهر 
شــاهرود، مشــهد و قم نیز فضاهای علمی مختلفی را در بر 

می گیرد.

خسارت ۹۰هزار میلیارد ریالی کرونا به  فرهنگ و 
هنر ایران

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در جمع خبرنگاران 
گفت: بر اســاس آخرین برآورد در پایان اردیبهشت ماه 
1400، خســارت کرونا به اقتصاد فرهنگ و هنر کشــور 
۹0هزار میلیارد ریال اســت. صالحی با بیان اینکه این 
میزان زیاد خســارت غیرقابل چشم پوشی و انکار است 
گفت: شرایط خاص دولت و مشکلات موجود، بر توانایی 
دولت در جبران این خسارات تاثیر منفی گذاشت با این 
حال به منظور پرداخت تسهیلات معیشتی به هنرمندان 
تــا حد توان تلاش شــد و 2هــزار و 400میلیارد ریال 
تســهیلات معیشتی حداقلی به هنرمندان آسیب دیده 
از کرونا پرداخت شده است. ۸0هزار نفر در صندوق هنر 
عضویت دارند که از این تعداد، حدود 20هزار نفر شاغل 
در جاهــای مختلــف و ۶0هزار نفرنیز بیمه شــده بیمه 
هنرمندان هستند. خبرنگاران به عنوان مشاغل پرخطر 
شناســایی شــده اند و از اولویت های واکسیناســیون 
برخوردارند، ثبت نام این افراد در حال انجام است و طی 
ماه های آینده با تامین واکسن، واکسیناسیون خبرنگاران 

انجام می شود.

خروج سرمایه های سرگردان از بازار طلا

عبــادا..  محمدولی کارشــناس بــازار طلا گفت: 
ســرمایه های موجــود در بازار طلا بــا اجرای قانون 
مالیات بر عایدی سرمایه از این بازار خارج می شود، 
اما این اتفاق بعد از مشــخص شــدن زمان و چگونگی 

این قانون رخ می دهد.
وی  بــه تاثیر اجرای مالیات بر عایدی ســرمایه و 
تاثیر آن بر معاملات بازار طلا و ســکه اشــاره کرد و 
گفــت: به محض اجرای مالیات بر عایدی ســرمایه، 
زمینــه رونــق در بــازار طلا و ســکه از بین می رود و 
شــاهد کاهش ورود ســرمایه های مردم به این بازار 

خواهیم بود.
 در ابتدا باید ســاز و کار مالیات بر عایدی ســرمایه 
مشــخص شــود، زیرا هنوز جزییات آن اعلام نشــده 
اســت و فعالان بازار از هیچ گونه اطلاعاتی نســبت به 
این موضوع برخوردار نیستند ، آیین نامه اجرایی این 
قانــون هنوز ابلاغ نشــده اســت و تاکنون هیچ کس 
نســبت بــه نحوه اجرای آن هیــچ اطلاعی ندارد، به 
همیــن دلیل بایــد منتظر ماند تا جزییات دقیق این 
قانون جدید مشــخص شــود ،  تاکنــون هیچ زمان 
مشخصی برای اجرای مالیات بر عایدی سرمایه اعلام 
نشده است، همین موضوع باعث ایجاد شک و تردید 
مردم برای سرمایه گذاری در این بازار و کاهش میزان 
ورود ســرمایه ها به بازار طلا و ســکه شده است، زیرا 
گمــان می کننــد اگر یکباره خبــر اجرای این قانون 
اعلام شــود به دلیل کاهــش قیمت ها با ضرر و زیان 

همراه می شوند.
وی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه در صورت 
خــروج ســرمایه ها از بازار طــلا، نقدینگی حاضر در 
اختیار مردم وارد کدام یک از بازارهای سرمایه گذاری 
در کشور خواهد شد، اظهار کرد: اکنون در این زمینه 
نمی تــوان پیش بینــی دقیقی ارائه کــرد اما به طور 
معمول ســرمایه ها جذب بازاری خواهند شــد که از 

جذابیت ســرمایه گذاری برخوردار باشند.
اگر در کشور ساماندهی قوی در حوزه طلا و سکه 
ایجاد نشــود، مســائل حاکم در این بازار در برخی 
مواقع باعث ایجاد چالش در این حوزه شــده اســت. 
همه آحاد مردم بر اساس موقعیت اقتصادی که دارند 
باید در امر اداره جامعه نقش داشته باشند و ازطریق 
 پرداخــت مالیــات بــه ایــن امــر مهــم کمــک 

کنند. / بازار سرمایه

پرداخت  سود  سهامداران شرکت صنایع 
خاک چینی ایران

بانک صادرات ایران طی 
اطلاعیــه ای اعــلام کــرد 
تمامی ســهامداران شرکت 
»صنایع خاک چینی ایران« 
با نماد »کخاک« می توانند 
از روز پنج  شــنبه 1۷ تیرماه 
1400 به مدت یک ســال 

برای دریافت سود سهام این شرکت در سال مالی منتهی 
به 30 اســفندماه ۹۹ به شــعب بانک صادرات ایران در 
سراســر کشور مراجعه کنند. به گزارش روابط عمومی 
بانــک صــادرات ایران، در این اطلاعیه از ســهامداران 
شرکت »صنایع خاک چینی ایران« خواسته شده ضمن 
مراجعه حضوری به شعب بانک صادرات ایران در سراسر 
کشــور، بــا ارائه اصــل کارت ملی یا شناســنامه و کد 
سهامداری )کد بورسی( نسبت به دریافت نقدی یا واریز 

آن به حساب های سپهری خود اقدام کنند.
 علاوه بر این، پرداخت سود سهام افراد کمتر از 1۸ 
سال، پس از احراز هویت کامل و دریافت کپی شناسنامه، 
صرفاً به ولی )پدر( بلامانع خواهد بود. پرداخت ســود 
سهام به نماینده قانونی سهامدار تنها با ارائه وکالت نامه 
رســمی معتبر به همراه اصل کارت ملی یا شناســنامه، 
گواهی نقل و انتقال ســپرده ســهام سازمان بورس و یا 

اعلام شفاهی کد بورسی سهامدار امکان پذیر است.

بزرگانی چون آیت الله شاهرودی، 
الگوی اخلاق، دانش ورزی و زیست 

اجتماعی ما هستند

خبر بومی سازی روغن نورد با تکنولوژی پیشرفته و روز دنیا در ناحیه نورد سردخبر
محســن اســتکی در گفــت وگو با 
خبرنگار فولاد اظهار کرد: این روغن نورد 
یکی از اســتراتژیک ترین مواد مصرفی 
ناحیه نورد ســرد است که انحصار تولید 
آن تنها در اختیار چند شــرکت اروپایی 
و آمریکایی بوده و با تکنولوژی پیشرفته 
و روز دنیا و با همت و تلاش متخصصان 
 در شــرکت فولاد مبارکه بومی ســازی

 شده است.
وظیفه اصلی خط نورد تاندم پیوسته 
کاهش ضخامت ورق ورودی به ضخامت 
خواسته شــده مشتری است که یکی از 
مواد مصرفی اســتراتژیک مورداستفاده 
در خطوط نورد سرد برای این کار، روغن 
نورد است که با ترکیب با آب و با قابلیت 
امولسیون شدن و پاشش در هنگام نورد 
ورق توســط نازل های تعبیه شده در هر 
پنج قفســه نورد فرایند کاهش ضخامت 
و نــورد ورق هــای فــولادی را در دمای 

محیط ممکن می سازد.
مدیر محصولات ســرد شرکت فولاد 
مبارکه  خاطرنشان کرد: این روغن دارای 
خواص فیزیکی و شیمیایی ویژه ای است 
و در حقیقــت روان کاری و خنک کاری و 
کاهــش توان مصرفی )بــرق مصرفی( 
به منظــور کاهــش ضخامت های بالا را 
فراهــم می آورد. همچنیــن المان های 
 )Additives( افزودنی بــه روغن نورد
موجب محافظت ســطح ورق نورد شده 
و از خوردگی و اکسید شدن سطح ورق 
جلوگیــری می کنــد و از طرفی  با کلیه 
تجهیــزات خطوط نــورد  و به خصوص  

آب بندها سازگاری دارد.
 بــا عنایت به اهمیــت این روغن در 
فراینــد نــورد و تأثیر مســتقیم آن بر 
پارامترهــای تولید، به منظور ارتقای این 

پارامترهــا و همچنین به منظور افزایش 
تعــداد تأمین کننــدگان داخلی و ایجاد 
رقابــت بین تأمین کنندگان و همچنین 
ارتقای کیفیت و تکنولوژی تولید روغن 
نورد، ساخت و استفاده از این روغن نورد 
 AdvancedDispersion(اADT
Technology( با تکنولوژی پیشرفته 
و روز دنیا در دستور کار ناحیه نورد سرد 
قــرار گرفت که خوشــبختانه به نتیجه 
رســید و مزیت هــای فنــی و اقتصادی 
زیادی نسبت به روغن های نورد قدیمی تر 
از نوع امولسیون دارد. وی علت دیگر این 
رویکرد را افزایش کیفیت ورق های بدنه 
خــودرو در پاســخ بــه درخواســت 
خودروســازهای کشور دانست و  اظهار 
امیدواری کرد  با انجام این فعالیت عدد 
تمیزی بیشــتر در خط تاندم پیوســته 

حاصل گردد.
رویه هــای  ایــن روغــن طبــق   
پیش بینی شــده که به منظور شناسایی 
تأمین کنندگان توانمند و تأیید کیفیت 
روغــن مــورد ادعــای تأمین کنندگان 
داخلی اســت توســط کارشناسان فنی 
نورد سرد و آزمایشگاه فولاد مبارکه مورد 
بررســی های اولیه قرار گرفت  و  در این 

مسیر همکاری تنگاتنگ مدیریت خرید 
مواد مصرفی و همکارانشان به سرعت و 
کیفیت دســت یابی بــه این مهم کمک 

شایانی نمود.
 به دلیل حساسیت های کمی و کیفی 
موجود در خط تاندم  و با توجه به شرایط  
روغن و تفاوت هایی که با روغن های قبلی 
داشــت، لازم بود فعالیت های تعمیراتی 
و آماده ســازی در قســمت های مختلف 
سیستم امولســیون و قفسه های تاندم 
میل انجام پذیرد که با تعریف پروژه های 
داخلی در خط و همچنین پروژه اصلاح 
محــل جمــع آوری امولســیون در زیر 
قفســه های نورد، ایــن مهم در چند ماه 
آخر منتهی به ســال 13۹۹ و اوایل سال 
1400 بــا تلاش همکاران در خط تاندم 
انجام شد و مقدمات لازم به منظور امکان 
استفاده از این روغن فراهم گردید و طی 
برنامه ریزی مشخص و با در نظر گرفتن 
ریســک های مربوطه و پیش بینی های 
لازم ، از اواخر اردیبهشت ماه سال 1400، 
تســت عملیاتی روغــن ADT در تاندم 
آغــاز گردید و عملا در خردادماه جاری 
در خط تاندم استفاده گردید و هم اکنون 
بــا گذشــت بیش از یک مــاه با تلاش و 

کوشــش همکاران در خط تاندم، نتیجه 
تست با  موفقیت همراه شد.

  نتایج اولیه کیفی و فنی اســتفاده از 
روغن نورد ADT  با بهبود شــرایط نورد  
همــراه بــوده که بــا تمرکز بــر تولید 
محصولات خاص و ویژه مانند ورق بدنه  
خودرو، امید اســت با گذشــت زمان و 
افزایش تجربه اســتفاده از این روغن در 
تاندم پنج قفسه ای  بتوان از ظرفیت های 
موجــود در این نوع روغن، با تکنولوژی 
جدیــد، در جهت ارتقــای پارامترهای 
کمــی و کیفی در محصولات تاندم بهره 

برد.
یکــی  دیگــر از نتایج ایــن موفقیت 
حاصل شده انعطاف پذیری بیشتر ناحیه 
نورد ســرد در انتخــاب نوع روغن نورد، 
بسته به نیاز عملیاتی خود است؛ چراکه 
خطوط نورد سرد فولاد مبارکه هم اکنون 
بــا وجود دو تأمین کننده و دو نوع روغن 
متفــاوت و بــا ایجــاد رقابــت بیــن 
تأمین کننــدگان و گریز از انحصار حتی 
در تولید داخلی روغن نورد، به شــرایط 
پایدارتــری ازنظر تأمین روغن و ارتقای 
پارامترهــای فنی آن دســت پیدا کرده 
اســت.   اســتکی در پایان از حمایت ها و 
پیگیــری  ویــژه مدیریت نورد ســرد و 
همــکاری صمیمانــه و حضور پرتلاش 
همکاران در ناحیه نورد سرد ، به خصوص  
همکاران شاغل در خط نورد و گروه فنی 
تولید نورد سرد و همچنین از واحدهای 
خرید مواد مصرفی ،آزمایشــگاه، کنترل 
مواد و دیگر واحدهای درگیر قدردانی  و 
ابــراز امیدواری کرد تــا این موفقیت ها 
راهــی بــرای تــداوم شــعار »تولید، 
 پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها« در ســال

 1400 باشد.

بانک مرکزی جزئیات تعهدات ارزی را اعلام کند
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، 
دویســت و چهلمین جلســه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت به ریاســت حســن روحانی برگزار شــد در ادامه 
جلســه ، گزارش بانک مرکزی از وضعیت رفع تعهدات 
ارزی صادرکنندگان و واردکنندگان در سال های ۹۷ و 
۹۸ ارائه شــد. براســاس این گزارش در سال ۹۷، بالغ بر 
۹5 درصد ارز تأمین شده با نرخ ترجیحی برای کالاهای 
اساسی و دیگر واردات مورد نیاز کشور، به صورت کالا و 
خدمات به کشــور وارد و رفع تعهد ارزی شــده اســت و 
موارد عدم رفع تعهد به سازمان تعزیرات و مراجع قضایی 

ارجاع شده است.
رئیس جمهوری با اشاره به برخی ابهامات و اظهارات 

درخصــوص دریافت ارز از ســوی اشــخاص حقیقی و 
حقوقی و چگونگی رفع تعهدات آنان در فضای عمومی 
و جامعه گفت: بانک مرکزی می بایست با شفافیت، دقت 
و جزئیات، میزان تعهدات ارزی و تعهدات رفع شــده را 
بــه تفکیک در ســال های مختلف اعــلام کند و در این 
خصوص با توجه به شبهات مختلفی که ایجاد شده است، 
شفاف ســازی کند. در این جلســه وزیر نیرو، گزارشی از 
طرح هــای آب شــیرین کن ارائــه کرد که بــا توجه به 
حساســیت طرح های تأمین آب تأکید شــد ، سیاست 
حمایت از طرح های تأمین آب شرب بویژه در استان های 
کم برخوردار عملکرد مثبت و ملموســی داشــته  و از 
طرح های موفقی بوده است که از منابع صندوق توسعه 

ملی و منابع بانک ها برخوردار شده و دولت نیز با توجه 
به مشــکلات تحریمی، در مورد پرداخت اقســاط آنها 
حمایت لازم را به عمل آورده است. رئیس جمهوری در 
این باره گفت: با توجه به جدی شدن مشکل آب و لزوم 
برخورداری مردم از آب ســالم، دولت از چند ســال قبل 
طرح های احداث آب شیرین کن را بخصوص در مناطقی 
از کشور که بیشتر با مشکل آب شیرین روبه رو هستند، 
در دســتور کار قرار داد و طرح هایی با ســرمایه گذاری 
بخش خصوصی یا مشارکت این بخش اجرایی کرد که 
نیازهــای آبــی مناطق درگیر کم آبی را تأمین می کند و 
ایــن اولویــت کماکان در دســتور کار دولت و صندوق 

توسعه ملی قرار دارد.

یوسف رضاپور، مدیرعامل شرکت آب منطقه ای تهران از ممنوعیت کشت تابستانه در استان تهران خبر داد و گفت: از 100درصد مصرف آب 
۹0درصد مربوط به بخش کشاورزی، ۸ درصد شرب و بهداشت و 2درصد صنعت است و سهم استان تهران در مصرف آب به 42درصد می رسد. 
در حال حاضر دو برابر سد امیرکبیر در حجم ذخایر سدهای تهران که وظیفه تامین آب شرب را به عهده دارند، نسبت به زمان مشابه سال گذشته 
کاهش داریم و به رغم محدودیت هایی که وجود دارد با تعامل با بخش های مختلف مصرف به نحوی برنامه ریزی کرده ایم که امسال دچار مشکل 
نشــویم که در این زمینه از مردم می خواهیم در کاهش مصرف، دقت لازم را داشــته باشــند. وی با تاکید بر این که جیره بندی آب روش مناســبی 
نیســت و هدرروی آب افزایش می یابد، گفت: در شــرق تهران مشــکل بیشــتر از غرب تهران اســت و اگر لازم باشد چاه بحران ایجاد می کنیم یا آب 

چاه های کشاورزی را با کیفیت مطلوب می خریم.

مجتبی عالی، مدیرعامل اتحادیه سراسری دامداران کشور با بیان این که عرضه دام مولد به کشتارگاه تهدید ذخایر ژنتیکی و تولید در آینده است، 
گفت: »به دلیل این که دامداران خوراک مورد نیاز دام را به قیمت چند برابر از بازار آزاد تهیه می کنند، تولید برای آنها به جای سود ضرر می دهد.« وی 
با بیان این که از ســامانه بازار گاه برای یک رأس گاو، یک کیلوگرم جو می دهند، در حالی که 15 کیلوگرم نیاز یک رأس دام اســت، گفت: »قیمت دام 
زنده حدود 45 تا 50 هزار تومان اســت، اما هر رأس دام زنده برای دامدار ۸0 هزار تومان تمام می شــود؛ در حقیقت در هر کیلو حدود 30 تا 35 هزار 
تومان ضرر می کنند، اما دولت برای گوشــت یخ زده وارداتی کیلویی 130 هزار تومان می پردازد. با توجه به مشــکلات دامداران، آنها دام های مولد را به 
بازار می فرســتند که بهترین ذخایر ژنتیکی هســتند و این هشــداری برای تولید کشــور اســت. اگر شرایط با این روند پیش برود، مدتی بعد تولید گوشت 

در کشور با مشکلات جدی مواجه خواهد شد.«

کمآبیراجدیبگیریم عرضهداممولدبهکشتارگاه،تهدیدذخایرژنتیكیاست
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در بهار سال جاری، بانک ها بیش از یک 
میلیارد انواع کارت بانکی صادر کرده اند که 
در مقایسه با سال گذشته تقریبا 15 درصد 

بیشتر شده است.
از ابتدای ســال جاری تــا پایان خرداد 
بانک هــا معادل یک میلیارد و 1۸۹ میلیون 
و ۹۹4 هــزار و 53۶ عــدد کارت بانکی در 
قالب کارت برداشت، اعتباری، هدیه و کارت 
پول الکترونیک صادر کرده اند که در مقایسه 
بــا صدور یک میلیــارد و 33 میلیون و ۹۷ 

هزار و 53۷ کارت بانکی در ســال گذشــته 
تقریبا 15 درصد بیشتر شده است. بررسی 
آمار بانک مرکزی نشــان می دهد که بانک 
ملی در رده نخست صدور انواع کارت بانکی 
قرار دارد. از سوی دیگر، در بهار سال جاری 
بالــغ بر ۷۸4 میلیــون و 311 هزار و 32۸ 
عدد کارت بانکی از نوع برداشــت در شبکه 
بانکی صادر شده که بانک ملی ایران با تعداد 
13۶ میلیــون و 122 هــزار و 3۷۹ کارت، 
بیشــترین صدور کارت برداشــت در میان 

بانک ها و موسسات اعتباری کشور را داشته 
اســت. بانک های صادرات، ملت و ســپه در 
رده های بعدی قرار دارند و بانک خاورمیانه 
کمترین تعداد کارت برداشــت را در شبکه 
بانکی صادر کرده اســت. همچنین، تا پایان 
فصل اول امسال بالغ بر 1۶ میلیون و ۹۹1 
هزار و ۷2۸ عدد کارت بانکی از نوع اعتباری 
در شبکه بانکی صادر شده که بانک ملت با 
تعــداد چهار میلیــون و 223 هزار و 2۸1 
عددکارت، بیشترین صدور کارت اعتباری 

در میان بانک ها و موسسات مالی و اعتباری 
کشور را داشته است. علاوه براین، آمار بانک 
مرکزی نشان می دهد 3۸2 میلیون و ۶۹5 
هــزار و 44۸ عــدد کارت خرید یا هدیه در 
سطح کشور توسط شبکه بانکی صادر شده 
کــه بانــک ملی ایران با صدور ۹۸ میلیون و 
4۹۶ هــزار و ۶۶۶ عدد کارت هدیه در رتبه 
نخســت این جدول قرار گرفته و پس از آن 
نیــز بانک های پارســیان و ملت قرار دارند. 
طبق این گزارش، معادل پنج میلیون و ۹۶0 

هزار و 124 عدد کارت پول الکترونیک نیز 
توســط بانک ها و موسسات مالی و اعتباری 
در بهــار 1400 صادر شــده که عمده بازار 
کارت پول الکترونیک در اختیار بانک ملت 
است. در آخر لازم به ذکر است که ماه های 
خــرداد و فروردین به ترتیب با صدور 3۹۸ 
میلیــون و 42۶ هزار و 15۷، 3۹5 میلیون 
و 2۹5 هــزار و 1۶1 عدد انواع کارت بانکی 
بیشــترین و کمترین آمار صدور کارت های 

بانکی را به ثبت رسانده اند. / ایلنا 

صدور کارت های بانکی از یک میلیارد گذشت

شناسایی 70 مزرعه بیت کوین در تهران
فرمانــده انتظامــی تهران بــزرگ درباره برخورد 
پلیس با اســتخراج رمزارزهــا گفت: پیش از این نیز 
اعــلام کــرده بودیم که پلیس با هرگونه اســتخراج 
غیرقانونــی رمز ارز برخــورد خواهد کرد و در همین 
راستا از وزارت نیرو خواستیم محل های مشکوک به 
استخراج رمزارز را به پلیس اعلام کند. سردار حسین 
رحیمی با اشــاره به قطعی های اخیر برق در تهران و 
دیگر شــهرهای کشــور گفت: آنچه در تهران رخ داد 

ایــن بــود که با قطع بــرق اقدامات پلیس در 2 حوزه 
افزایــش پیدا کرد؛ یکــی افزایش حضور ماموران در 
تقاطع هــا و... در پــی قطعی برق و دیگری اقدامات ما 
برای مقابله با اســتخراج غیرمجاز رمزارزها. فرمانده 
انتظامی تهران بزرگ در عین حال از طرح ویژه پلیس 
بــرای برخورد با اســتخراج رمــز ارز خبر داد و گفت: 
همان طــور که آقــای رئیس جمهور نیز اعلام کردند 
اســتخراج رمز ارز تا پایان شــهریورماه ممنوع است. 

پلیــس نیــز طــرح ویــژه ای را بــرای برخــورد با 
اســتخراج کنندگان رمزارزها در دستور کار خود قرار 
داد و از زمــان اجــرای آن در روزهــای اخیر تاکنون 
بیش از ۷0 نقطه در تهران که به محلی برای استخراج 
رمز ارزها بدل شده بود، شناسایی شده است. رحیمی 
بــا بیــان اینکه با عاملان این اقدام نیز برخورد شــده 
اســت، گفت: اجرای این طرح همچنان با حساسیت 

و قوت ادامه خواهد داشــت. / فارس



جریانآبزایندهرود
اززمانبازگشایی
سدنکوآبادبهمدت
۱۰روزبرای
کشاورزانشرقاست

اقتصاد،انرژی 12

www.etebar.netwww.etebar.net

دو شنبه 28 تیر ماه 1400، شماره 287

هفته نامه اقتصادی ایران
محمود چیتیان سرپرست معاونت حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان با اشاره به اینکه  سد نکوآباد برای تحویل حقابه کشاورزان شرق اصفهان باز شد، گفت: جریان زاینده رود از زمان بازگشایی 
سد نکوآباد به مدت ۱۰ روز برای کشاورزان شرق است و احتمال دارد حدود ده روز آب در اصفهان جاری باشد. وی  با اشاره به اینکه خروجی سد نکوآباد برای تحویل حقابه کشاورزان شرق اصفهان  افزایش یافت، 
اظهار کرد: جریان آب زاینده رود از زمان بازگشایی سد نکوآباد به مدت ۱۰ روز برای کشاورزان شرق است و احتمال دارد حدود هشت روز زاینده رود در اصفهان جاری باشد.مطابق اسناد موجود با توجه به اینکه 
حقابه کشاورزان شرق بیش از غرب اصفهان است، حجم آب رهاسازی بیشتر خواهد بود.وی با اشاره به اینکه ذخیره سد زاینده رود 388 میلیون مترمکعب است، ورودی سد زاینده رود ۱۱ و خروجی سد 7۵ مترمکعب 
بر ثانیه است.او درباره برخی نگرانی ها بابت تامین آب شرب و مطالبه شرکت آبفا برای تکمیل هر چه سریعتر فاز اول سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ، گفت: تقریبا ۹۵ درصد فاز اضطراری سامانه دوم اصفهان 
بزرگ به اتمام رسیده و امیدواریم تا پایان تیر ماه حجم آبی را از طریق این سامانه برای تامین آب شرب اصفهانی ها تامین کنیم.شرکت آب منطقه ای اصفهان به صورت شبانه روزی برای اجرای هر چه سریع تر فاز 
اضطراری سامانه دوم اصفهان بزرگ تلاش می کند. درحال حاضر شرکت آب منطقه ای با ظرفیت کامل آب را تحویل تصفیه خانه باباشیخعلی می دهد تا در اصفهان با کمترین قطعی آب شرب مواجه شویم.خروجی 

آب از سد زاینده رود از عصر نهم تیرماه براساس مصوبات کارگروه سازگاری با کم آبی با حجم محدودی صرفاً برای جلوگیری از خشک شدن درختان باغات غرب استان افزایش یافت. / روابط عمومی
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 عزم جدی سپاه برای کمک 
به رفع چالش آب

فرمانده کل ســپاه از عزم جدی برای کمک به رفع چالش 
آب در کشور خبر داد و گفت: دانشگاه جامع امام حسین)ع( 
اقدام ارزشــمندی را در حوزه غلبه بر مشــکل کم آبی و بی آبی 
انجام داده اســت که در روزهای آینده از این دســتاورد بزرگ 
رونمایی خواهد شد. سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، 
فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی در نشست با 
فرماندهان سپاه های استانی که در ستاد فرماندهی کل سپاه 
برگــزار شــد، با بیان اینکه در ایــن روزها همزمان از 2 پدیده 
اوج گیری مجدد بیماری کرونا و کم آبی رنج می بریم، گفت: در 
عرصه مقابله با بیماری کرونا که بخشــی از کشــور ما را در فاز 
پنجم تحت تاثیر قرار داده است؛ با نوید هایی که درباره حجم 
واکسیناسیون داده شده است به فضل الهی در آینده نزدیک 
شــاهد حرکت بزرگی در واکســینه کردن مردم خواهیم بود. 
فرمانده کل ســپاه در حاشــیه این نشست با بیان اینکه پدیده 
خشکســالی و کم آبی موضوعی اســت که زندگی مردم را این 
روزها تحت تاثیر قرار داده است، گفت: همایش امروز به منظور 
ســاخت نقطه عزیمت جدید برای نقش آفرینی هرچه بیشتر 
فرماندهان سپاه های استانی و آحاد پاسداران و بسیجیان در 
ادامه طرح شهید سلیمانی، مشارکت جدی در واکسیناسیون 
بیماری کرونا و نیز بسیج ظرفیت ها برای آبرسانی به نقاط دارای 
مشکل کم آبی و ایجاد عزم ملی در بسیج امکانات و ظرفیت های 
سپاه برای رفع مشکل کم  آبی برگزار شد. سرلشکر سلامی از 
ورود ســپاه برای کمک به رفع چالش آب در کشــور خبر داد و 
گفت: دانشگاه جامع امام حسین علیه السلام اقدام ارزشمندی 
را در حوزه غلبه بر مشکل کم آبی و بی آبی انجام داده است که 
در روزهای آینده از این دســتاورد بزرگ رونمایی خواهد شد. 
وی همچنین از در اختیار قرار دادن ظرفیت های بیمارستانی 
ســپاه برای کمک به مردم بویژه در شــهرهای دارای وضعیت 
قرمز خبر داد و گفت: امروز در اســتان سیستان و بلوچســتان 
نیروی زمینی ســپاه با اســتقرار 2 بیمارســتان سیار در کنار 
بیمارســتان ثابت و آبرسانی به مناطق مختلف چتر حمایتی 
خود را گسترانیده است. همچنین نیروی دریایی سپاه در استان 
هرمزگان یک بیمارستان سیار را در کنار بیمارستان های ثابت 
گسترش خواهد داد. در سایر نقاط کشور نیز اراده جدی برای 
مقابله با بیماری کرونا و کمک به وزارت بهداشت و دانشگاه های 

علوم پزشکی وجود دارد.  / فارس 

تقدیر از ۵۹ نخبه کشور در پنجاه و 
نهمین سالگرد تأسیس بنیاد البرز 

مهندس حیدر ارشــدی مدیرعامل بنیاد فرهنگی البرز از 
برگــزاری همایــش ملی جایزه البرز همزمان با پنجاه و نهمین 
ســالگرد تأســیس بنیاد البرز و با هدف تقدیر از 5۹نخبه کشور 
شامل دانشمندان، مخترعان، طلاب، دانشجویان و دانش آموزان 
در نیمه مرداد ماه امسال خبر داد و گفت: جایزه البرز، جایزه ای 
برخاسته از ایمان، انگیزه و اراده است که امید می رود راهنما و 
شــوق آفرین بوده و موجب تقویت روحیه و اراده دانش پژوهی 
جامعه باشــد.    حســینعلی البرز در سال 1342شمسی تمامی 
اموال خود را با تأسیس بنیاد البرز به منظور توسعه فرهنگ علم 
و دانــش، حمایت از دانشــمندان، مخترعان، دانشــجویان و 
دانش آموزان برتر کشور وقف کردند تا برای تسکین آلام بشری، 
رفاه زندگی انســانی و ارتقای حیثیت ایران در جامعه جهانی، 
عزت و افتخار کسب کنند.   بیش از نیم قرن از عمر اقدامی که 
زنــده یــاد البرز بنا نهاد، می گــذرد و در این مدت، صدها نفر از 
دانشمندان، پژوهشگران و نخبگان علمی و فرهنگی کشور، مورد 

تشویق و حمایت این بنیاد قرار گرفته اند. 
 امــروز جامعــه ما بیش از هر زمــان دیگری به ترویج ایده و 
اندیشــه زنده یاد البرز نیاز دارد تا خیرین و واقفین در مســیر 
پیشرفت علمی کشور، مشارکت بیشتری داشته باشند تا شاهد 
شکوفایی هرچه بیشتر استعداد نخبگان علمی کشور و اعتلای 
نام ایران باشیم.  بدون شک جایزه البرز به دلیل سابقه و قدمت 
از یک سو و به سبب گستردگی و فراگیری در کل کشور و میان 
آحاد مختلف جامعه، نقش مهمی در اعتلای هویت ملی کشور 
دارد و به دلیل ماهیت و بنیان وقفی خود، ریشــه در اعتقادات 
دینی مردم دارد؛ به همین دلیل اعتباردهی مناسب به این جایزه 
موجب ارتقای ســطح علمی کشــور از طریق تشویق جوانان به 
کسب علم و تجلیل از مقام عالمان خواهد شد.  مهندس ارشدی 
افزود: در سال 1400شاهد اعمال تغییراتی در جایزه البرز هستیم 
که شامل طراحی ساختار دبیرخانه جایزه البرز از جمله »تشکیل 
شــورای عالی سیاســتگذاری جایزه البرز با حضور دانشمندان 
برگزیده دوره های قبلی، تشکیل دبیرخانه هیات انتخاب با حضور 
چهره های ماندگار علمی و پژوهشی از دانشگاه های سراسر کشور 
در رشــته های مختلف، تشــکیل دبیرخانه اجرایی با ماموریت 
پشتیبانی روابط عمومی و تشریفات«، »افزایش رقم نقدی جایزه 
البرز« و »الگو شدن جایزه البرز در چارچوب جهانی برای دیگر 

جایزه های علمی کشور« است.  / ایسنا 

جلوگیری از تعارض منافع در جامعه 
مانع تبعیض و فساد می شود

مصطفی ســالاری مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی  
تعارض منافع را منشــأ تبعیض و فســاد دانست و گفت: در 
بسیاری از کشورهای دنیا وضع قوانین رفع تعارض مدیران 
سازمانی مورد توجه قرار گرفته است از این رو ما نیز باید با 
وضــع قوانیــن و مقررات زمینه بروز تبعیض را از بین ببریم. 
او با اشــاره به اهمیت مدیریت تعارض منافع در ســطوح 
مختلــف، از خــرد تا کلان افــزود: رفع موانع برای مدیریت 
تعارض دارای اهمیت است و باید از مصادیق آن جلوگیری 
کرد. کشــور ما در زمینه تعارض منافع سابقه طولانی دارد. 
بــرای مثال قانــون منع مداخلات وزرا و کارکنان دولت در 
قراردادهای دولتی که در دهه 40 تصویب شــد از مصادیق 

تعارض منافع در پیشینه کشور ماست.
در همین راســتا ما در ســازمان تأمین اجتماعی در وهله 
نخســت بخشنامه ای را تدوین کردیم تا در سطوح مختلف 
از تعارض منافع سازمانی جلوگیری کنیم. مدیریت تعارض 
منافع را می شــود در موارد متعدد و گسترده ای پیش بینی 
کرد و ما این موارد را در بخشــنامه مدیریت تعارض منافع 
در نظر گرفته ایم. همچنین کمیته ای تشکیل خواهیم داد 
تا موارد احتمالی را در این زمینه شناســایی و بررســی کند 
تــا بتوانیم جلوی تخلفات را بگیریم. ســالاری افزود: برای 
تدوین این بخشــنامه از همکاری پژوهشگران، متخصصان 
و کارشناسان این حوزه بهره گرفته شده است و در آینده ای 
نزدیک تألیفات پژوهش های علمی در حوزه تعارض منافع 
منتشر خواهد شد. ما مدعی نیستیم این کار بی نقص خواهد 
بود اما گامی اســت به ســمت یک کار بزرگ تا بتوانیم از 
تعــارض، تبعیض ها و فســاد جلوگیــری کنیم. همچنین 
معتقدیم صدور بخشــنامه تعارض منافع در دســتگاه های 

اجرایی دیگر نیز قابل تصور است.
وی در مــورد زمــان واریز مابه التفــاوت افزایش حقوق 
فروردیــن 1400 گفت: هزینــه قابل توجهی برای افزایش 
حقوق ماه نخســت امسال متحمل شدیم اما این اولین گام 
برای تأمین بموقع منابع مالی ســازمان است. ما امیدواریم 
بتوانیم برای دو الی ســه ســال آینده نیز این منابع مالی را 
پیش بینــی کــرده و تا پایان کار دولت منابع مالی را تأمین 

کنیم./ روابط عمومی

معافیت خدمات حمل ونقل بار از 
مالیات بر ارزش افزوده

 مدیرکل حقوقی سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
گفــت: بر اســاس قانون جدیدمصــوب خردادماه مجلس 
شورای اسلامی، »خدمات حمل ونقل )اعم از بار و مسافر( 
درون و برون شهری و بین المللی جاده ای ریلی و دریایی« 

از مالیات بر ارزش افزوده معاف شــد.
حجت الــه فلاح مدیرکل حقوقی ســازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای گفت: براساس بند 13 از بخش »ب« 
مــاده ۹ قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب 1400/3/2 
مجلس شــورای اسلامی، »خدمات حمل ونقل )اعم از بار 
و مســافر( درون و برون شهری و بین المللی جاده ای ریلی 
و دریایی« از مالیات بر ارزش افزوده معاف شده است. وی 
افزود: مطابق بند 12 ماده 12 قانون مالیات بر ارزش افزوده 
مصوب 13۸۷ »خدمات حمل ونقل عمومی مسافری درون 
و برون شــهری جاده ای، ریلی، هوایی و دریایی« معاف از 
پرداخــت مالیات بر ارزش افزوده شــد، اما بخش خدمات 
حمل ونقل کالا مشمول این معافیت نبود.  هرچند تمامی 
ذی نفعان بخش بار شــامل شرکت ها، رانندگان و صاحبان 
کالا از این معافیت بهره مند خواهند شد، لیکن از آنجا که 
مطابق ماده ۷ قانون، نرخ مالیات ۹ درصد از ماخذه محاسبه 
مالیــات تعیین شــده و در مواردی کــه جابه جایی کالاها 
براســاس قرارداد حمل با وســایل نقلیه متعلق به شرکت 
حمل ونقلی صورت می پذیرد، ســازمان امور مالیاتی کل 
کرایه حمل کالا را مبنای محاســبه مالیات قرار می دهد، 
بنابراین معافیت جدید منجر به کاهش قابل توجه در هزینه 
جابه جایی کالا شــده و مشــوق سرمایه گذاری و تقویت و 
توسعه ناوگان توسط شرکت ها خواهد شد. این موضوع از 
ســنوات قبل و متعاقب ابلاغ قانون ارزش افزوده، از جمله 
مطالبات بخش حمل ونقل کالای کشــور بوده اســت که با 
تلاش ها و پیگیری های به عمل آمده و همراهی نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی خوشبختانه منجر به نتیجه مثبت 
شــده است. وی با اشــاره به زمان اجرای این قانون گفت: 
باتوجه به اینکه مطابق ماده 5۷ قانون، شــش ماه پس از 
ابلاغ به رییس جمهور قانون جدید لازم الاجرا می شــود و 
ابلاغیه رییس محترم مجلس شــورای اســلامی در تاریخ 
1400/4/13 به نهاد ریاست جمهوری بوده بنابراین شش 
مــاه پس از تاریخ یادشــده، قانون جدید و معافیت بخش 

حمل ونقل بار قابل  اجرا خواهد شــد. / ایرنا

خبر انتظارات ده گانه بخش خصوصی از دولت سیزدهمخبر

بازگشت ۱۵۰۰ میلیارد تومان کالای متروکه به چرخه تولید در سال گذشته
مدیرعامل سازمان اموال تملیکی از چهار 
برابر شدن فروش اموال منقول این سازمان 
خبر داد و گفت: همچنین پارســال 1500 
میلیــارد تومــان کالای متروکه به چرخه 

تولید بازگشت.
به گزارش روابط عمومی ســازمان جمع 
آوری و فــروش اموال تملیکی، محمدعلی 
افتخاری که در گردهمایی تخصصی دبیران 
کمیســیون های برنامه ریزی، هماهنگی و 
نظــارت بــر مبارزه بــا قاچــاق کالا و ارز 
اســتان های سراسر کشــور از طریق ویدیو 
کنفرانــس و با حضــور نماینده قوه قضاییه 
ســخن می گفت، ضمــن تاکید بر اهمیت 
موضوع اطلاع رسانی گسترده و شفاف سازی 
اظهار داشت: خوشــبختانه سازمان اموال 
تملیکی توانســته در بخش تولید و انتشــار 
اخبــار موثــر ملــی و اســتانی در میــان 
دســتگاه های وزارت اقتصاد و سازمان های 
تابعه طی سه ماه گذشته رتبه اول را کسب 
کند که در همین راســتا تقاضا می شــود 
مدیریت های اســتانی اموال تملیکی در به 

روزرسانی اطلاعات تعامل بیشتری داشته 
باشند.

سازمان اموال تملیکی همچنان در حال 
مرتفع سازی ابتدایی ترین مسائل بوده زیرا 
قوانین و مقررات آن از سال 13۷1 هیچگونه 
تغییری نداشته و در راستای حل این مساله، 
در فروردین سال جاری اولین لایحه مربوط 
بــه ایجاد تغییــر در قوانین تقدیم مجلس 
شــورای اسلامی شد. طبق قوانین مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز از ســال 13۹2 کاشــفان 
کالای قاچاق موظف هســتند این کالاها را 
که دارای صاحب هســتند بلافاصله پس از 
کشــف همراه با صورتجلسه، درب انبارهای 
سازمان اموال تملیکی تحویل دهند اما این 
در حالی است که ساختار و زیرساخت های 
گمرکی به این ســازمان داده نشــده و تنها 
وظیفه نگهداری و تعیین تکلیف این قبیل 
کالاها بود که بر عهده سازمان اموال تملیکی 

قرار گرفت.
پارسال حدود ۶ هزار میلیارد تومان کالا 
تعیین تکلیف شــد که نســبت به سال ۹۸ 

رشد 300 درصدی داشت. همچنین 2۷00 
میلیارد تومان کالا استرداد و 1500 میلیارد 
تومان به صاحبان کالا و تولید اعاده شــد. 
وی ضمن درخواســت دریافت کمک های 
مالــی به این ســازمان از ســوی نهادهای 
مربوطه بیان کرد: ســود عملیاتی سازمان 
پارســال ۷۹ میلیــارد تومــان بوده که این 
میزان ســود می توانست حدود ۹0 درصد 
زیان انباشــته ســازمان را جبران کند اما از 
آنجایــی که 50 درصد آن باید به حســاب 
خزانه دولت واریز می شد امکان جبران زیان 
وجود نداشــت. مدیرعامل ســازمان اموال 
تملیکی که در خرداد سال جاری طی ابلاغی 
اعلام کرده بود سیگار و پوشاک قاچاق دارای 
حکم قطعی امحاء می شود، در این نشست 
هم از برنامه ریزی و تلاش برای پایان دادن 
به فروش مذاکره ای در بخش کالای قاچاق 
خبر داد و گفت: فروش مذاکره ای در بخش 
کالاهای متروکه به منظور حمایت از بخش 
تولیــد ادامه خواهد داشــت؛ همانطور که 
به تازگــی ۷ میلیــارد تومان کالا مربوط به 

ربات های مخزن ســاز CNG به خط تولید 
بازگشــت؛ اما فــروش مذاکره ای در بخش 
قاچاق به علت هدفمند نبودن جایز نیست. 
ســعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل 
کشور و نماینده قوه قضاییه در ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز هم اظهار داشت: 
مبارزه با پدیده شوم قاچاق مراحل گوناگون 
و متنوعــی دارد کــه آخرین حلقه و مرحله 
آن به ســازمان اموال تملیکی باز می گردد 
که باید از زمان کشف تا تعیین تکلیف نهایی 
کالای قاچاق یک سیستم وجود داشته باشد 
تا دســتگاه های نظارتی در اســرع وقت و 
بصورت شفاف بتوانند وضعیت پرونده ها را 
ملاحظه و پیگیری کنند.وی با تاکید بر این 
که صدور به موقع آرای قطعی پرونده های 
تملیکــی باعــث کاهش انباشــت کالا در 
انبارهای اموال تملیکی می شود، گفت: قوه 
قضاییه و دادستان های استانی آمادگی هر 
گونه همکاری با سازمان اموال تملیکی برای 
تســریع در امور و رفع مشکلات پیش روی 

این سازمان را دارند.

تاکنــون اطلاعات ۸ میلیــون و 400 هزار کارتخوان و 
درگاه پرداخت که پیش از این در سامانه مؤدیان مالیاتی 
ثبت نشــده بود، پس از تکمیل و صحت ســنجی اطلاعات 
برای تشــکیل پرونده مالیاتی به سازمان امور مالیاتی ارائه 

شده است.
داود محمدبیگــی مدیــر اداره نظام های پرداخت بانک 
مرکزی به تشریح اقدامات انجام شده و در دست انجام این 
بانک در رابطه با افزایش شــفافیت تراکنش های بانکی و 
تسهیل استفاده از خدمات فناورانه برای مردم پرداخت و 
درباره ریشه های فراوانی و تعدد کارتخوان های فروشگاهی 
در یــک واحــد صنفی گفت: این وضع نتیجه رایگان بودن 
برخورداری از این دستگاه هاست؛ در شرایطی که دریافت 
پایانه برای دارنده هزینه ای ندارد، نتیجه این خواهد شــد 
که اشخاص بیش از نیاز خود، از این ابزار استفاده می کنند. 
این در حالی است که در دنیا دریافت پایانه فروش هزینه 
دارد و اصــولا دریافت کننده خدمت باید در تمام خدمات 

بانکی هزینه خدمت دریافتی را پرداخت کند.
در ایران این الگو کامل نیست؛ مشتریان بدون توجه به 
میزان سپرده و ماندگاری آن در بانک انتظار دارند خدمت 
رایــگان بگیرند، در حالی که حتی در همین کشــورهای 
همسایه، بانک ها برای افتتاح حساب و نگهداری پول افراد 
هزینه سالانه دریافت می کنند. البته میزان هزینه متناسب 
با مبلغ و ماندگاری اســت؛ به عنوان مثال در برخی موارد 
مشــتری می تواند بــرای گرفتن خدمت رایــگان، مبلغ 

مشخصی را همواره در حساب خود نگهداری کند.
وی یکی از علل فراوانی تعداد حساب ها را رایگان بودن 
این خدمت دانســت و گفت: بانک ها بنگاه های اقتصادی 
هســتند و باید درآمدها و هزینه های آن ها با هم تناســب 

داشــته باشــد، در حالی که بســیاری از خدمات بانکی در 
کشورمان یا رایگان است یا کارمزد ارائه آن ها هیچ تناسبی 
بــا هزینه تمام شــده آن خدمــت ندارد.یکی از پیامدهای 
فراوانی حســاب های بانکی، افزایش احتمال سوءاستفاده 
از آن هاســت. بنابراین طبق مقررات مبارزه با پولشــویی، 
کنترل و نحوه شناسایی مشتری و همچنین تطبیق شماره 
حســاب با شــماره ملی مشــتری از سوی بانک ها در تمام 
تراکنش ها الزامی شده و از پارسال این الگو در تراکنش های 
بین بانکی هم رعایت می شود.یکی از روش های حل مشکل 
مذکور استفاده از راهکار سیستمی و تحلیل های هوشمند 
مبتنی بر رفتار مشتریان است که در حال حاضر در شبکه 
بانکی در حال اجراســت.او با اشــاره به قانون جدید چک و 
تأثیری که این قانون در بهبود شفافیت و سلامت تبادلات 
مالی داشته است، گفت: اصلاحیه قانون چک مزایای زیادی 
بــرای کســب و کارهــا دارد چرا که اعتبــار این ابزار را در 
تبــادلات مالی افزایش می دهد و اعتماد در کســب و کار 
جزو اصول جدایی ناپذیر معامله اســت. شناسایی و امکان 
کنتــرل و رصد، جزو ضروریات تراکنش های بانکی و چک 
اســت و برای رســیدن به این شرایط قاعدتا باید از فناوری 
اســتفاده کرد و قانون چک حداکثر اســتفاده را از فناوری 
کرده اســت، اگرچه باید با آموزش و اطلاع رســانی بیشتر 

مشتریان را هم برای بهره مندی از فناوری آماده کرد.
وی در مــورد این که زیرســاخت ها تــا چه حد امکان 
اســتفاده از ایــن فنــاوری را در زمینه اجرای قانون جدید 
چک می دهد، گفت: ضریب نفوذ گوشــی های هوشــمند 
بیشتر از ۷5 درصد و ضریب استفاده از اینترنت در کشور 
نزدیک به 100 درصد اســت و خوشــبختانه مردم نه فقط 
ترســی از تکنولوژی ندارند بلکه بســیار تکنولوژی محور 

هســتند که شرایط کار را برای اجرای قانون کمی ساده تر 
می کنــد. البته باید به هرحال برای کســانی که گوشــی 
هوشــمند ندارند هم فکر کرد و به همین دلیل به زودی 
امــکان برخورداری از خدمات اســتعلام و ثبت چک های 
صیادی با پیامک و ســرویس USSD فراهم خواهد شد. 
با این وجود حتی الامکان باید واســط های کاربری ســاده 
شــوند و از پیچیدگی فرایندها کاســت و با همین رویکرد 
هــم بانک مرکزی امکان اســتعلام ثبت چک، بدون طی 
مراحل احراز هویت را عملیاتی کرده اســت.او با اشــاره به 
ضرورت ساماندهی هر چه بیشتر در حوزه هویت پذیرندگان 
شبکه پرداخت گفت: بیش از ۷ میلیون و 500 هزار پایانه 
فروش فعال در کشــور به حســاب اشخاص متصل است و 
کنترل مالکیت حســاب و دارنده پایانه با تجمیع اطلاعات 
حســاب ها در ســامانه ســیاح بانک مرکزی از ســال ۹۹ 
امکان پذیر شده است و به این ترتیب الزاما شماره حساب 
متصل به هر پایانه فروشگاهی به دارنده همان حساب تعلق 
دارد و امــکان اینکــه ترمینــال پذیرندگی به نام یک نفر و 
شماره حساب متصل به پایانه متعلق به فرد دیگری باشد، 

اصلا مقدور نیست.
 بانک مرکزی تاکنون در رابطه با عمل به تعهدات خود، 
ارتبــاط بانکی حدود 2 میلیــون و 500 هزار کارتخوان و 
درگاه پرداخــت اینترنتــی را قطع و اطلاعات ۸ میلیون و 
400 هزار دستگاه دیگر را هم به سازمان امور مالیاتی ارائه 
کرده است. همچنین بانک مرکزی بر اساس ماده 11 قانون 
پایانه های فروشــگاهی نسبت به ساماندهی دستگاه های 
کارتخوان و درگاه های پرداخت الکترونیک اقدامات مهمی 
انجــام داده و رونــد این عملیات با همکاری ســازمان امور 

مالیاتی ادامه دارد. / روابط عمومی 

 اطلاعات ۸/۴ میلیون دستگاه کارتخوان به سازمان امور مالیاتی ارائه شد

علاء میرمحمدصادقی: عضو هیأت 
نمایندگان اتاق بازرگانی ایران

اگــر بخواهیم انتظارات بخش خصوصی 
از دولــت آینده را دســته بندی کنیم، 10 
موضوع اهمیت بســزایی دارد که امیدواریم 
دولت سیزدهم در ماه های اول کار خود این 
مــوارد را که در ادامه می آید، پیگیری کند. 
اولین خواســته بخش خصوصی که فعالان 
اقتصادی و تولید دارند، نظم در تولید است. 
این انتظار وجود دارد که زمینه کسب و کار 
فراهم شود و اختلال هایی که در این حوزه 
به وجود آمده با حفظ حیثیت و شئون مردم 

ایران، برطرف شود.
دومیــن موضــوع که پرداختــن به آن 
اهمیــت دارد، رونــق تولیــد اســت؛ اگر 
می خواهیــم اقتصادی پویا و فعال داشــته 
باشیم قطعاً با توجه مضاعف به بخش تولید 
می توان به این مهم دســت یافت. ســومین 
مســأله ای که بخش خصوصی خواستار آن 
اســت کمک دولت بــرای افزایش صادرات 
است. کاهش صادرات طی چند وقت اخیر 
به شــدت به اقتصاد صدمه وارد کرد بدین 
جهــت ضرورت دارد که دولت جدید برای 
افزایش صادرات برنامه مناسبی تدوین کند. 
موضوع چهارمی که پرداختن به آن اهمیت 
زیــادی دارد، هدایت تســهیلات بانکی به 
ســمت تولید اســت؛ البتــه در این بخش 
نیازمند تسهیلات ارزان قیمت هستیم. اگر 
منابــع مالی به واحدهای تولیدی و صنعتی 

تزریق شــود ضمن رونق صادرات، شــاهد 
افزایــش واردات مواد اولیــه و تجهیزات، 
کاهش نرخ بیکاری و افزایش میزان اشتغال 

در کشور خواهیم بود.
پنجمیــن نکته کــه بخش خصوصی از 
دولت سیزدهم انتظار دارد، تأمین مایحتاج 
اولیه مردم اســت به گونه ای که خانوارهای 
ایرانــی بتوانند مایحتاج اصلی زندگی خود 
را بــا قیمت ارزان تر خریداری کنند. بر این 
اســاس پیشنهاد می شود در ابتدای فعالیت 
دولت، هیأتی تشکیل شود که فعالیت آنها 
محــور تأمین کالاهای مورد نیاز خانواده ها 
باشــد. اگر چنین امری اتفاق بیفتد مردم با 
مشکلات کمتری می توانند مایحتاج اولیه 
خــود را تأمیــن کنند. ششــمین موضوع، 
کاهش فشارهای دولت بر بخش خصوصی 
اســت. بخش خصوصی بــه دلایل مختلف 

تضعیف شده است و نمی تواند فشار بیشتری 
را تحمل کند بدین جهت امیدوارم در دولت 
جدید تسهیل ســازی صورت گیرد و بخش 
خصوصی در فضا و بســتر مناســبی بتواند 
فعالیت های جاری و توسعه ای خود را دنبال 
کنــد. رعایت انصــاف در مورد تمام فعالان 
اقتصادی و تولیدی هم هفتمین خواسته ای 
است که بخش خصوصی از رئیس جمهوری 
منتخب دارد. بعضاً دیده شده که اخذ مالیات 
از بنگاه هــای اقتصــادی و صنعتی متفاوت 
اســت؛ از این رو توصیه می شود که به تمام 
بخش ها نگاه مساوی شود. هرگونه تبعیض 
بیــن فعالان اقتصــادی می تواند به تولید 
صدمه وارد کند. هشــتمین نکته این است 
که دولت آینده با کشــورهایی که دشمنی 
پایــه ای بــا ایــران ندارند، مذاکــره کند. 
تحریم هــای امریــکا باعــث شــد ایران با 

مضیقه هایی روبه رو شــود لذا برای جبران 
این امر ضرورت دارد که ما با سایر کشورها 
تعامل داشته باشیم و این تعامل به گونه ای 
باشــد که بتوانیم کالاهای ایرانی را به این 
کشــورها صادر کنیم و از سوی دیگر امکان 
خریــد مواد اولیه و تجهیزات فراهم شــود. 
نهمین خواســته بخــش خصوصی ایجاد 
امکانــات و تســهیلات مناســب بــرای 
ســرمایه گذاران خارجی و داخلی است. اگر 
دولت ســیزدهم فرصتی را فراهم کند که 
ســرمایه گذاران بتواننــد از فرصت هــای 
سرمایه گذاری که در ایران وجود دارد، بهره 
ببرند شــاهد اتفاق های بسیار خوب در این 
حوزه خواهیم بود. دهمین نکته این اســت 
که به تحریم های موجود دامن نزنیم. همه 
می دانیم که کشــور در چه شرایطی است و 
بــا چه تنگناهایی روبه رو اســت. به همین 
دلیل اگر همه یعنی بخش خصوصی، دولت 
و مــردم کنــار هم قرار بگیریم به طور قطع 
اثــرات تحریــم کمرنگ خواهد شــد. در 
نتیجه گیــری بایــد عنوان کــرد که بخش 
خصوصــی انتظــارات خــاص و غیرقابل 
دسترســی از دولــت آینده نــدارد؛ بخش 
خصوصی می خواهد برای کشورش کار کند 
تــا ثمرات فعالیــت اش بر زندگی تک تک 
مردم کشــور اثر مثبت بگذارد، لذا در این 
مسیر همه باید همکاری کنند و قطعاً نتیجه 
مطلوب زمانی به دست خواهد آمد که دولت 

هم در کنار بخش خصوصی قرار گیرد.

www.etebar.net



www.etebar.net

دو شنبه 28 تیر ماه 1400، شماره 287

مسکن و عمران13
بلاتکلیفی

۶میلیونتن
نهادهدامی

درگمرکاتبنادر
کشور

www.etebar.net

هفته نامه اقتصادی ایران

رضا پور مدیر روابط عمومی شرکت برق منطقه ای اصفهان از انتشارکارنامه آماری و آمار تفصیلی سال 13۹۹ این در دو جلد خبر داد. در کارنامه آماری منتشر 
شده به مجموعه اطلاعات و آمار مقایسه خلاصه وضعیت حوزه تحت مدیریت شرکت،نمودار حداکثر بار همزمان شبکه بر ق منطقه ای اصفهان، نمودار سازمانی 
و ظرفیت پستها و خطوط انتقال و فوق توزیع بهره برداری شده پرداخته شده است. در کارنامه مذکور همچنین به تبادل و توزیع انرژی و محاسبه تلفات، نمودار 
کلی تبادل و توزیع انرژی، پروژه های پستها و خطوط انتقال و فوق توزیع در دست اقدام، مشخصات پروژه های انتقال و فوق توزیع بهره برداری شده، شاخص های 
اقتصادی و فنی پروژه ها، آمار کارکنان شرکت تا پایان سال ۹۹، نمودار تحصیلات و پراکندگی سابقه کارکارکنان و اهم فعالیت های دفاتری که از اعتبار منابع 
داخلی استفاده می کنند، اشاره شده است ،  در آمار تفصیلی نیز وضعیت خطوط و پستهای انتقال و فوق توزیع و نیز پروژه های در دست اقدام شرکت و نیروی 

انسانی به تفضیل تشریح گردیده است.شایان ذکر است کارنامه آماری در سایت این شرکت به آدرس www.erec.co.ir قابل مشاهده می باشد.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری گفت: درحال حاضر بیش از 2 هزار و 400 نفر از نخبگان ایرانی خارج از کشور جذب شده اند،حدود 30 درصد از این افراد در 
هیات علمی دانشگاه ها فعال هستند و بخش دیگری یا استارتاپ های خود را تاسیس کرده اند یا در یکی از شرکت های دانش بنیان وخلاق مشغول فعالیت هستند. سورنا 
ستاری در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری میان معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها افزود: این معاونت فعالیت های 
گسترده ای در حوزه ایرانیان خارج از کشور انجام داده است، آمریکای شمالی، اروپا و شرق آسیا کشورهای مورد توجه ما است تا اقدامات خود را در این زمینه گسترش 
دهیم، براساس توافقی با ستاد کل نیروهای مسلح، فارغ التحصیلان 400 دانشگاه برتر جهان تحت پوشش قرار گرفته اند. معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری خاطرنشان 
کرد: باید تسهیلات بیشتری برای دادن تابعیت به نخبگان خارجی ایجاد شود برای نمونه ما یک متخصص مغز و اعصاب افغانستانی داریم که قبلًا برای تمدید اقامتش باید 

همچون کارگران در صف های طولانی می ایستاد.

کارنامهآماریسال۱399شرکتبرقمنطقهایاصفهانمنتشرشد امضایتفاهمنامههمكاریمیانمعاونتعلمیوفناوریریاستجمهوریونهادنمایندگیمقامرهبری

سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور گفت:حدود ۵ تا ۶ میلیون تن نهاده های دامی در گمرکات کشور بلاتکلیف مانده و نسبت به ورودی، خروجی آن خیلی کم 
است و بیم این را داریم که در هوای شرجی بنادر کشور آسیب ببینند.  این نهاده ها با ارز ۴2۰۰ تومانی وارد شده است، اما در انتهای زنجیره، دامداران و مرغداران این نهادها 
را به قیمت آزاد تهیه می کنند که تأثیر مســتقیم بر قیمت آن در بازار دارد که اینجا نیازمند نهادهای ناظر و رسیدگی کننده هستیم.  واردات باید با انتقال تکنولوژی و حق 
صادرات همراه باشد، تا به رونق تولید هم منجر شود. این واردات مانند خودروها نباشد که الآن منجر به تشکیل بیش از 7۰۰ پرونده در قوه قضائیه شده است و خودروساز 
خارجی یک روز تابع تحریم ها شــد و بدون آنکه به قراردادها پایبند باشد و مدل های پیش فروش شده را بسازد، کشور را ترک کرد و الآن شرکت طرف قرارداد با ده ها 
هزار تعهد انجام نشده مواجه است که باید در قبال آن پاسخگو باشیم.  تولیدکننده برای وارد کردن ماشین آلات و مواد اولیه کارخانه ثبت سفارش قانونی انجام می دهد و 
مجوزهای اولیه را دریافت می کند؛ اما برای تکمیل شــدن پرونده اش باید مجوزهای نهادها و دستگاه های مختلفی را بگیرد که مستهلک  کننده سرمایه، تلاش و نیروی او 

است. معتقدیم اگر می خواهیم به معنای واقعی اصل ۴۴ را پیاده کنیم، دولت باید گلیم خود را از زیر پای تولیدکننده بیرون بکشد و امضاهای طلایی را حذف کند.  / میزان 

تفاهــم نامــه همکاری بانک مســکن و ارتش جمهوری 
اســلامی ایران به منظور تامین مالی ساخت 5۷ هزار واحد 

مسکونی سازمانی امضا شد.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری بانک مســکن -هیبنا، 
مراســم انعقاد تفاهم نامه اعطای تسهیلات ساخت مسکن 
بین بانک مســکن و ارتش جمهوری اســلامی ایران توسط 
مدیرعامل بانک مســکن و معــاون هماهنگ کننده ارتش 

جمهوری اسلامی ایران به امضا رسید.
در این مراسم که با حضور مدیران ارشد دو ارگان برگزار 
شد، تفاهم نامه ساخت 5۷ هزار واحد مسکونی رسما اجرایی 
شــد. مدیرعامل بانک مسکن با بیان اینکه طبق اساسنامه، 
تامین مالی مسکن اقشار میان درآمدی جامعه وظیفه ذاتی 
بانک مســکن اســت، گفت: از طرف خود و مدیران بانک 
مســکن اعــلام می کنم تــلاش می کنیــم در حد امکان 
محدودیت ها و موانع در جهت تســهیل اجرای تفاهم نامه 

برداشته شود.
وی همچنین گفت: در حالی که بانک مسکن طبق قانون 
مصوب مجلس مکلف به تامین مالی سالانه 220 هزار واحد 
مســکونی از یک میلیون واحد مورد نیاز در کشــور شده اما 
ما این آمادگی را اعلام می کنیم که سالانه تامین مالی 500 
هزار واحد مسکونی را بر عهده بگیریم. در ادامه این مراسم 
همچنین امیر دریادار حبیب الله ســیاری معاون هماهنگ 
کننده ارتش جمهوری اســلامی ایران گفت: امیدواریم هر 
چه سریعتر فرایند اجرایی این تفاهم نامه آغاز شود تا پرسنل 
ارتش بتوانند از مزایای این تســهیلات بهره مند شــوند. در 
قالب این تفاهم نامه بانک مســکن تســهیلات لازم جهت 
ســاخت این میزان واحد مســکونی سازمانی برای پرسنل 
ارتش در شــهرهای کشــور با محوریت ستاد آجا پرداخت 
خواهد کرد. قرار اســت، این تفاهم نامه در طول ســه سال و 

با تامین مالی بانک مسکن ساخته شود.

 پرداخت ۱۰ هزار میلیارد ریال
 طی ۵۰ هزار فقره تسهیلات  

اهداف طــرح »حمایت از 
فرشــتگان ســلامت« بانک 
آینده که از اســفند 13۹۹، با 
هدف قدردانــی از تلاش ها و 
زحمات مدافعان ســلامت در 
مبارزه بــا همه گیری بیماری 
کرونــا و در قالــب اعطــای 
تسهیلات خرد با شرایط آسان و نرخ ویژه برای کادر درمانی 
کشور اختصاص یافت، محقق شد. بانک آینده در کوتاه ترین 
زمان ممکن با توجه به پراکندگی بیمارســتان  ها در ســطح 
کشور و در بازه زمانی سه ماهه امسال و با ساده ترین فرایند 
ممکن، با مراجعه همکاران بانک به بیمارســتان ها و مراکز 
درمانی در مجموع مبلغ 10 )ده( هزار میلیارد ریال به 50 
)پنجاه( هزار نفر از کادر درمانی بیش از 250 بیمارســتان 
دولتی و خصوصی درگیر بیماری کرونا، این تســهیلات را 
پرداخت کرد. این تســهیلات، با شرایط بسیار آسان )بدون 
اخذ ضامن( و با نرخ پایین تر از نرخ  ســود مصوب شــورای 
پول و اعتبار برای اعطای تســهیلات، در ســریع ترین زمان 
ممکن در اختیار مدافعان و زحمت کشان خط نخست مبارزه 

با بیماری کرونا در بیمارستان ها پرداخت شد.

تداوم رونق تولید ایرانی، با اعطای 
تسهیلات بانک آینده

 بانک آینده در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 
با اعطای تســهیلات به شــرکت گستران صنایع نوین 
پارس )گروه صنعتی هوشــمند آســیا( از شرکت های 
تولیدی دانش بنیان که تحت پوشــش دانشگاه صنعتی 
امیرکبیر اســت، ادامه و رونق تولیدات این شــرکت را 

هموارتر کرد.

افزایش ۱۰۰ درصدی اعتبارات عمرانی 
راه و شهرسازی استان اصفهان

علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرســازی استان 
اصفهان گفت: در حوزه مهندســی و ســاخت اعتبار در 
نظر گرفته شده در سال 13۹۹ نسبت به یکسال پیش 
از آن حدود 100 درصد افزایش داشــته که عمده مبلغ 
این اعتبارات، جذب و در راه اجرای پروژه ها هزینه شده 
اســت. در میان انبوه مشکلاتی که طرح های عمرانی با 
آن رو به رو است، کمبود اعتبار و عدم تخصیص اعتبارات 
در نظر گرفته شــده، همواره یکی از مشــکلات عمده 

بشمار می آید.
وی بــا بیــان اینکه تمام تلاش خــود را برای جذب 
حداکثری اعتبارات و پیشگیری از عدم جذب این منابع 
مالی به کار بستیم اذعان داشت: در دو سال اخیر تقریبا 
توانســتیم در جــذب اعتبــارات عمرانــی نســبت به 
پیش بینی های بودجه ای موفق عمل کنیم. در راستای 
سیاســت های دولــت و پیگیری هــای به عمل آمده در 
خصوص تسریع در تکمیل پروژه های اولویت دار و مهم، 
این اداره کل نســبت به پیگیری اعتبارات متناســب با 
برنامه ها اقدام کرد که منجر به رشد چشمگیر اعتبارات 
عمرانی سال 13۹۹ از محل اعتبارات ملی و استانی شد 
و نتیجه آن ســرعت بخشیدن به تکمیل پروژه های این 
اداره کل بود.وی با اشــاره به اینکه همواره ســهم عمده 
اعتبــارات این اداره کل بــه هزینه های مرتبط با حوزه 
ســاخت و پروژه های عمرانی، زیرســاختی، راهسازی و 
ایمن سازی اختصاص دارد عنوان کرد: این اعتبارات در 
دو محل بودجه استانی و ملی پیش بینی می شوند. اعتبار 
در نظر گرفته شــده در ســال 13۹۹ برای این حوزه از 
نظر استانی 1۸ درصد و از لحاظ ملی 122 درصد نسبت 
به یکســال پیش از آن، افزایش داشته است. با پیگیری 
و تلاش های بعمل آمده، عمده مبلغ این اعتبارات، جذب 
و در راه اجرای پروژه ها هزینه شــده اســت. اگر چه این 
سال ها برای ایران با تحریم، تقلیل منابع مالی و مقابله 
بــا ویــروس کرونا همراه بود اما هیــچ یک از این موارد 
نتوانست بهره برداری از طرح های عمرانی این اداره کل 
را متوقف کند. و با تلاش و همت متخصصان حوزه های 
مختلف توانستیم گام های پیشرفت پروژه های عمرانی 

را استوارتر برداریم./ روابط عمومی

نیروگاه های برقابی را به دلیل خشکسالی 
از دست دادیم

مدیرکل دفتر فنی تولید شرکت برق حرارتی گفت: 
میزان تولید برق نیروگاه های حرارتی کشور از ابتدای 
ســال تاکنون با افزایش 14درصدی نســبت به مدت 
مشابه سال گذشته از مرز 10۶ میلیون مگاوات ساعت 
انرژی گذشــت. اســماعیل نمازی افزود: میزان تولید 
نیروگاه های حرارتی در بازه زمانی مشابه سال گذشته 
۹3 میلیون مگاوات ســاعت بوده است. وی ادامه داد: 
در مدار نبودن نیروگاه های برقابی به دلیل خشکسالی، 
 گرمای زودرس و نیاز بیشــتر شــبکه به برق، در مدار 
نبودن نیروگاه اتمی در برخیاز روزها و تلاش نیروگاه ها 
برای آمادگی حداکثری، از دلایل افزایش تولید انرژی 
در نیروگاه های حرارتی بوده است. مدیرکل دفتر فنی 
تولید شرکت برق حرارتی خاطرنشان کرد: نیروگاه های 
حرارتــی بــا توجه به عدم تولید برق توســط ســایر 
مولدهای تولید برق کشــور به دلایل یاد شــده،  سعی 
کرده انــد با کوتاه کردن زمان انجام تعمیرات دوره ای 
و رفع اشــکالات موردی به وجود آمده در واحدهای 
نیروگاهی در کمترین زمان ممکن،  ســاعت بیشتری 
را در شــبکه برق فعال بوده و کســری ناشــی از تولید 
بــرق در کشــور را جبران کنند. نمــازی با یادآوری 
هزینه های بالا و دشــواری های تولید برق در کشــور، 
گفــت: در حــال حاضر همه نیروگاه هــای حرارتی با 
حداکثر ظرفیت در حال تولید برق هستند و کارکنان 
صنعت برق کشــور با وجود همه گیری ســویه جدید 
بیماری کرونا و گرمای شدید در تلاشند تا نیروگاه ها 
با حداکثر توان در مدار تولید باشند.  / روابط عمومی

تفاهم نامه ساخت ۵7 هزار واحد مسکونی 
بین بانک مسکن و ارتش امضا شد

خبر  معادل 55 درصد قیمت مسکن ملی، وام داده می شودخبر
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه با هدف 
تســهیل دستیابی جامعه هدف به مسکن، 
55 درصد قیمت مســکن ملــی وام داده 
می شود، گفت: مسکن مهر را تکمیل کردیم 
و بــه دولــت ســیزدهم انتقــال داده 
نمی شود.»محمد اسلامی« وی در جریان 
بهره بــرداری از طرح های ملی وزارت راه و 
شهرسازی که شامل افتتاح بیش از 51 هزار 
واحد مسکن ملی و مهر است، افزود: دولت 
بــرای حمایت از قشــر ضعیف تر اقدامات 
حمایتی داشــت تا ســازوکار جریان تولید 
مسکن و خانه دار شدن دهک های پایین به 
یک فرایند منسجم تبدیل شود. برای اینکه 
مردم بتوانند به ما اعتماد کنند و در موعد 
مقرر صاحبخانه شــوند سه کار مهم انجام 
شــد که نخســتین آن اصلاح ضوابط آیین 
نامه در شــورای عالی شهرســازی و فراهم 

کردن سیاست تسهیل گری است.
دومین مشــکل ایــن  بود که زمین های 
حریم شهرها به وزارت راه و شهرسازی داده 
نشده بود که این اراضی پس گرفته شد. او 

شناسایی جامعه واقعی متقاضیان مسکن 
را سومین کار مهم دولت دانست و گفت: با 
ثبت نام گســترده توانستیم جامعه هدف را 
شناســایی کنیم که به طور کلی منجر به 
ثبت نــام 2 میلیون و 500 هزار نفر در پنج 
مرحله ثبت نام مسکن ملی شد. از این رقم 
530 هزار واجد دریافت مســکن شناسایی 
شــد که 200 هزار نفر نــزد بانک واریزی 
داشتند. برای افزایش قدرت خرید متقاضی 

بــا دریافت مجوز از شــورای پول و اعتبار، 
نسبت وام به قیمت تمام شده مسکن ملی 
افزایش پیدا کرد. وی گفت: تا سال گذشته 
20 درصد قیمت مســکن ملــی وام داده 
می شــد اما با مصوبه شــورای پول و اعتبار 
اکنون 55 درصد قیمت مســکن ملی وام 
داده می شــود تا دستیابی جامعه هدف به 
مسکن راحت تر انجام شود. وی با بیان اینکه 
متعهد شــدیم مســکن مهر باقی مانده را 

تحویــل دهیم، گفت: امروز 51 هزار واحد 
مســکونی افتتاح شد که 22 هزار واحد آن 
مسکن مهر بود.به گفته وزیر راه و شهرسازی، 
دولت تدبیر و امید هم اشکالات واحدهای 
تحویل داده شــده در دولت قبل را اصلاح 
کرد هم محوطه ســازی و خدمات روبنایی 
واحدهای تحویل داده شده را تکمیل کرد 
و هــم با تکمیل واحدهای مســکن مهر و 
تحویل آن به مردم، مســکن مهر به دولت 
ســیزدهم انتقال پیدا نخواهد کرد.به گفته 
وی  از 2 میلیون و 200 هزار واحد مسکن 
مهــر، ۷00 هزار واحد در دولت دهم و یک 
میلیون و 3۶0 هزار واحد در دولت تدبیر و 
امید تمام شده است. او  با بیان اینکه 3۷0 
هــزار واحد تحت عنوان بافت فرســوده، 
نوســازی شده است، گفت: در هشت سال 
گذشته نوسازی بافت فرسوده در تهران 40 
درصد و در کل کشــور 25 درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته است و ۹00 پروژه در محلات 
هدف آغاز شــده که 500 پروژه بهســازی 

شده است./ روابط عمومی 

طبق ابلاغیه جدید وزیر راه و شهرسازی به وزارتخانه ها، 
اســتانداران، ســازمان ها،  ارگان هــا و نهادهای نظامی و 
انتظامی در محورهای برون شهری فقط تردد اتوبوس های 
دارای پروانه فعالیت مجاز از سازمان راهداری و حمل ونقل 
جــاده ای بلامانع اســت. پس از وقوع حــوادث اتوبوس 
خبرنگاران در آذربایجان غربی و اتوبوس سربازمعلمان در 
استان یزد در اوایل تیر ماه امسال، وزارت راه و شهرسازی 
به وزارتخانه ها، استانداران، سازمان ها،  ارگان ها و نهادهای 
نظامی و انتظامی بخشنامه ای آنی ارسال کرد. در ابتدای 
این بخشنامه آمده است،: به دنبال واژگونی اتوبوس حامل 
خبرنگاران در تاریخ دوم تیرماه 1400 در محور روستایی 
بیگم قلعه شهرستان پیرانشهر در استان آذربایجان غربی 
بــا توجــه به اینکه اتوبوس حادثــه بدون رعایت مقررات 
مربــوط بــه حمل ونقل جاده ای مســافر عمومی )بدون 
صورت وضعیــت و به صورت غیرمجاز( از جمله موارد زیر 
اقدام به جابه جایی مسافر در شبکه جاده ای برون شهری 
کرده است، ابلاغیه ای اعلام می شود. در این بخشنامه به 

ماده 4 آیین نامه اجرایی ســهم بهینه بخش های دولتی و 
غیردولتی در فعالیت های راه و راه آهن اشــاره شده است 
که می گوید: هرگونه فعالیت در زمینه حمل ونقل عمومی 
بار و مسافر توسط دستگاه های دولتی، نظامی و انتظامی 
ممنوع اســت. در قســمتی دیگر از این بخشنامه به ماده 
یک قانون الزام شــرکت ها و موسسات ترابری جاده ای به 
اســتفاده از صورت وضعیت مسافری و بارنامه اشاره شده 
است که می گوید: شرکت ها و موسساتی که در حمل ونقل 
جاده ای بین شهری مسافر یا کالا اعم از داخلی و بین المللی 
فعالیت می کنند موظف هســتند بر حســب نوع فعالیت 
بــرای هــر جابه جایی از صــورت وضعیت مســافری و 
بارنامه های داخلی و بین المللی موضوع این قانون استفاده 
کنند و به جای آن مجاز به اســتفاده از اوراق انحصاری ـ 
اختصاصی یا انواع دیگر نیســتند. در ادامه این بخشــنامه 
به ماده 203 آیین نامه راهنمایی و رانندگی نیز اشاره شده 
است که می گوید:  حمل مسافر با وسیله نقلیه ای که دارای 
پلاک شخصی است و پیش تر مجوز لازم برای جابه جایی 

مسافر از وزارت راه و شهرسازی یا شهرداری دریافت نکرده 
باشــند ممنوع اســت مگر در شرایط اضطراری و با اجازه 
پلیس راه و یا راهنمایی و رانندگی. در نتیجه در قسمت 
پایانی این بخشــنامه تاکید شــده است: به منظور انتظام 
بیشــتر و پیشــگیری از بروز هرگونه حوادث مشابه بنا بر 
مصوبه نشست 11۸ کمیسیون ایمنی راه های کشور مورخ 
5 تیر ماه 1400 و بخشــنامه تاریخ ۷ اســفند ۹۶ ابلاغ 
می شــود کــه »در محورهای برون شــهری صرفا تردد 
اتوبوس های دارای پروانه فعالیت مجاز از سازمان راهداری 
و حمل ونقل جاده ای بلامانع است ضمنا تردد اتوبوس های 
تحــت مالکیــت وزارتخانه هــا، ســازمان ها، ارگان ها، 
دانشــگاه ها، بخش های خصوصــی و نهادهای نظامی و 
انتظامــی به منظور جابه جایی مســافر و کارکنان خود و 

خانواده آنها در مسیرهای بین شهری ممنوع است.«
در این بخشــنامه آمده اســت: ابلاغیه مذکور شــامل 
اتوبوس های اســتیجاری در اختیار سازمان ها، ارگان ها،  
دانشگاه  ها و نهادهای نظامی و انتظامی نیز هست. / فارس 
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پست بانک ایران و صندوق توسعه ملی، 
قرارداد ســپرده گذاری ریالی ســرمایه در 
گردش بخش صنعت و معدن واقع در مناطق 
برخوردار را به ارزش 250میلیارد ریال امضا 

نمودند.
 مطابق قرار داد امضا شده، سپرده گذاری 
ریالی جهت اعطای تســهیلات سرمایه در 
گــردش به فعالیت های دارای توجیه بخش 
هــای خصوصــی و تعاونــی و بنــگاه های 
اقتصادی متعلق به موسســات عمومی غیر 
دولتی بخش صنعت و معدن )به اســتثنای 
بخش ســاخت مســکن( واقــع در مناطق 

برخوردار پرداخت خواهد شد.
 نــرخ ســود تســهیلات پرداختــی به 
متقاضیــان 1۶ درصد بــا مدت بازپرداخت 
حداکثر یکساله در قالب سرمایه در گردش 
بخــش صنعــت و معدن واقــع در مناطق 
برخــوردار و تســهیلات بــا اولویت فروش 
اقســاطی، مرابحه و مشارکت مدنی خواهد 
بــود. همچنین طرح هــا و فعالیتهای واجد 
الویــت برای ســرمایه در گردش طرحها و 
فعالیــت های تولیدی شــامل؛ بهره مندی 
شــرکت های حــوزه فنــاوری اطلاعات و 
ارتباطات از تســهیلات ریالی و افزوده شدن 

ایــن حوزه به فعالیت هــای دارای اولویت 
قراردادهــای دانش بنیــان بخش صنعت و 
شرکت های فعال در حوزه فناوری اطلاعات 
و ارتباطــات کــه دارای پروانه بهره برداری 
تولید فناوری اطلاعات )نرم افزار( از وزارت 
صنعــت، معــدن و تجارت هســتند امکان 

استفاده از تسهیلات را خواهند داشت.
 ســقف اعطای تســهیلات ســرمایه در 
گردش برای اشخاص حقیقی یکصد میلیارد 
ریال و برای اشــخاص حقوقی 300میلیارد 
ریال تعیین شــده اســت. شایان ذکر است 
:کلیــه متقاضیــان می توانند برای کســب 

اطلاعات بیشــتر و بهره گیری از تسهیلات 
مذکور به شعب پست بانک ایران در سراسر 

کشور مراجعه نمایند. / روابط عمومی 

اعطای تسهیلات 250 میلیارد ریالی سرمایه در گردش

آرش محبی نژاد از فعالان و کارشناسان اقتصادی 
گفت : اگر ارزهای بلوکه شــده، به صورت تجهیزات، 
تکنولوژی و دانش فنی به کشور بازگردد، آثار مثبتی 

را در اقتصاد کشــور شاهد خواهیم بود.
 اگر ارزهای بلوکه شده پشت سد تحریم با احیای 
برجام و رفع تحریم، به صورت تجهیزات، تکنولوژی، 
دانش فنی به کشور بازگردد و به عبارت دیگر صرف 
توانمندسازی صنایع داخلی و تولیدات داخلی شود، 

بســیار اتفاق میمون و مبارکی خواهد بود.
 حتی اگر طرف های خارجی حاضر شوند اسکناس 
این پول ها را به صورت وجه یعنی مثلا یورو یا حواله 
به حســاب بانک مرکزی ایران بدهند و این ارزها به 
صنــدوق توســعه ملی واریز شــود و صــرف تقویت 
زیرســاخت ها شــود و به توانمندســازی ســاخت و 
خودکفایی کمک کند، سیاســت و تصمیمی مفید بر 

آینده اقتصاد کشور است.
دبیــر انجمــن صنایــع همگــن نیرومحرکــه و 
قطعه ســازان خودرو با اشاره به اینکه در این سال ها، 
بــا وجود تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ملت ایران، 
دســتاوردهای مهــم و مفیــدی در صنایــع داخلی 
داشــته ایم، اظهار کرد: در مقابل رویکرد گفته شده، 
اگر شاهد باشیم که فشار کشورهای خارجی به فروش 
کالاهای ســاخته شــده خارجی از یک ســو و تمایل 
دولت برای تهاتر این ارزها و فشــار مافیای واردات، 
دســت به دســت هم دهند و بخواهند این ارزهای 
آزادشده را با کالای ساخته شده خارجی به خصوص 
کالای بــادوام داخلــی، از جمله قطعات خودرو، خود 
خــودرو و لــوازم خانگی و غیــره و حتی محصولات 
کشــاورزی را به داخل ایران وارد کنند، مســلما این 
رویکرد آثار منفی بر تولید ملی و اقتصاد کشــورمان 

خواهد داشت.  یادمان است که قبلا به محض حذف 
تحریم ها، شاهد سیل ارزهای بلوکه شده برای واردات 
ایــن کالاهــا بودیم که در نهایت بــه نابودی صنایع 
داخلی و ملی کشــورمان منجر شــد و در نتیجه در 
صــورت تکرار این روند، باید هشــدار داد که نهضت 
ســاخت داخلی و توانمندســازی های انجام شده در 
عرصه خودکفایی، از بین می رود. بنابراین ما با وجود 
اینکــه مطلقا مدافــع ممنوعیت واردات هیچ کالایی 
نیســتیم، معتقد به لزوم ساماندهی واردات قطعاتی 
همچون خودرو هســتیم، بــه این معنا که به صورت 
بی رویه کالا وارد نشــود و آنچه ســاخت داخلی ندارد 
یا مزیت تولید داخلی ندارد، می تواند وارد شود. ولی 
با این شرط که تولید داخل را با مخاطره روبه رو نکند 
که در نهایت مجموعه این سیاســت، بتواند به رشــد 

اقتصادی کمک کند. / ایبِنا

تیغ دولبه آزادسازی دلارهای بلوکه شده برای اقتصاد ایران
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هفته نامه اقتصادی ایران
متناسب سازی حقوق بازنشستگان یکی از مطالبات ۱۰ساله بازنشستگان بود که در سال ۱3۹۹ از محل منابع مندرج در قانون بودجه سال ۱3۹۹ اجرایی شده است. سازمان برنامه و بودجه کشور، 
اخیراً اعلام کرده است: متناسب سازی حقوق بازنشستگان در سال ۱3۹۹ و تداوم آن در سال ۱۴۰۰ عیناً بر اساس منابع مندرج در قانون بودجه بوده و به هیچ عنوان تعهد مازاد بر اعتبار نبوده و 
دولت مستقر به دنبال ایجاد هزینه برای دولت منتخب نیست. گفتنی است، متناسب سازی حقوق بازنشستگان یکی از مطالبات ۱۰ساله بازنشستگان بود که در سال ۱3۹۹ از محل منابع مندرج 
در قانون بودجه سال ۱3۹۹ اجرایی شده است و با توجه به رشد حدود ۴۵درصدی حقوق بازنشستگان رضایت جدی بازنشستگان را در پی داشت. با توجه به اجرای متناسب سازی از مهر سال 
۱3۹۹ منابع لازم برای تداوم متناسب سازی نیز در لایحه بودجه ۱۴۰۰ منظور شده است که با تغییراتی در مجلس شورای اسلامی به تصویب رسید و با توجه به ابلاغ قانون بودجه سال ۱۴۰۰ و لحاظ 
۱3۰ هزار میلیارد تومان، تداوم متناسب سازی نیز از محل بخشی از منابع مذکور در حال اجراست. برخی به این موضوع معترض هستند که چرا دولت در آخرین سال حضور و فعالیت خود این 

اقدام را در دستور کار قرار داده است و آیا در 8 سال گذشته ظرفیت لازم به انجام همسان سازی و ارائه لایحه مذکور به مجلس شورای اسلامی وجود نداشته است؟ / تسنیم 

مصدق، معاون اول قوه قضائیه شد

غلامحسین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه، حجت 
الاســلام محمد مصدق را به عنوان معاون اول دستگاه 
قضــا انتخــاب کرد؛ جایگاهی کــه پیش از این به خود 
محســنی اژه ای تعلق داشــت و با اســتقرار مصدق بر 
صندلــی آن، حالا دیــوان عدالت اداری را بدون رئیس 

گذاشت.
حجت الاســلام محمد مصدق کهنموئی، روحانی و 
قاضی 5۹ ساله تبریزی است. سال های متمادی در قوه 
قضائیه به امر پژوهش، تحقیق و تدریس مشغول است 
و آثاری متعددی از جمله »نگرش علمی کاربردی جرم 
کلاهبــرداری«، »مســئولیت مرتکــب بــه پرداخت 
هزینه های درمانی مازاد بر دیه« و... را به رشــته تحریر 
درآورده اســت. وی عضو شــورای پژوهش پژوهشکده 

حقوق و قانون ایران است.
مصدق از ابتدای سال ۹۸ با حکم سید ابراهیم رئیسی 
- رئیس ســابق قوه قضائیه - عهده دار ســمت معاونت 
حقوقی و امور مجلس دســتگاه قضا شــده بود اما در 
ابتدای 1400 به ریاســت دیوان عدالت اداری منصوب 
شــد. در دیگر ســوابق مصدق، معاونت دادستانی ویژه 
روحانیت، معاون اول دادستان کل کشور و مدیرمسئولی 
فصلنامه دادســتانی ویژه روحانیت دیده می شود. او با 
مدرک دکترا از جمله حقوقدانان  قوه قضائیه است که 
پیشــگام در ارائه نظریه مجازات های جایگزین حبس 

بوده است.

 چون اختلاف بالا گرفت چیزی نمانده بود . که کا به 
جنگ بکشــد در این وقت رســول خدا از راه رسیدند واز 
موضوع مطلع شدند سران قوم حکمیت را به رسول خدا 
رجوع کردند رسول خدا عبای خود را از دوش بر داشتند 
وروی زمین پهن کردند و دســتور دادند ســنگ را وسط 
عبــای آنان بگذارند وهمگی دورعبا را بگیرند واز زمین 

بلند کنند .
مورد قبول همه قرار گرفت  و رسول خدا از یک آشوب 
واختلاف جلوگیری نمودند در حالیکه همه از این افتخار 
سهمی برده بودند رسول خدا شخصا” سنگ را به دیوار 
نصب نمودند امروز مکه و مراســم حج بزرگترین محل 
اجتماع مسلمانان جهان است و هر ساله کنفرانسی چند 
میلیون نفر از مسلمین دنیا در مکه بوجود می آید نظیر 
از این اجتماع این است که مسلمانان سراسر جهان سالی 
یکبار به دور هم جمع شــده مســائل و مشکلات خود را 
با هم در میان بگذارند و با وحدتی که بوجود می آید به 
رفع مشــکلات یکدیگر بپردازند . ولی متأســفانه عده 
زیادی مراســم حج و زیارت کعبه را با بازارمکاره اشتباه 
می نمایند و در آنجا در عوض اینکه با مســلمانان ســایر 

کشورها همجوش و همدلی نمایند .
 بیشتر به فکر خرید سوغاتی و هدایا هستند .  

شــهر مکه در طول تاریخ از فراز و نشــیبهای زیادی 
گذر کرده تا امروز توانســته با قامتی ســتبر و ســر بلند 
برجای بماند . بعداز رحلت رســول خدا بیش از ششصد 
سال مکه در دست فرمانروایان مسلمانان عرب بود ولی 
وقتی که فرمانروایان عرب ناتوان و ضعیف شدند مصریها 
به این شهر حمله کردند و حدود 2۶0سال برشهر مکه 
استیل یافتند اما وقتی که ترکهای عثمانی به مصر حمله 
کردند شــهر مکه هم به تصرف عثمانیها در آند از آن به 
بعد ترکها فرمانروای مکه شدند ومدت چهار قرن برمکه 
حکومــت نمودند .پایتخت شــهر مکــه حجاز بوده که 
مهمترین شــهرو قسمت عربســتان است . درسالهای 
اخیرعــده ای از وهابیون بطور خانوادگی برعربســتان 
حکومت می کنند . ونام کشــورهم بنام خود عربســتان 

گذاشته اند 
امروز با اینکه بزرگترین منابع نفت در کشور عربستان 
قرار دارد و کمپانیهای خارجی آنرا اســتخراج مینمایند 
وســودهای سرشار وسرســام آوری به کیسه مسئولین 

عربستان سرازیرمیشود ولی کشورعربستان 
در نهایت عقب ماندگی و مردم آن در فقر کامل بسر 
می برند در حالیکه شــیوخ و دولت مردان آن کشــور با 
ثروتهای باد آورده در اغلب نقاط دنیا وسایل آسایش و 
تعیش برای خود فراهم کرده اند ودر کمپانیهای بزرگ 
جهان ســهیم هستند مردم عادی عربستان هنوز مانند 

بشر اولیه زندگی می نمایند وازعدم آزادیهای
فــردی و اجتماعی رنج می برند .وبالاخره امیدواریم 
حجاج و زائران ایرانی با ســلامت کامل و موفقیعت به 
کشور و شهرهای خود باز گرداند و حج آنها مورد قبول 

حق قرار بگیرد . 

خبر

ادامهسرمقاله

سروده ای برای حاج احمد متوسلیان

احمد بابایی از شاعران برجسته کشورمان همزمان 
با ربوده شدن حاج احمد متوسلیان، شعری را در قامت 
این جاویدالاثر سروده  است. تسنیم  این شعر را منتشر 
کرد و نوشــت: همزمان با چهاردهم تیرماه، ســالروز 
ربوده شــدن حاج احمــد متوســلیان از فرماندهــان 
دفاع مقدس،  احمد بابایی از شاعران برجسته کشورمان 
برای ایشــان شعری را ســروده اند. بخشی از متن این 

شعر را بخوانید:

هر نفس، بین معرکه، با آه
از هیاهوی کربلا می گفت

هر طپش، قلب حاج احمد ما
»لا فتا غیر مرتضی« می گفت

حاج احمد به شوق روح خدا
همچو آیینه، غرق حیرت بود

حاج احمد؛ خروش نامیرا
حاج احمد، تراز غیرت بود

 
ساقی تیغ های لب تشنه

زخم هایش گواه هستی او
حق بده! چل ای ست می لرزد

کدخدا از خداپرستی او
حاج احمد، غریبه دوره خویش

آشنای تمام دوران هاست
خنده اش، با نسیم، خویشاوند
غضبش ابتدای توفان هاست

بعد چل سال حس ما این است
نعره اش در گلوی ما مانده ست

در مسیر شکست اسرائیل
حاج احمد، هنوز فرمانده است

چشم احمد، غیور باران زا
عزم احمد، غرور شمشیر است
دست احمد، هنوز در کار است

تیغ احمد، هنوز درگیر است
 

آخرین فصل، فصل اعجاز است
او خبر داشت چون کبوترها
آسمان، ابتدای پرواز است
از همان روزگار می دانست
قصه ها فصل آخری دارند

در شب آخرالزمانی خویش
شیعیان، فتح خیبری دارند

او خبر داشت کدخدا لاف است
او خبر داشت کار، دست خداست

جبر تاریخ، شوخی تلخی ست
تا ابد اختیار، دست خداست
یک تنه، شرح غربت والعصر

یک تنه، مرد بی همانند است
یک تنه، قهرمان قصه ما

یک تنه، لشکر خداوند است
یک تنه، در نبرد بی پایان

یک تنه، عهد بسته ازلی ست
یک تنه، حول قلعه صهیون

یک تنه، برق ذوالفقار علی است
یوسف ما به چاه یا زندان

فدیه در شاهراه قدس شده  است
برکت را ببین پس از چل سال

نسل احمد، سپاه قدس شده  است
برکت را ببین که می رقصد

بین خون هرچه سالکِ میدان
حمزه روزگار، احمد بود

قاسم ماست مالکِ میدان
از احد تا به قلعه خیبر

»لافتی غیرمرتضی« حیدر
رجز حمزه: یا رسول ا...

رجز مالک است: یا حیدر!
ارث احمد رسید بر قاسم

قاسم گفت: ظهور نزدیک است
گفت: دوراست ذلت از شهدا!

گفت: صهیون به گور نزدیک است
هر دلی فاطمی ست، غصه او

کوچه ای پر ز لاله و یاس است
حمزه تا رفت عصر مالک شد
بعد مالک، زمان عباس است

یادگار
رئیــس مجلس با اشــاره به اهمیت نهاد 
خانواده، تداوم خانواده را از تشکیل آن مهمتر 
دانست و با بیان این که خانواده کانون تبادل 
پایــدار و بی دریغ محبت اســت، گفت: زن، 
ستون محبت در خانواده است و اگر خواستار 
تحــول در جامعه هســتیم و خانواده پایدار 

می خواهیم باید به زنان توجه کنیم. 
دکتــر محمدباقــر قالیبــاف در آییــن 
بهره بــرداری از پلتفرم همدم که از ســوی 
موسسه تبیان برای انتخاب آگاهانه و ازدواج 
پایــدار در ســالروز ازدواج امــام علی )ع( و 
حضــرت فاطمــه زهرا )س( برگزار شــد، با 
تبریک این روز گفت: غرب هم تجربه کرده 
که خانواده را از دســت داده اســت و باید به 
معنویــت بازگردد، تردید نداریم که خانواده 
کانون تولید و تبادل پایدار و بی دریغ محبت 
است و امروز محبت به عنوان عامل پایداری 

خانواده است، نه پول و ثروت. 
وی زنان را کانون و ستون خانواده دانست 
و افزود: الگو، نحوه و روند تربیت را زنان رقم 
می زننــد و آنها نماد اخلاق، عطوفت، حیا و 
مهربانی هستند از این رو اگر خواستار تحول 
در جامعه هستیم و خانواده پایدار می خواهیم 
بایــد به زنــان توجه کنیم.  او  با بیان این که 
پلتفرم همدم چهار رویکرد شفاف ســازی، 
هوشمندسازی، مردمی سازی و کارآمدسازی 
را با هم در بر دارد، بیان کرد: هر مجموعه ای 
که این 4 رویکرد را داشــته باشــد می تواند 
مجموعه موفقی باشــد ضمن این که باید به 
چهار موقعیت مکانی که در زندگی انســان 
تأثیرگذار اســت، توجه کرد که این مکان ها 

شــامل منزل، مسجد، مدرسه و محله است 
که اگر این مکان ها به درستی و مثل ساعت 
بــا هم کار کننــد، در تمامی امور حتی امور 

اقتصادی می توانیم موفق باشیم. 
وی  با تأکید بر خودداری از دولتی شدن 
امور اظهار داشــت: نبایــد خود را عاقل تر از 
مــردم بدانیم و باید اجازه دهیم مکان هایی 
مانند محله ها و مساجد کارکرد واقعی خود 
را داشــته باشــند به خصوص مساجد نباید 
خالی شــوند و باید بتوانند به همه شــئون 

زندگی مردم پاسخ دهند.  
 در پایان این مراسم، رئیس مجلس شورای 
اســلامی پلتفرم همدم که به همت موسسه 
تبیــان راه اندازی شــده بــود را افتتاح کرد. 
همچنین حجت الاسلام قمی؛ رئیس سازمان 
تبلیغات اسلامی و دکتر گلزاری دبیر علمی 
ایــن پلتفرم و کمیل خجســته مدیرعامل 
موسسه تبیان توضیحاتی درباره این پلتفرم 

ارائه کردند.  

تشکیل ستاد پیگیری میزان 
پیشرفت طرح گرمسیری 

نشست بررســی طرح گرمسیری غرب 
کشور به ریاست محمدباقر قالیباف و با حضور 
فرمانــده کل ســپاه پاســداران ، وزیر نیرو، 
فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء، معاون سازمان 
برنامه و بودجه و سایر مسئولان مرتبط با این 
پروژه و همچنین مجریان طرح گرمســیری 
غرب کشــور صبح دیــروز در محل مجلس 

شورای اسلامی برگزار شد. 
در این جلســه گزارشی از روند پیشرفت 
طرح گرمسیری ارائه شد و روش های تامین 
مالی و نظام بهره برداری این طرح مورد بحث 
و بررســی قرار گرفت.  وی  در این نشســت با 
برشمردن اهمیت این طرح، بر تزریق هر چه 
ســریعتر اعتبارات به این پروژه مهم و ملی 
تاکیــد کرد و گفت: تاکنون اعتبارات زیادی 
صرف پیشبرد این پروژه شده و نیاز است که 
طــرح گرمســیری با تزریق اعتبــار 5هزار 

میلیاردی تا دو ســال آینده به بهره برداری 
نهایی برســد.  بخشی از اعتبارات این پروژه 
بایــد از محل ماده 5۶قانون الحاق موادی به 
قانون تنظیم بخشــی از مقررات مالی دولت 
تامین مالی و بخشی دیگر باید از محل دارایی 
های دولت تامین اعتبار شود.  رئیس مجلس 
همچنیــن به موضوع نظــام بهره برداری از 
پروژه های ملی اشاره و تاکید کرد: براساس 
آنچــه در اهداف این طرح آمده 30درصد از 
هزینــه کرد اعتبارات این پروژه باید از محل 
بهره برداری طرح بازگردد که این موضوع از 
اهمیت بسیاری برخوردار است. در کنار این 
مساله مردمی سازی و بهره برداری این طرح 
به نفع معیشت و اشتغال مردم، یکی دیگر از 
موضوعاتی اســت که باید در بهره برداری از 
این طرح مورد توجه قرار گیرد.   مشکل امروز 
ما در کشور تامین اعتبارات و پول نیست بلکه 
مهمترین مســاله سوء مدیریت و نظام بهره 
برداری اســت. کشور ما شرایطی دارد که به 
هر نحوی که شــده می توان اعتبارات را از 
محل های مختلف تامین کرد اما مساله اصلی 
ما در کشور ضرورت کنار گذاشتن روش های 
ســنتی و استفاده از تجربیات روز دنیا برای 
حوزه نظام بهره برداری است.  رئیس مجلس 
در پایان دستور تشکیل ستادی برای پیگیری 
میزان پیشــرفت طرح گرمسیری را صادر و 
تاکید کرد: جلســات این ســتاد باید برای 
پیگیری دو موضوع تامین مالی طرح و تدوین 
نظام بهره برداری به صورت مستمر تشکیل 
شــود و بنــده هم به صــورت فصلی در این 
جلسات حضور خواهم داشت. / خانه ملت 

 زن ستون محبت خانواده است

بــا دســتور مدیرعامل این بانــک و با هدف جلوگیری از 
سرایت هرچه بیشتر ویروس جهش یافته کرونا به ویژه در 
مناطق محروم کشــور، 250 هزار فقره ماســک بهداشتی 
برای اهالی اســتان سیســتان و بلوچستان خریداری و در 

سطح مناطق استان توزیع شد.
بــر اســاس این گزارش، بانک ملت پیــش از این نیز در 
راســتای انجام ماموریت های اجتماعی خود، اهدای کمک 
های مختلف به استان های محروم کشور را در دستور کار 
قــرار داده و بــه نوعی همراهی خود را با این عزیزان نشــان 

داده بود. مدیر کل آموزش و پرورش اســتان چهار محال و 
بختیاری، با ارسال لوح سپاسی به مدیرعامل بانک ملت از 
مساعدت و همکاری دست اندکاران این بانک قدردانی کرد.

بــه گزارش روابــط عمومی بانک ملت، خانم قائد امینی 
مدیر کل آموزش و پرورش اســتان چهار محال و بختیاری 
در ایــن لــوح از همکاری صمیمانه دکتــر محمد بیگدلی 
مدیرعامــل بانــک ملت و دیگر مدیران و کارکنان این بانک 
بــا آمــوزش و پــرورش چهار محال و بختیــاری و اعطای 
تســهیلات خرید لــوازم خانگی برای جامعــه فرهنگیان 

سپاسگزاری کرده است.
بر اســاس این گزارش 
مدیریت شعب بانک ملت 
اســتان چهــار محــال و 
بختیــاری تا کنون بالغ بر 
۹000 فقره تســهیلات با 
مبالغ پانصد، سیصد و هزار 

میلیــون ریالــی خرید لوازم خانگی بــه معلمان و کارکنان 
آموزش و پرورش این استان پرداخت کرده است.

 اعطای 2۵۰،۰۰۰ ماسک بهداشتی به مردم استان سیستان و بلوچستان

گام مهم دیوان محاسبات در ارتقای کیفیت گزارش های تفریغ بودجه

دیوان محاســبات کشور امسال برای نخستین بار در 
تاریخ فعالیت این نهاد، 52 گزارش حسابرسی عملکرد 
از 52 پــروژه ملــی و اســتانی را در کنار گزارش تفریغ 
بودجه ســال 13۹۹ به مجلس شــورای اسلامی ارائه 
می کند.  عطاء الله هرندی، دبیر شورای عالی حسابرسی 
عملکرد دیوان محاســبات کشــور با اعــلام این خبر 
جزئیاتی از عملیاتی شدن یکی از مهم ترین برنامه های 
تحــول دیوان محاســبات در دوره جدید مدیریت این 
مجموعه را تشــریح کرد.  وی در تشــریح معنا و جایگاه 
حسابرسی عملکرد در نظامات کنترل و پایش، این نوع 
حسابرســی را به معنای حسابرســی اجرای استراتژی 

دانست که به دنبال سنجش میزان اثرگذاری سیاست ها 
بوده و طی آن 3 مؤلفه میزان کارایی، عمق اثربخشــی 
و صرفه اقتصادی طرح ها مورد بررســی و تحلیل قرار 

می گیرد. 
در جلسات ابتدایی این شورا که متشکل از معاونان 
دیوان محاسبات و همچنین خبرگانی از اندیشکده های 
مطرح کشور است، با ریل گذاری مسیر و مدل حسابرسی 
عملکرد در ساختار دیوان، نقشه راهی برای این منظور 
طراحــی و مأموریت هدایــت این پروژه به یک کمیته 
اجرایی محول شــد.  به گــزارش روابط عمومی دیوان 
محاســبات کشــور ، وی مأموریت بعدی این شــورا را 
انتخاب موضوعاتی برای فاز اول حسابرســی عملکرد 
دانست و تصریح کرد: از کانال های مختلفی برای انتخاب 
و اولویت بندی موضوعات اســتفاده شــد. دغدغه ها و 
مطالبات مقام معظم رهبری، انطباق با بیانیه گام دوم، 
میزان گســتردگی موضوع در ســطح جامعه و میزان 
امکان پذیری عملیاتی ســازی موضــوع، از مهم ترین 
معیارهایی بوده که بر اســاس آنها به 20 عنوان پروژه 
حسابرســی عملکرد ملی و 32 عنوان پروژه حسابرسی 
عملکــرد اســتانی رســیدیم و در مجمــوع 52 پروژه 

حسابرسی عملکرد در فاز ابتدایی اجرای این برنامه در 
دســتور کار دیــوان محاســبات قــرار گرفــت.  بــا 
برنامه ریزی هــای صورت گرفته خروجی این 52 پروژه 
حسابرسی عملکرد، شهریورماه سال جاری آماده ارائه 
خواهــد بود و پس از انجام ارزیابی های نهایی، همزمان 
با ارائه گزارش تفریغ بودجه در مجلس شورای اسلامی، 
برای اطلاع عموم مردم نیز منتشــر خواهد شــد.  ورود 
دیوان محاسبات به عرصه حسابرسی عملکرد، با هدف 
اســتفاده حداکثری از ظرفیت هــای دیوان برای ارائه 
مشــاوره های دقیق و پیشنهادات اصلاحی سودمند به 
قوای مختلف کشور بویژه دولت بوده و دیوان محاسبات 
در این مسیر از هر گونه حرکتی که شائبه مچ گیری یا 
غلبه نگاه های جریانی و حزبی در آن باشــد جلوگیری 
خواهــد کــرد.  در حالی که نظامات کنترل و پایش در 
دنیا دارای سطوح مختلفی است، تا پیش از این در تمام 
ادوار فعالیت دیوان محاســبات، حسابرســی عملکرد، 
نقش بســیار کمرنگی در نظارت های دیوان محاسبات 
داشته و کنترل های صورت گرفته بر بودجه های سالانه 
اغلب محدود به نظام های حسابرسی رعایت و حسابرسی 

مالی بوده است.

بانک مرکزی طی هفته جاری در بازار باز و بین بانکی 
 بــه میــزان 14 هــزار و 4۶0 میلیارد تومــان از بانک ها 

جذب کرد.
 کنترل نقدینگی بانک ها در ایران را بانک مرکزی هر 
هفته از طریق برگزاری دو بازار باز و اعتبارات قاعده مند 
در بــازار بیــن بانکی انجام می دهد که در بازار باز همواره 
بانــک مرکزی با رصد وضعیت حســاب بانک ها اقدام به 
جذب یا بسط پول می کند. در این هفته نیز بانک مرکزی 
برای ششمین بار متوالی معکوس عمل کرد و هدف جذب 
پول را در پیش گرفته است که طی هفته جاری با فروش 
3۸00 میلیارد تومان اوراق با نرخ سود 1۸ درصد و تاریخ 
سررســید هفت روزه موافقت کرد که به این معنی اســت 

که این میزان پول از بانک ها جمع کرده است.
با رسیدن سررسید اوراق طی عملیات هفته گذشته، 
بانــک مرکزی معادل ۶4۸0 میلیــارد تومان به بانک ها 

برگردانده است.  از آنجا که تفاضل میزان اوراق فروخته 
شده و اوراق سررسید شده معادل 2۶۸0 میلیارد تومان 
بــوده، خالــص عملکرد بانک مرکــزی در بازار باز به این 

میزان بوده است.
 یکــی دیگــر از بازارهــای مهم در راســتای کنترل 
نقدینگی، بازار بین بانکی است که در آن بانک های دارای 
دارایــی مــازاد به بانک های دچار کســری، مبلغی را در 
سررســید کوتاه مدت می دهند که اگر این بانک، بانک 

مرکزی باشد؛ به این مبلغ و تسهیلات، اعتبارات قاعده مند 
گفتــه می شــود و به نوعی بانک هــا از بانک مرکزی پول 
قــرض می گیرند که طبــق اعلام بانک مرکزی، طی این 
هفتــه بــا تقاضای هفت بانک و مؤسســه اعتباری برای 
دریافت مبلغی پول با سررسید کوتاه مدت موافقت شده 
اســت. در مجموع در بازار بین بانکی هفت بانک معادل 
43 هــزار و 220 میلیــارد تومان دریافت کردند و با توجه 
به اتمام سررســید توافق های صورت گرفته در بازار بین 
بانکــی، بانک هــا به میزان 31 هزار و 440 میلیارد تومان 
بازپرداخــت کردنــد که خالص عملکرد بانک مرکزی در 
این بازار به عدد 11 هزار و ۷۸0 میلیارد تومان می رسد. 
بنابرایــن، بانــک مرکزی طی این هفته در بازارهای باز و 
بین بانکی معادل 14 هزار و 4۶0 میلیارد تومان از بانک ها 
جذب و جمع کرده که رکورد جاروی پول از بانک ها طی 

هفته های اخیر ثبت شده است. / ایسنا

جذب بیش از 1۴ هزار میلیارد پول از بانک ها
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اصفهاندرحال

اجراست

وزارت نیرو برنامه ای برای تأمین 
حق آبه کشاورزان اصفهان ندارد

علی اصفهانی دادستان اصفهان گفت: سالهاست وزارت 
نیرو هیچ برنامه ای برای تامین حق آبه کشاورزان اصفهان 
ندارد در حالی که ۹ سال پیش مصوب شده بود که برنامه 

جامعی در این ارتباط تدوین کند.
وی در رســیدگی به مطالبات و شــکایات کشــاورزان 
اصفهانی در ارتباط با حق آبه های قانونی آنها با بیان اینکه 
در بحث کشاورزی و حقوق آنها در دو سال اخیر بیشترین 
جلسات را درباره حقوق آنها داشتیم، گفت: من شخصاً در 
ارتباط با مشکلات کشاورزان دو بار به شورای امنیت کشور 
مراجعه کردم، بارها با وزیر نیرو و کشور صحبت کردیم و 

مشکلات را انعکاس به دادستانی کل کشور دادیم.
دادســتان اصفهان با بیان اینکه کشاورزان اصفهان در 
مطالبات خود حق دارند، تاکید کرد: متأســفانه مصوبات 
قانونی که شورای عالی آب دارد اجرایی نمی شود اما قول 
داده ام مواردی که به استان خودمان مربوط است در حد 

توان عملیاتی و از کشاورزان پشتیبانی کنم.
کمیته های مشــترکی برای نظارت بر برداشــت های 
غیرمجاز استان اصفهان و چهارمحال شکل دادیم و سعی 
در ایجاد کمیته های مشــترک میان کشاورزان دو استان 
برای نظارت بر برداشــت ها داریم اما عملیاتی نشده است 

چراکه صنف کشاورزی چهارمحال زیر بار نرفته است.
وی با تاکید بر اینکه در ســمیرم و فریدون نیز میزان 
زیــادی آب وجــود دارد کــه مدیریت نمی شــود، گفت: 
سالهاســت هنوز وزارت نیرو هیچ برنامه ای برای حق آبه 
کشاورزان اصفهان ندارد در حالی که ۹ سال پیش مصوب 

شده بود که برنامه جامعی در این ارتباط تدوین کند.
او با ابراز این مطلب که مســئولان کشــوری باید دقت 
کنند که حق آبه با حق نکشــت فرق دارد چراکه یک حق 
قانونی و خریداری شده است، گفت: آلودگی هوا و محیط 
زیست از دیگر مواردی است که دادستانی حق ورود دارد 
اما نه تنها حق آبه های محیط زیســت اصفهان تخصیص 
نیافته بلکه آب آشــامیدنی اصفهان نیز اگر ســامانه دوم 

محقق نشود در خطر است. / فارس

اولویت اقتصادی اصفهان صنعت سبز، 
کم آب و دانش بنیان است

سیدحسن قاضی عسگر معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری اصفهان گفت: استقرار صنایع سبز، کم آب بر و 
دانش بنیان از اولویت های اقتصادی اســتان اســت که در 
تدوین طرح منطقه ویژه علم و فناوری اســتان به آن توجه 
شده است. در این طرح اولویت های توسعه اقتصادی استان 
که باید با جدیت و با توجه به توازن صنعتی دنبال شــود، 
تعیین شــده است.چشم انداز این طرح، تبدیل اصفهان به 
یک استان نمونه کشور در زمینه خلق ثروت و ارزش آفرینی 
مبتنی بر فناوری و نوآوری اســت و هدف آن ایفای نقش 
پیشــرانی منطقه در حوزه فناوری در کشور و منطقه غرب 
آسیاست. این طرح با توجه به ظرفیت بالا و مطلوب دانشگاه ها 
و نخبگان و با توجه به محدودیت زیست محیطی اصفهان 
تدوین شــده اســت و نگاه ویژه ای به فناوری های موثر در 
کاهش سرعت تغییر اقلیم دارد.یکی از اعضای تهیه کننده 
این طرح نیز به ایرنا گفت:این سند به منظور توسعه استان 
اصفهــان براســاس یک چهارچوب مشــخص در رابطه با 
حوزه های اقتصاد مبتنی بر نوآوری و فناوری پیشنهاد شده 
اســت و تلاش شــده سندی تدوین شود که قابلیت ارائه به 
شــورای انقلاب فرهنگی و دریافت مصوبه از این شــورا را 
داشته باشد.کورش خسروی افزود: این سند در واقع مسیر 
شــکل گیری اقتصاد مبتنی بر نوآوری و فناوری را تعریف 
کرده است و طرح  هایی را بیان می کند تا بتوان با اجرای آن 
اقتصاد مبتنی بر نوآوری و فناوری را محقق کرد.وی افزود: 
تهیه این طرح ابتدای امســال آغاز شــد و امروز پیش نویس 
آن به دفتر استاندار اصفهان ارسال خواهد شد. فناوری های 
مرتبط با حوزه های آب و خشکسالی، محیط زیست و تغییر 
اقلیــم، صنایــع گردشــگری و صنایــع خــلاق از جمله 
شــاخص هایی اســت که در این طرح به آن توجه ویژه شده 
است.استان اصفهان دارای بیش از 500 شرکت دانش بنیان، 
یک شــهرک علمی تحقیقاتی، ســه پارک علم و فناوری و 

بیش از 10 مرکز رشد است.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

محسن ترابی مدیر پروژه مرکز همایش های بین المللی شهر اصفهان اظهار کرد: سالن اصلی مرکز همایش ها با ۱۰۰ درصد پیشرفت فیزیکی درحال انجام کارهای نهایی مانند نصب صندلی ها، موکت و... است، دکوراتیو سقف 
شامل زیرسازی، ساخت و نصب ترنج سقف به متراژ 2۰۰ مترمربع انجام گرفته است ، بخش های مختلف این پروژه و میزان پیشرفت آن با اشاره به اقدامات انجام شده در دکوراتیو بدنه با پیشرفت فیزیکی ۹۶ درصد است 
، اجرا و تکمیل دکوراتیو جایگاه تماشاچیان، اجرای گلس های ورودی اصلی و فرعی و تکمیل نورپردازی ورودی سالن اصلی و جایگاه تماشاچیان در دکوراتیو بدنه انجام گرفته است ،  نورپردازی عمومی سالن شامل مهندسی و 
خرید چراغ جهت نورپردازی عمومی سالن اصلی انجام گرفته است، درصد پیشرفت فضای کنکورس را ۹7 است ، اقداماتی نظیر تکمیل سنگ کف کنکورس، نصب شیشه های گلس وال راهروی طبقه میانی، مهندسی و 
تکمیل زیرسازی دکوراتیو سردر ورودی اصلی سالن اصلی و... در این بخش انجام گرفته است ،  دفاتر اداری پیشرفت ۹۵ درصدی دارد، نصب درهای چوبی دفاتر اداری، اجرای کامپوزیت دفاتر اداری جنوبی، تکمیل اجرای 
سنگ کف و بدنه و... در این بخش انجام گرفته است. محوطه سازی با ۹8 درصد پیشرفت فیزیکی شامل اقدامات بسیاری است، تکمیل عملیات اجرایی سنگ مسیر ویژه VVV و پلازا، تکمیل چراغ های ۴ متری محوطه ویلاها، 
تکمیل چراغ های بلاردی محوطه، نصب و سربندی تابلوهای برق پارکینگ، نصب و سربندی تابلوهای برق محوطه و... اقداماتی است که در محوطه سازی صورت گرفته است. و بیش از ۹۰ قراردادهای پروژه ستاره دار و 

تعریف شده است، روزانه بیش از ۴2۰ نفر کارهای اجرایی این پروژه را انجام می دهند و در این پروژه مشغول به کار هستند. قراردادهای جاری و درحال اجرای پروژه 33۰ میلیارد تومان است   / روابط عمومی 

بهروز مهدلو، مدیرکل امور مالیاتی اســتان اصفهان، 
با اشــاره به اصلاحیه قانون مالیات بر ارزش افزوده که 
12 تیر امســال ابلاغ شــد، گفت: براساس قانون جدید 
مالیات بر ارزش افزوده تنها از سود و اجرت کالا دریافت 
می شــود و مالیات ستانی از اصل طلا منتفی است. وی 
همچنین به راه اندازی زیرساخت   پایانه های فروشگاهی 
و سامانه های مؤدیان سازمان امور مالیاتی اشاره کرد و 
افزود: اشخاص حقیقی باید همه به پایانه های فروشگاهی 
و صندوق فروشگاهی و سامانه مؤدیان سازمان مالیاتی 
متصــل شــود و در این زمینه حتی بــرای مودیان نیز 
برنامه ریزی شده و پیش بینی می شود این مهم تا پایان 
سال اجرایی شود.  وی با بیان اینکه سال 13۹۹ از محل 
عــوارض ارزش افــزوده بالغ بر 2 هــزار و 200 میلیارد 
تومان در اختیار شــهرداری ها، دهیاری ها و روستاهای 
فاقــد دهیــاری قرار گرفت، اظهار داشــت: از این مبلغ 
1.500 میلیارد تومان به شــهرداری های استان، 500 
میلیــارد به دهیاری ها، 50 میلیــارد تومان در اختیار 
فرمانداری ها برای روستاهای فاقد دهیاری بود و 1۸0 
میلیارد تومان نیز در اختیار محیط  زیســت قرار گرفت 
و  ســه ماهه ســال  جاری ۹30 میلیارد تومان از عوارض 
ارزش افزوده در اختیار شــهرداری ها و دهیاری ها قرار 
گرفته است، 345 میلیارد تومان از این مبلغ تاکنون از 
محل عوارض آلایندگی صنایع بوده اســت و واحدهای 
بزرگ صنعتی مانند فولاد مبارکه، پالایشگاه، پتروشیمی 
و شرکت ها بر اساس یک درصد فروش عوارض آلایندگی 
را می پردازند اما اگر نپردازند جریمه می شوند، بر اساس 
قانون جدید از ابتدای ســال  جاری ســازمان حفاظت 
محیط  زیســت دیگر ســهمی از عوارض مالیات ندارد و 
تاکنون پولی به صندوق محیط  زیست واریز نشده است. 
همچنین وی با بیان اینکه اشخاص حقوقی، شرکت ها 
و همچنین صاحبان املاک تا 31 تیرماه ســال  جاری 
برای تسلیم اظهارنامه های مالیاتی فرصت دارند، گفت: 
اشــخاص حقوقــی در ســال 13۹۸، 24 هزار و ۸33 
اظهارنامه ارائه کردند که ۶3.5 درصد مورد رســیدگی 
قــرار گرفــت و 3۶ درصد الباقی که حدود ۹ هزار و 55 
اظهارنامه بود، از پروســه رســیدگی خارج شــد زیرا 
اطلاعاتــی کــه مؤدیان در اظهارنامه هــا ارائه دادند با 
داده های بانک های اطلاعاتی ما برابری داشــت. وی با 
تأکید بر اینکه اگر اشخاص حقیقی و حقوقی، اطلاعاتی 
شــفاف ارائه کنند مورد قبول ســازمان مالیاتی است، 
افزود: موعد تسلیم اظهارنامه های سال 13۹۹ اشخاص 
حقیقی 15 تیر به پایان رسید که طبق آمار 22۹ هزار 
و ۸۹2 اظهارنامه مالیاتی تا این تاریخ اخذ شد. و امسال 
بیش از 150 هزار اظهارنامه مالیاتی مشاغل با استفاده 
از تبصره ماده 100 قانون مالیاتی قطعی و از پروســه 
رســیدگی خارج شــده اســت، خود اظهاری مؤدیان 

حقیقی امسال چهار درصد رشد داشته است.  / ایرنا

بانک تجارت در خرداد ماه به بیش از ۱۱ 
هزار زوج تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

پرداخت کرد
بانــک تجــارت درپایــان خردادمــاه ســال جاری 
تعداد11501تســهیلات قــرض الحســنه ازدواج به 
متقاضیان پرداخت کرده است. به گزارش روابط عمومی 
بانک تجارت، در راســتای عمل به مسئولیت اجتماعی، 
حمایت از اقشــار آســیب پذیر و تسهیل شرایط ازدواج 
جوانان، این بانک اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
را در اولویت های خود قرار داده و بر این اســاس شــعب 
بانک تجارت در خردادماه سال جاری به بیش از11 هزار 
زوج تســهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده اند 
و1۹331 نفر از واجدین شرایط دریافت تسهیلات قرض 
الحســنه در نوبت دریافت این تســهیلات هستند که به 
زودی براساس ضوابط تعیین شده ،از سوی شعب بانک 
تجارت پرداخت می شود. این بانک درپایان اردیبهشت 
ماه سال 1400نیز عملکرد شاخصی داشته و دراین بازه 
زمانی به 5۸۸۹نفر از زوجهای جوان تســهیلات قرض 

الحسنه ازدواج پرداخت کرد.

حذف مالیات از اصل طلا

خبر بومی سازی 144 هزار قطعه و تامین 90 درصدی نیاز فولاد مبارکه 
از طریق تعامل با 3 هزار شرکت داخلی

بــه گزارش ایراســین؛ عبــاس اکبری 
محمدی، معاون بهره برداری شرکت فولاد 
مبارکــه،  درگفتگوی ویژه خبری شــبکه 
اصفهــان، با موضوع »نقــش گروه فولاد 
مبارکــه در صنعت کشــور و ســهم این 
مجموعــه در تولیــد ناخالص ملی« اظهار 
کرد: از ســال های گذشــته، شرکت فولاد 
مبارکه با برنامه ریزی و توسعه بومی سازی 
توانست وابستگی به واردات را کاهش دهد 
به گونه ای که امروز بالغ بر 144 هزار قطعه 
در این شــرکت بومی ســازی شده است. 
تاکنون شــرکت فولاد مبارکه تجربه 3 بار 
تحریم شدن را از سر گذرانده و با حمایت 
الهی و تکیه بر توان و دانش داخلی توانست 

از این بحران ها رهایی یابد. 
 در حــال حاضر تمرکز این شــرکت بر 
تولید محصولاتی اســت که به نیاز صنایع 
داخلی کشور پاسخ دهد. ابتدای راه اندازی 
تعداد گریدهایی که فولاد مبارکه در زمینه 
تختال تولید می کرد نزدیک به 130 گرید 
بــوده که این تعداد در حال حاضر به بیش 
از 350 گریــد مختلــف رســیده اســت. 
همچنین در زمینه ورق های ســرد و گرم 
نورد شده از 130 گرید مختلف در ابتدا به 
بیش از 530 گرید در حال حاضر رســیده 
که نشــان دهنده توسعه محصولات جدید 

در شرکت فولاد مبارکه است.
 مــا برای تولید محصولات جدید برنامه 
ســالانه داریم و در ســال جاری تولید ۸ 
محصول جدید در دستور کار شرکت فولاد 
مبارکــه قرار دارد که یکی از آن ها در حال 
حاضر برای مشــتری ارســال شده و نتایج 
مثبتی داشــته است. سایر محصولات هم 
در جریــان تولید قرار دارند.  عمده تمرکز 
مــا بــرای تولیــد محصــولات جدید بر 
محصولاتی اســت که نیاز بیشــتری برای 
آن ها در صنایع پایین دستی وجود دارد و 
در حال حاضر تامین آن ها از طریق واردات 
صورت می گیرد. تمرکز ما روی صنایع نفت 
و گاز، پتروشــیمی و صنایع خودروسازی 
داخلی اســت چرا که این صنایع ورق های 
مــورد نیاز خــود را از طریق واردات تامین 
می کنند و قابلیت تولید آن در داخل کشور 
فراهم نیســت. ســعی کردیم آن بخشی از 
نیاز صنایع را که به واردات وابســته است، 
در داخل کشور تولید کنیم تا هم از خروج 
ارز جلوگیری شــود و هــم مواد اولیه این 
صنایع با سهولت بیشتر و ضریب امنیت و 
پایداری بالاتری فراهم گردد.  شرکت فولاد 
مبارکه رویکرد بومی ســازی را در راستای 
تامین نیازهای این شرکت در پیش گرفته 
است؛ چراکه با توسعه بومی سازی علاوه بر 
توانمندی شــرکت های داخلی در زمینه 
ســاخت قطعات مورد نیاز صنایع فولادی، 
درصدد هستیم از قطعات ساخته شده برای 
نیاز شــرکت فولاد مبارکه هم بهره برداری 
کنیم. این توانمندســازی در خدمت تمام 
صنایع فولادی کشور قرار می گیرد تا با یک 

تعامل دوســویه )برد-برد( از شرکت های 
داخلی حمایت کرده و انگیزه شرکت هایی 
که توانایی فعالیت در زمینه بومی سازی را 

دارند، تقویت شود.
معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه 
بــا اشــاره بــه اینکه نواقص و مشــکلات 
احتمالــی شــرکت های فعــال در زمینه 
بومی ســازی در ارتبــاط تعاملــی اصلاح 
می شــود، گفت: با چنین رویکرد حمایتی 
توانســتیم بالغ بر 144 هــزار قطعه را در 
شــرکت فولاد مبارکه بومی سازی کنیم تا 
 وابســتگی بــه محصــولات وارداتــی
 کاهــش یابــد.  وی با بیــان اینکه در حال 
حاضر نزدیک به ۹0 درصد از نیاز شــرکت 
فــولاد مبارکه از طریــق تولیدکنندگان 
داخلــی تامین می شــود، گفت: بیش از 3 
هزار شرکت به خصوص شرکت های دانش 
بنیــان داخلی در تعامل با شــرکت فولاد 
مبارکه هســتند تا فرایند بومی ســازی با 
نظــارت دقیــق توســعه یابــد. اهمیت 
شرکت های دانش بنیان در تامین قطعات 
بومی ســازی شده، ویژه اســت زیرا تولید 
برخــی از محصــولات نیازمند تکنولوژی 
پیشرفته است. در این شرایط که کشورمان 
از نظر اقتصادی در محاصره دشــمن قرار 
گرفته و ارز مورد نیاز کشــور به ســختی 
تامین می شــود، صنایع معدنی و فولادی 
برای ارزآوری اقدامات مهمی انجام دادند. 
این درحالی اســت که در گذشته ارز مورد 
 نیــاز کشــور از طریــق صنایــع نفتــی 
تامین می شــد. صنایــع معدنی و فولادی 
کشور سهم عمده ای از ارز مورد نیاز کشور 
را تامین می کنند. در حال حاضر برآوردها 
حاکی از آن است که بیش از ۷0 درصد ارز 
مورد نیاز کشور توسط همین بخش تامین 
شــده اســت. در این میان شــرکت فولاد 
مبارکه در سال گذشته با صادراتی که انجام 
داد کمک شایانی به ارزآوری کرد. صادرات 
محصــولات شــرکت فــولاد مبارکه به 
کشــورهایی که خــود از تولیدکنندگان 
محصــولات فــولادی هســتند از دیگر 
افتخارات این شــرکت محسوب می شود؛ 
چراکه محصولات شــرکت فولاد مبارکه از 
نظر کیفی به نیاز این کشــورها پاســخ می 
دهد. ســال گذشــته بیش از 5۶0 میلیون 
دلار ارزآوری توســط شرکت فولاد مبارکه 

باعث شد تا تامین کالاهای اساسی کشور 
دچار مشــکل و محدودیت نشود و بخشی 
از ایــن ارزها هم دراختیار تامین مایحتاج 
شرکت که در حال حاضر بایستی از طریق 

واردات تامین شود، قرار بگیرد.
ســهم صنایع معدنی و فولادی نزدیک 
به 45 درصد از تولید ناخالص ملی اســت 
که 5 درصد از این سهم توسط گروه فولاد 

مبارکه تولید می شود.
در سال 13۹۸، بالغ بر ۶ میلیون و 350 
هزار تن فولاد در این شــرکت تولید شــد؛ 
این درحالی است که در سال جهش تولید، 
ایــن رقــم به بیش از ۷ میلیون تن افزایش 
یافت و امســال هم در ادامه همین مسیر و 
اطاعــت از منویــات رهبــر معظم انقلاب 
امیدواریم به جهش قابل توجهی در تولید 
دســت یابیــم.  آخریــن محصولی که در 
شرکت فولاد مبارکه تولید شده، ورق سرد 
با گرید C۵۹0-DC0۴ اســت که ورقی 
نیم سخت با کاربرد در صنایع خودرویی و 

تجهیزات الکتریکی است. 
 C۵۹0-DC0۴ ورق ســرد با گریــد
ویژگی هــای خاص خــود را دارد و ضریب 
ســختی بالای این ورق در ساخت قطعات 
کوچــک بــه کار برده می شــود. این ورق 
قابلیــت پانچ پذیری فوق العاده ای هم دارد 
و به طور عمده برای ساخت قطعات پیچیده 
مورد استفاده قرار می گیرد. این ویژگی در 
اغلــب صنایــع در شــرایط مختلف مورد 
بهره برداری قرار می گیرد؛ چراکه پلیسه و 
پارگی ایجاد نمی کند. نکته مهم آنجاست 
کــه ایــن ورق از خارج تامین می شــد و با 
خودکفایی در تولید این محصول در شرکت 
فــولاد مبارکه، علاوه بر تامین نیاز صنایع 
خودرویــی و الکتریکــی، از واردات ایــن 
محصول بی نیاز شدیم.  با توجه به تحریم ها، 
تامیــن نیازهای صنایع فراگیر نظیر لوازم 
خانگی و خودرویی در دســتور کار شرکت 
فولاد مبارکه قرار گرفته است تا هموطنان 
بتوانند از این محصولات بهره مند شــوند و 
بــا تامین نیازهای این صنایع، قیمت تمام 
شــده کاهش یابد و مردم با هزینه کمتری 

صاحب این محصولات شوند.
اخیرا در شــرکت فولاد مبارکه موفق به 
تولیــد محصول جدیدی بــا ظرفیت کم 
شدیم که در صنایع خودرویی کاربرد دارد 

و بــا اصلاحات انجام شــده ایــن تولید را 
افزایــش خواهیم داد. در بخش خانگی هم 
محصول ورق رنگی با کاربرد در یخچال و 
ســایر وســایل خانگی در شــرکت فولاد 
مبارکه تولید شــد تا علاوه بر ارتقا کیفی 
محصول، از ظاهری شــکیل هم برخوردار 

شوند.
شــرکت فولاد مبارکه تامین مواد اولیه 
و محصول اولیه بیش از هزار شــرکت اعم 
از ایــران خــودرو، ســایپا، لوله ســازی، 
پروفیل ســازی و لــوازم خانگی را بر عهده 
دارد و در زنجیــره فــولاد و زنجیره پایین 
دســتی برای بالغ بر 350 هزار نفر اشتغال 
ایجاد شــده است. مهم این است که بیش 
از 30 درصد اشتغال کشور به بخش صنعت 
اختصاص دارد که سهم عمده این اشتغال 

مربوط به صنایع فولادی و معدنی است.
با شناسایی محصولات مورد نیاز صنایع 
پایین دســتی درصدد هستیم تا به تولید 
محصــولات کمی و کیفی که در بعضی از 
موارد به کشور هم واردات می شود، دست 
یابیم و با فراهم کردن شــرایط پرداخت، 
بخشی از نقدینگی مورد نیاز این صنایع را 

هنگام جذب فراهم کنیم.
عمــده تولیدات شــرکت فولاد مبارکه 
محصــولات ویــژه بــا کیفیــت خاص و 
کاربردهای ویژه است. سال گذشته بالغ بر 
۶00 هــزار تن محصول ویژه تولید کردیم 
کــه این محصــولات ویــژه از نظر ارزش 
وارداتــی، می تواند به نیاز تولیدی صنایع 

پاسخ دهد.
این ابرپروژه که درآینده بســیار نزدیک 
مــورد بهره برداری قــرار می گیرد، یکی از 
افتخارات شــرکت فولاد مبارکه است زیرا 
این شرکت با تولید اسلب API که در برابر 
خورندگی فلز گوگرد )موســوم به محیط 
گاز ترش( مقاوم هســتند، توانســت نیاز 
صنعت نفت برای لوله گذاری هزار کیلومتر 
از مســیر گوره در استان بوشهر به جاسک 
در استان هرمزگان را رفع کند که یکی از 
شــاهکارهای محصولات تولیدی شرکت 
فولاد مبارکه در سال جهش تولید بود که 
در حجم بالا تولید شد و تحقق این دستاورد 
بــا بهره گیری از دانش متخصصان داخلی 
این شرکت ایجاد شد. در ابتدا وزارت نفت 
برای تامین اســلب هــای API از طریق 
واردات اقدام کرده بود که به دلیل تحریم ها 
موفــق به واردات این ورق نشــده بود. لذا 
شرکت فولاد مبارکه با شگرد تبدیل تحریم 
از تهدیــد بــه فرصت، به یاری وزارت نفت 
برآمد و این پروژه مســکوت شده با تبدیل 
اسلب API به ورق و سپس لوله، به تحرک 
درآمــد تا این ابرپروژه در آینده نزدیک به 
بهره برداری برسد و توان تولید اسلب های 
API در ابرپروژه گوره به جاسک که یکی 
از پیچیده ترین تولیدات فولادی در کشور 
بود با افتخار آفرینی سربازان صنعت کشور 

در شرکت فولاد مبارکه رقم خورد.

هفتـه نـامـه اقتصادی اعتبار با سابقه ۱۸ سال انتشار از سراسر کشور، شهر های فاقد نمایندگی ، نماینده فعال می پذیرد
لطفا جهت اطلاع بیشتر با شماره ۰۹۳6۱۱۱۳۸۹۴     تماس حاصل فرمایند
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شهرک های صنعتی کشور نیازمند ۱۴ هزار لیتر آب در ثانیه

علی رســولیان معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت 
گفــت: تاکنون بیــش از 1۶ هزار لیتر بر ثانیه آب برای 
شــهرک های صنعتی کشــور تامین شده است اما این 
مناطق دست کم به 14 هزار لیتر آب دیگر نیاز ضروری 
دارند. وی در مراسم بهره برداری از طرح استحصال آب 
صنعتــی بــرای مصــرف در صنایع شــهرک صنعتی 
رنگ سازان شهرضا در جنوب اصفهان افزود: هم اینک 

در شــهرک های صنعتی کشــور با مشکل جدی تامین 
آب مواجه هســتیم به گونه ای که دو هزار و 300 لیتر 
آب را تا دو سال آینده باید به این نقاط صنعتی برسانیم.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک صنعتی 
ایران اظهار کرد: شرکت شهرک های صنعتی ایران در 
زمینه اجرای طرح انتقال آب از خلیج فارس مشــارکت 
می کند تا از آب دائم و مســتمر بهره مند شــویم اما این 

طرح زمانبر است.
توافقنامه هایی برای اســتفاده از آب تصفیه شــده از 
محل پساب شهرک های صنعتی در بسیاری از استان ها 
امضا شده و امروز یکی از بزرگ ترین این طرح ها افتتاح 
شد و با بهره برداری از این طرح که اجرای آن در راستای 
توسعه استان اصفهان است، آب مطمئنی به شهرک ها 

و نواحی صنعتی می رسد.

ســال گذشــته ســرمایه گذاری در حوزه صنعت و 
شهرک های صنعتی دو برابر شد، هم اینک ۸2۸ شهرک 
و ناحیه صنعتی فعال در کشور وجود دارد که به عنوان 
یکی از افتخارات نظام اسلامی محسوب می شوند. بیش 
از یک میلیون نفر به صورت مستقیم در 4۸ هزار واحد 
صنعتی کشــور مشــغول به کار هستند و تاکنون 234 
تصفیه خانه فاضلاب در 1۹1 شــهرک صنعتی کشــور 
ایجاد شــده اســت و طرح بازیابی آب از پســاب در ۷3 
تصفیه خانه نواحی و شــهرک های صنعتی انجام شده 
اســت،  روزانه 35 هزار مترمکعب آب از پســاب بازیابی 
می شــود و با اســتفاده از شهرک های صنعتی نیاز آبی 
صنعت را تامین خواهیم کرد تا فعالان صنعتی مشکلی 
 بــرای تامیــن آب و توســعه واحدهای خود نداشــته 

باشند. / ایرنا 
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سکهوارز

خبر
اهالی نشر مشکلات جدی دارند

افتتاحیــه سلســله مراســم تجلیــل »از تبار قلم« که بــه تجلیل از 
نویســندگان بومی استان های تهران، البرز و کردستان اختصاص دارد، 
با حضور علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، 
مهــدی رمضانی معاون توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی، هادی 
آشتیانی مدیرکل امور فرهنگی، مریم عربلو شاعر و کارشناس- مجری، 
بهزاد کرم الهی دبیر محافل ادبی استان کردستان، خسرو عباسی دبیر 
محافل ادبی اســتان البرز و مدیران کل و جمعی از اهالی قلم این ســه 

استان از طریق ارتباط ویدئویی برگزار شد.
در این مراســم مختارپور ضمن تبریک روز قلم گفت: درباره اهمیت 
ادبیات زیاد نباید صحبت کرد، چرا که امر پیچیده و مبهمی نیســت و 
بســیار واضح اســت. خوشــبختانه کشــور و ملت ما بهره مند از یکی از 
غنی ترین گنجینه های معرفتی، ادبی و فرهنگی در جهان است و کمتر 

ملتی را سرغ داریم که اینقدر ذخایر فرهنگی و ادبی داشته باشد.
 پس از پیروزی انقلاب، به نظر می رسید اقتضائات ایجاب می کند که 
مســائل مربوط به اهل فرهنگ، اهل قلم و گســترش فرهنگ مکتوب با 
شــدت و جدیت بیشــتری دنبال شود. اما متاسفانه به دلایل مختلف از 
جمله همکاری برخی دســتگاه های مســوول باعث شــد که این آرزو و 

واجب فرهنگی به عرصه تحقق نرسد. 
امروز ما از یک طرف در شرایطی قرار داریم که نویسندگان، ناشران 
و شــاعران بســیاری در کشور با مشکلات جدی مادی، تبلیغاتی، نشر و 
توزیع، تامین کاغذ و مواد اولیه روبه رو هستند و از ارائه آثار خوب خود 
به جامعه عاجز هســتند و از طرف دیگر وضعیت اقتصاد نشــر به حدی 
دچار نابســامانی شــده که به جرات بتوان گفت که کمتر نویســنده و 
 شاعری را می شناسیم که از طریق تولید و فروش آثار خود بتواند امرار 

معاش کند. 
وی درباره یکی دیگر از آســیب های حوزه نشــر گفت: متاســفانه 
جریان های مخل و مضری هم به جریان نشر وارد شده اند؛ ناشرانی که 
صلاحیت لازم برای ورود به این عرصه را ندارند و صرفاً با کپی، رونویسی 
و نشــر مجدد بدون مجوز آثار نویســندگان در فضای مجازی، به دنبال 
کسب سود برای خودشان هستند، اقدامی که ضررهای قابل توجهی را 
متوجه نویســندگان، شــاعران و ناشــران واقعی می کند. از طرف دیگر 
می بینیم که آن همت لازم برای معرفی نویســندگان، شــاعران و اهالی 
فرهنگ و ادب حقیقی و اصیل ما که بســیار نجیب هســتند، متاســفانه 

وجود ندارد. / روابط عمومی 

راهی که سایپا  در سال های سخت ساخت
حجت الاسلام و المسلمین محمد جعفر منتظری؛  
دادســتان کل کشــور در بازدید از گروه  خودروسازی  
ســایپا از مدیرعامل این گروه به دلیل قرار دادن گروه 
خودروسازی سایپا  را در مسیر رشد و توسعه در سال 
های سخت تحریم و طراحی  و تولید خودروهای جدید 
در کنــار حذف پرایــد از خط تولید قدردانی کرد. این 
مقام مســئول همچنین گفت : ایران با ســخت ترین و 
ظالمانــه ترین تحریم ها روبرو اســت و از طرفی نمی 
توان به قول و وعده هایی که آنها در مذاکرات می دهند  
اعتماد کرد چرا که آنها به تعهدات خود پایبند نیستند 
لذا تنها راه نجات اقتصاد کشور تکیه بر اقتصاد مقاومتی 
است و این امر زمانی حاصل می شود که صنایع کشور 
به خصوص صنعت خودرو با تکیه بر نیرویی مهندسان 

جوان خود رشد کنند .
 آنچه در این دیدار مطرح و تأکید شــد ، زیر بنای 
اصلــی مســیر حرکت ســایپای نوین اســت . گروه 
خودروســازی ســایپا تنها طی 3 سال سخت با وجود 
تحریــم ها ، همــه گیری ویروس کرونا و مشــکلات 
اقتصادی و در شــرایطی که همه شرکای خارجی این 
خودروســاز از ایران رفته بودند پراید را از خط تولید 
خارج کرد و به جای شرکای خارجی گزینه هایی بهتر 
از خودروهای مونتاژی گذشته را با عنوان خودرو ملی 

طراحی و وارد خطوط تولیدش کرد. 

25 درصد تولیدات ســایپا در ســال 13۹۷ یکی از 
محصــولات مونتاژی از برندهایی نظیر رنو ، چانگان و 
برلیانس بود و حدود ۶3 درصد تولیدات نیز در اختیار 
پراید قرار داشت .سایپا یک سال بعد با تشدید تحریم 
ها و خروج شــرکای مونتاژی 25 در صد تولیداتش را 

در دســت داشــت اما با این حال تنها خودرو سازی بود 
که در ســال ۹۸ ، افزایش تیراژ نســبت به ســال ۹۷ را 
ثبت کرد. خروج پراید از خط تولید از ســال ۹۸ کلید 
خورد و در ابتدای ســال ۹۹ رســما” این تصمیم تاریخ 
ساز نهایی شد ، سایپا تا اینجای کار حدود ۹0 درصد 
خودروهای ســبد محصولاتش را از دست داده بود اما 
ظرفیتش نه تنها به 10 درصد ســال ۹۷ نرســید بلکه 
تیراژ اوج گرفت و سایپایی جدید معرفی شد . سایپای 
جدید مانند خانواده ای است که به خانه جدید اسباب 
کشی کرده و هیچ کدام از وسایل قدیمی را با خود به 
خانه جدید نیاورده اســت . پلتفرم ۲00X  که میزبان 
خودروهای کلاس B مانند تیبا ، ساینا و کوییک است 
با ایجاد تنوع گسترده در تیپ ، ظرفیت تولید پراید را 
در دست گرفت و با تکنولوژی فنی به روزتر و امکانات 
بیشتر و تنوع در کلاس ، موفق به پر کردن جای خالی 
پراید شــد . در کنار این این خانواده ســایپا در راستای 
خودکفایی و بی نیازی به شــرکای خارجی برای ورود 
به خودروهای کلاس C  پروژه مگاپلتفرم 100SP را 
کلید زد و شــاهین که نخســتین ثمره این پروژه است 
در روزهای پایانی سال 13۹۹ فاکتور شد و سایپا فراتر 
از الزامات قانونی این خودرو را با گارانتی 3 سال یا ۶0 

هزار کیلومتر به مشتریان عرضه خواهد کرد.
شــاهین آغازگر مســیر پلتفرم جدید 100SP  در 
کلاس C خودروها است که در سال 1400 با همراهی 
کراس اوور آریا تعداد اعضای این خانواده به دو خودرو 
می رسد و بدون شک با افزایش تیراژ ، سهم این پلتفرم 
 جدیــد از ســبد محصولات ســایپا نیــز افزایش پیدا 

خواهد کرد. 

پلتفرم ۲00X با خودروهای کلاس B نیز با افزایش 
تنوع تیپ وفیس لیفت های جدید در ســال 1400 ، 
عضو جدیدی با نام اطلس خواهد داشت که به گسترش 

تنوع خودروهای سایپا کمک می کند و سهم سایپا را 
از بازار افزایش خواهد داد. با بررسی برنامه های نارنجی 
پوشان در سال 1400 می توان دریافت که آهنگ رشد 
تیراژ  و فروش این خودرو ســاز در ماه های دیگر ســال 
نیز ادامه خواهد داشــت و در نیمه دوم ســال به اوج 
خواهد رسید .همچنین عطش سایپای نوین به ایجاد 
تنوع در ســبد محصولات و معرفی خودرو های جدید 
این تصور را تقویت می کند که احتمالا” ســال 1400 
تنهــا بــا دو خودرو آریا و اطلس در ســایپا رنگارنگ تر 
نمی شــود بلکه می تــوان انتظار معرفی محصولات و 
فیس لیفت های جدیدی را نیز داشت. این خودرو ساز 
همچنیــن در بخــش قوای محرکه و امکانات  رفاهی و 
ایمنی در راستای تنوع بخشی به تیپ های محصولات 
متوقف نشده و معرفی قوای محرکه جدید به خصوص 
در خانــواده 100SP نویدی برای افزایش فروش این 

خودرو و در نتیجه رشد تیراژ آن است .
امروز در غیاب خودروسازان خارجی ، سایپای نوین 
با معرفی آریا بعنوان نخستین کراس اوور بومی ایران 
، ضمن مطالعه مزایای تمام کراس اوور های شــهری 
موجود در ایران ، محصول نهایی را آماده عرضه به بازار 
در ســال 1400 کرده که نه تنها نســبت به گزینه های 
پیشــین برتری های محسوســی دارد بلکه گزینه ای 
رقابتــی در برابر رقبای خارجی در بازارهای صادراتی 

نیز به حساب می آید .
ترس خروج شرکای خارجی از صنعت خودرو زمانی 
بزرگتریــن دغدغه صنعت خودرو کشــور بود . در آن 
زمان مهره ای برای جایگزینی خارجی ها وجود نداشت 
و در بحرانی ترین شــرایط تنها عقبگرد به خودروهای 
قدیمی راه حل خودرو سازان بود . امروز نه تنها سایپای 
نوین به عقبگرد فکر نکرده بلکه به سرعت جای خالی 
شــرکای خارجی و خودرو پر تیراژی مانند پراید را پر 
کرده و آینده را با لشکر خودرو های با نشان اختصاصی 
سایپا می سازد. مسیر سایپا نوین ، مسیر جدید صنعت 
خودرو ایران اســت که تحریم ها نمی توانند روی آن 
اثر بگذارند و شــرکای خارجی نمی توانند در آن برای 

خودروسازان ایرانی تعیین و تکلیف کنند .
ســایپا نوین در ســال های سخت تحریم ؛ به تفکر 
جدید اسباب کشی کرده و راهی ضد تحریم را ساخته 
که قرار اســت میزبان تنوع گســترده ای از خودرو ها 

باشد . 

تحولات سایپا در این راه جدید تنها به تنوع ظاهری 
محصــولات محدود نمی شــود بلکــه تفکرات جدید 
استاندارد و ایمنی محور در این راه جدید سایپای نوین 

را همراهی می کنند ./ روابط عمومی 
مسیر جدید صنعت خودرو ایران 

است که تحریم ها نمی توانند 
روی آن اثر بگذارند و شرکای 
خارجی نمی توانند در آن برای 
خودروسازان ایرانی تعیین و 

تکلیف  کنند

مسیر جدید صنعت خودرو ایران؛ 
که تحریم ها نمی توانند روی آن 
اثر بگذارند و شرکای خارجی نمی 
توانند در آن برای خودروسازان 

ایرانی تعیین و تکلیف  کنند

ترس خروج شرکای خارجی از 
صنعت خودرو زمانی بزرگترین 

دغدغه صنعت خودرو کشور بود . 
تحولات سایپا در این راه جدید تنها 
به تنوع ظاهری محصولات محدود 

نمی شود بلکه تفکرات جدید 
استاندارد و ایمنی محور در این 

راه جدید سایپای نوین را همراهی 
می کنند . 

امروز نه تنها سایپای نوین به 
عقبگرد فکر نکرده بلکه به سرعت 
جای خالی شرکای خارجی و خودرو 
پر تیراژی مانند پراید را پر کرده 
و آینده را با لشکر خودرو های با 
نشان اختصاصی سایپا می سازد


